
Gazze'de İsrail güçlerinin açtığı ateş sonucu gıda yardımı
bekleyen 104 Filistinli öldü, 760 kişi yaralandı. Vahşetin

görüntüleri ortaya çıkarken İsrail'den de itiraf geldi

GÜNLÜK SİYASİ GAZETE

İsrail’in 146 gündür 
abluka ve saldırı altında

tutarak kıtlığa sürüklediği
Gazze'de yine sivillere kurşun

yağdırdı. Gazze'nin güne-
yindeki Nablusi Kavşağı
yakınında insani yardım
almayı bekleyen yüzlerce

Filistinliye saldırı düzen-

lendi. Saldırıda 104 kişi hayatını 
kaybederken 760 kişi yaralandı. İsrail
güvenlik kaynakları, Gazze Şeridi'nin
kuzeyinde kıtlıkla mücadele eden 
Filistinlilerin insani yardım TIR'ları-
nın etrafını sarması ve İsrail güçlerine
yaklaşması nedeniyle askerlerin
onları tehdit gördüğünü ve kalaba-
lığa ateş açtığını itiraf etti.

İSTANBUL DA ONUN OLSUN!

Hasan Baki ÇİFTÇİ

Belediye başkan adayı 
atamaları ve demokrasi
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Utku KIZILTAN

Doğayı korumak için 
daha verimli çalışmak 
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Tuğçe MARİK

Titanik’ten 
kurtulma hikayesi
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Yetkiyi verirsen
hizmet gelirmiş!

Eyüpsultan Akşemsettin ve
Çırçır mahallelerinde kentsel

dönüşüm kapsamında yapğılan yeni
konutların temeli atıldı. Burada 
konuşan İBB Başkanı Ekrem İma-
moğlu, isim vermeden Cumhurbaş-
kanı Erdoğan'ı eleştirdi. İmamoğlu,
“Her şeyi ona verirseniz, hizmet gelir-
miş. Böyle bir anlayış olabilir mi? Her

yetkiyi ona verin.
Başka belediye
başkanı da olma-
sın. Her şey onun
olsun. İstanbul da
onun olsun.
Bütün memleket
de onun olsun. 
Ne diyeyim?”
ifadelerini kul-
landı. I SAYFA 5
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31 Mart seçimlerinde CHP’den
yeniden Beylikdüzü Belediye

Başkan adayı olan Mehmet Murat
Çalık seçim çalışmalarının startını
Adnan Kahveci Mahallesi’nden 
verdi. Çalık, “Güçlü bir örgüte sırtımı
dayadım, benim içim çok rahat. 
Bu seçimde İBB Başkanımız Ekrem
İmamoğlu ile birlikte rekor bir oyla
seçileceğiz. Ben buna inanıyorum.
Pusulamız Beylikdüzü, tam yol ileri
diyoruz” dedi. I SAYFA 8
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Güçlü bir örgüte
sırtımı dayadım!

www.gazetedamga.com.tr
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Ekrem İmamoğlu

İMAMOĞLU ALGI YAPIYOR!

Metro temeline 
hafriyat döktü!

AK Parti İBB başkan adayı
Murat Kurum Başakşehir’de

gazetecilerin sorularını yanıtladı.
Ekrem İmamoğlu’nun 'Kopya 
vaat iddiaları' konusundaki soruya
cevap veren Kurum, “İstanbul’da
şöyle geriye dönüp baktığınızda
kopya çekilecek bir iş yok. 10 metro
ihalesinin 3'ünü iptal ettirdiler. 

Var olan metro
hattının temeline,
hafriyat döktüler.
Söyleyecekleri 
bir iş olmadığı
için algı ve gün-
dem değiştirme
çabalarını biz 
5 yıldır gördük”
yanıtını verdi.
I SAYFA 9
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Murat Kurum

Özgür Özel, Çorlu'da 
25 kişinin öldüğü tren ka-

zası davasının karar duruşma-
sında aileler ile bir araya geldi.
Cumhurbaşkanı Erdoğan'a çağrı
yapan Özel, “Ben tarafımı belli

ettim.  Sen de 25 Nisan günü
gel. Cesaretin varsa, yüzün
tutuyorsa gel, tarafını göster.
Yargılananların tarafına otur. 
Bu katilleri savunanların 
tarafına otur” dedi. I SAYFA 7
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İstanbul’da erkekleri jigolo
olma vaadiyle dolandıran 

şüphelilere yönelik operasyon 
düzenlendi. Operasyonda 26 kişiyi
575 bin lira dolandıran 9 kişi yakala-
narak gözaltına alındı. Siteye üye
olan erkeklerin bir süre sonra bazı 
kişiler tarafından telefonla arandığı,
işe alınmaları için kendilerinden 
3 bin dolar komisyon istendiği, jigolo
olmak isteyen kişilerin bu paraları
ödediği halde bir geri dönüş alama-
dığı belirlendi. I SAYFA 3

ç

Jigolo vaadiyle
dolandırdılar!

Sefaköy'de kurulan bir 
tezgahta 3 kangal sucuğun
150 TL'den satılması
tartışmalara neden oldu.
Kasap ve marketlerde
sucuğun kangalının 
200-300 TL'ye olduğunu
belirten Gıda Mühendisi 
Doç. Dr. Murat Doğan, hile
yapıldığını belirtti. Doğan, “Siz et
yediğinizi düşünüyorsunuz ama bildiğiniz posa yiyorsunuz” dedi

Küçükçekmece Sefaköy'de
3 kangal sucuğun 150

TL'den satılması, büyük hileyi de
gözler önüne serdi. Kasap ve mar-
ketlerde sucuğun kangalının 200 ile
300 lira arasında olduğunu belirten
Gıda Mühendisi Doç. Dr. Murat
Doğan, “Sucuk içerisinde kıyma ve
baharat karışımından başka bir şey

olamaz. Ancak tağşiş dediğimiz
yani aldatmaca yapılan işler var.
Merdiven altı üretim yerlerinde
bunlar yapılabiliyor. Sakatat türü
etler, hayvanın kullanılmayan 
yerleri, pankreası, midesi, bağırsak-
larının bir kısmını kullanıyorlar.
Bunlar sağlık açısından da 
problemli” diye konuştu. 
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MERDiVEN alTı ÜRETiM YERlERiNDE
hER TÜRlÜ DÜzENBazlıK YaPılıYOR

Sucuğun içerisine kesinlikle
tavuk eti karıştırılmaması

gerektiğini belirten Doç. Dr.
Murat Doğan, “Maliyetleri düşür-
mek için bolca tavuk derisi katılı-
yor. Kemik tozu zararlı. Sucuğun
içine katıldığı takdirde normalde
siz bir tabak tavuk yiyorsunuz, 
kemikli but yiyorsunuz. Hayvanlar

için kullanabilecek ya da gübre 
yapılabilecek bir şeyi alıp gıdanın
içerisine koymak doğru bir şey
değil. Bu şekilde 3 kiloluk bir kıy-
madan 10 kilo sucuk yapıyorlar.
Siz et yediğinizi düşünüyorsunuz,
et proteini aldığınızı düşünüyorsu-
nuz ama bildiğiniz posa yiyorsu-
nuz” ifadelerini kullandı. I SAYFA 9
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GÜBRE YaPılaBilECEK BiR ŞEYi alıP 
GıDaNıN iÇERiSiNE KOYUYORlaR!

104 MaSUM 
KaTlEDilDi!

BEN TaRaFıMı
BElli ETTiM!

Aydın'da konuşan Cumhurbaşkanı Erdoğan, “Biz içerideki maşa-
larla mücadele ederken asıl büyük kavgayı emperyalistlere karşı

verdik. Sürekli darbecilerle boğuştuk. Vesayete
karşı dimdik ayakta durduk” dedi. “Aydın bize

Adnan Menderes'in emanetidir” diyen 
Erdoğan, “Menderes’i hoyratça başba-

kanlık koltuğundan indirip dar ağacına
gönderen zihniyet 28 Şubat darbe-
sinde daha incelikli metotlar kullandı”

ifadelerini kullandı.  I SAYFA 7
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DARBECiLERLE BOĞUŞTUK!

Gökhan Çınar'ın sunduğu Katarsis progra-
mına konuk olan Belçim Bilgin eski eşi
Yılmaz Erdoğan hakkında önemli açıkla-
malarda bulundu. Erdoğan'la ayrılığı 
hakkında konuşan Bilgin, “Bence ben 

çok küçüktüm. Bir şeylerin bittiği za-
manda hem kendini hem birbirini hem de

etrafında hayatı paylaştığın herkesi tüket-
meye değecek hiçbir şey yok. Hayır demeyi, bay

bay demeyi bilmeli insan, sıkışmak çok kötü
bir duygu. Sıkışmaktansa gitmek”

ifadelerini kullandı. 

BAY BAY DEMEYi 
BİLMELİ
İNSAN!

Beşiktaş Teknik Direktörü
Fernando Santos, Alman-

ya'da düzenlenecek 2024 Avrupa
Futbol Şampiyonası'nda sürpriz
yapmaya en yakın takımın Türkiye
olduğunu söyledi. Tecrübeli teknik
adam, “Türkiye'ye geldiğim için
değil, milli takım iyi tanıyorum. 
Katar'daki Dünya Kupası
için eleme oynamıştık.
Kazanmamız rağmen
Türkiye bize çok zor-
luk çıkartmıştı. Favori
gösterilen 6, 7 takım
vardır. Sürpriz 
yapmaya en
yakın takım
Türkiye”
dedi. 
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TÜRKiYE
SÜRPRiZ 
YAPABiLiR!

Kasap Durmuş Aslan, "3 kangal
sucuk 150 lira olamaz. Şu anda

karkas 330 lira. Tavuk 
etinin kilosu 85 lira. 
Kemikli tavuk etinin
derilerini alıyorlar,
sucuğa katıyorlar.
İnsanların sağlığı

ile oynuyorlar”
dedi. 

SAĞLIĞIMIZLA
OYNUYORLAR!

SUCUK YERINE
POSA 
YIYORUZ!

iTiRAF ETMEK ZORUNDA KALDILAR!

BÖYlE 
BiR ŞEY 
OlaBiliR Mi?

CHP Çatalca Belediye
Başkan Adayı Erhan

Güzel ve CHP İstanbul İl 
Başkanı Özgür Çelik  Perşembe
Pazarı'nı ziyaret etti. İl Başkanı
Özgür Çelik, “Emekli bir 
yurttaşımız pazardan alışveriş
yapamadığını ancak tezgahları
gezerek özlem giderdiğini 
söyledi. Böyle bir şey olabilir
mi? Bu kamu vicdanını
yaralamaz mı?" diye sordu. 

I SAYFA 9
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Suç oranı 

hızla
düşüyor

Üsküdar Antikacılar
Çarşısı'nda kahvaltı

programında esnafla bir
araya gelen İçişleri Bakanı
Ali Yerlikaya, “Mallara karşı
işlenen suçlarda, kişilere
karşı işlenen suçlarda 9 aylık
dönemimizde Allah'a hamd
olsun, olaylar süratle aşağı
doğru iniyor. Var olan 
olayları aydınlatma oranları-
mız da hep daha yukarıya 
gidiyor” dedi. Yerlikaya, 
“Birinci görevimiz önlemek.
İkinci görevimiz eğer bir 
suç işlen-
diyse bir an
önce bunu
yakalayıp,
adalete 
teslim
etmek” 
şeklinde
konuştu.
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GEBELiKTE 
BÜYÜK 
RiSK!

HABERİN DEVAMI
SAYFA 2’DE

Recep Tayyip
Erdoğan

ç
I SAYFA 15



COLORADO Eyalet Üniversitesi’nden
(CSU) araştırmacılar, fiziksel aktivitenin
beyindeki hücreleri birbirine bağlayan

beyaz cevherini yenileme yeteneği üzerinde olumlu
bir etkisi olup olmadığını görmek için 60 yaşın
üzerindeki insanları inceledi. Haftada en az üç kez
40 dakikalık yürüyüşlere çıkmanın beynin beyaz
maddesini yenilediğini ve bilişsel olarak kişiyi
güçlü tutmaya yardımcı olabileceğini buldular.
Araştırmanın sonuçları, yaşlı insanlara beyinlerini
sağlıklı ve aktif bir şekilde tutmanın basit bir yo-
lunu sunuyor.

Hafızada iyileşme gözlendi  

Beyaz madde, beynin ve omuriliğin kısımlarını
sinir liflerine bağlayan beynin en geniş ve en derin
kısmındaki doku. Sağlıklı bir beyaz cevher daha iyi
hafızaya, daha iyi problem çözmeye ve artan biliş-
sel yetenekleri de beraberinde getirir. NeuroImage
dergisinde yayınlanan araştırma için ekip, 247 katı-
lımcıyı gözlemledi. Katılımcıların her biri 60-80
yaşları arasında olan ve günlük yaşamlarında çok
az şiddetli fiziksel aktivite gerçekleştiren kişilerdi.
Araştırmacılar, katılımcıların sınırlı aktivitelerine
rağmen hala yeterli düzeyde bilişsel yeteneğe sahip
olduklarından emin olmak istediler ve ardından
onları üç farklı gruba ayırdılar. İlk grup, katılımcı-
ların düzenli olarak esnedikleri ve az fiziksel efor
gerektiren rutinler uyguladıkları bir programa tabi
tutuldu. İkinci grupta, haftada üç kez 40 dakikalık
yürüyüşe çıktılar. Son gruba ise haftada üç kez, fi-
ziksel ve zihinsel olarak en zorlayıcı görevlerden
biri olarak görülen dans egzersizleri verildi.

Beyaz cevheri küçülttü

Katılımcılara çalışmalar başladığından ve çalışma-
lardan altı ay sonra beyaz cevherlerinin sağlığının
ve işlevinin incelendiği beyin taramaları yapıldı.
Son iki grupta yer alanlar, programa altı ay katıl-
dıktan sonra daha sağlıklı beyin ve beden işlevleri
gösterdiler. fiziksel olarak daha zinde hale geldiler.
Ayrıca araştırmacılar, beyinlerinin MRI taramala-
rında beyaz cevherlerinin de yenilenmiş gibi görün-
düğünü buldular. Yürüme grubunun parçası
olanlar en iyi sonuçları gösterenler oldu ve hafıza
sınavlarında da en iyi performansı sergilediler. Ak-
tivitesi oldukça durgun olan ilk gruptaki kişilerde
ise beyaz cevherlerinin küçüldüğü görüldü ve bazı
bilişsel testlerde de daha kötü performans göster-
diler.

Gençlerde henüz denenmedi

Çalışmanın ortak yazarı ve CSU’da nörobilim ve
insani gelişme profesörü olan Dr Agnieszka
Burzynska, The New York Times’a beyaz madde
üzerine çok fazla araştırma yapılmadığını söyledi:
“Bazı bilim insanları, sadece birkaç yıl öncesine
kadar beynin yapısının yaşam boyunca değişebile-
ceğine bile inanmıyorlardı.” Araştırmacılar, bu ça-
lışmanın sonuçlarının genç insanlar için de geçerli
olup olmadığından emin değiller, ancak insanlara
sağlıklı kalmak için aktif bir yaşam tarzı yaşamala-
rını tavsiye ediyorlar. Burzynska, The Times’a ver-
diği demeçte; bulguların beynin beyaz maddesini
korumak için kalkmak ve hareket etmek için güçlü
bir neden verdiğini söylüyor.
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Yürümek hafızaya
çok iyi geliyor

Fazla şeker komaya sokuyor
Kurban Bayramı’nda çocukların aşırı et ve şeker tüketimine dikkat edilmesi gerektiğini belirten Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Bölümünden Uzm. Dr.
Akif Çelik, ailelere uyarılarda bulundu. Çelik, “Şeker hastalığı, karaciğer yetmezliği ve kronik böbrek hastalığı, yüksek tansiyon gibi sağlık sorunları
olan çocuklarda aşırı şeker tüketimi, kan şekerinin aşırı ve ani yükselmesine, vücut suyunun azalmasına hatta komaya dahi neden olabilir” dedi
ÇAMLICA Medipol Üniversitesi Hasta-
nesi Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Bö-
lümü’nden Uzm. Dr. Akif Çelik,
bayramlar gibi özel günlerde değişen
beslenme rutinine bağlı olarak birçok
sindirim probleminin yaşandığını belir-
terek “Bayramlar vasıtasıyla toplumda
birliktelik ruhu artar, milli bilinç oluşur
ve sosyal ilişkiler gelişir. Ama doğum
günleri, bayramlar gibi özel kutlamalar
ve etkinliklerde aşırı besin tüketimi, dü-
zensiz beslenme alışkanlıklarına ve sin-
dirim sorunlarına neden olabilir.
Bayramlarda ve özel etkinliklerde ço-
cukların beslenmesi, ailenin diğer birey-
lerinden farklı değildir. Sağlıklı
beslenme önerileri tüm aile için geçerli-
dir. Makro besin ögelerimiz yağ, kar-
bonhidrat (şeker) ve proteinlerden
oluşur. Vücudumuz ve metabolizma-
mız günlük dengeli oranda protein, yağ
ve karbonhidrata gereksinim duyar, bu
dengenin herhangi bir şekilde bozul-
ması sağlığımızı olumsuz etkiler. Gün-
lük alınan enerjinin yüzde 50-55’inin
karbonhidrattan, yüzde 10-15’inin pro-
teinden, yüzde 30-35’inin de yağlardan
gelmesi önerilir” diye konuştu. Aşırı
şeker tüketiminin ishale neden oldu-
ğuna da değinen Çelik, şöyle devam
etti: “Günlük harcadığımız enerjiden

daha fazla kaloriyi almak ve aşırı besin
tüketimi kısa dönemde kabızlık, kusma,
karın ağrısı, ishal gibi sindirim sorunla-
rına neden olur. Uzun vadede ise obe-
zite, kalp ve damar hastalıkları,
hipertansiyon gibi ciddi sağlık sorunla-
rına neden olabilir. Aşırı şeker tüketimi-
nin de ishal yaptığı bilinir. Özellikle
doğum günleri ve bayramlarda aşırı
şeker tüketiminden kaçınmak gerekir.
Şeker hastalığı, karaciğer yetmezliği ve

kronik böbrek hastalığı, yüksek tansi-
yon gibi sağlık sorunları olan çocuk-
larda aşırı şeker tüketimi, kan şekerinin
aşırı ve ani yükselmesine, vücut suyu-
nun azalmasına hatta komaya dahi
neden olabilir. Yağlar en yavaş sindiri-
len makro besindir. Yağlı yiyecekler özel
günlerde genellikle keyifli bir kaçamak
olarak tüketilir. Aşırı yağ tüketimi kısa
dönemde şişkinlik, hazımsızlık, mide
krampları, ishallere neden olduğu gibi

uzun vadede ise kalp ve damar hasta-
lıklarına yol açabilir."

Protein kaçağına dikkat

Fazla protein alımının da zararlarına da
işaret eden Çelik, “Vücudumuzun yapı
taşı proteinlerden oluşur. Proteinler vü-
cudumuz için önemli bir makro besindir.
Özellikle kırmızı veya beyaz et, yumurta
ve tahıllar başlıca protein kaynaklarıdır.
Aşırı protein tüketiminin böbreklerimizin
çok daha fazla oranda süzme yapmasına
ve ardından da idrarda protein kaçağına
yol açtığı gösterildi. Protein ağırlıklı bes-
lenmenin protein yıkımının son ürünü
olan ürik asidin eklemlerde birikimi so-
nucu oluşan Gut hastalığına neden ol-
duğu da bilinir. Ayrıca çoğunlukla
bağırsaklarımızda yaşayan ve vücudu-
muz için sağlıklı olan mikroorganizmalar
vardır. Bu canlıların, sindirim sistemi ve
bağırsak sağlığı üzerine, bağışıklık siste-
minin güçlenmesine ve metabolizmamı-
zın düzenlenmesi gibi birçok faydalı
görevleri vardır. Bağırsak mikrobiyomu
olarak adlandırılan bu canlıların sayısı,
dengesiz ve tek makro besin ağırlıklı bes-
lenme gibi durumlarda hızla azalır ve za-
rarlı mikroorganizmaların sayısı artar.
Bu nedenle sağlığımız olumsuz yönde 
etkilenir” ifadelerini kullandı. 
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P rostat büyüdüğünde yaşanan

idrar şikayetlerinin hastanın gün-
lük yaşamını zorlaştırdığına dik-

kat çeken Hattat Klinik’ten
Üro-Androloji Uzmanı Prof. Dr. Halim
Hattat, “Hayat kalitesini düşürür. İdrar
şikayetleri sertleşme sorunu, erken bo-
şalma ve cinsellikte başarısızlık korkusu
yaratabilir. Yapılan incelemelerle prostat
büyümesinin ne boyutta olduğu, iyi
huylu mu yoksa kötü huylu mu olduğu
anlaşılabilir. İyi huylu prostat büyüme-
sinde tıkanıklığın derecesine göre ilaçlar
veya cerrahi işlemler gibi hastaya uygun
tedavi seçilebilir. Son yıllarda kullanılan
teknolojik tedaviler ve lazerler en az yan
etki ile prostat büyümesini başarıyla te-
davi eder” diye konuştu. Erkeklerin pro-
stat olma korkusu yaşadıklarını aktaran
Prof. Dr. Hattat, “Bir hastalık zanne-
dilse de prostat aslında erkeklerde bulu-
nan bir salgı bezi. Kestane
büyüklüğündeki bu bez mesanenin tam
altında yer alıyor ve idrar kanalını çevre-
liyor. Dolayısıyla prostat dokusunda bü-
yüme olduğunda idrar yolu şikayetleri
gelişiyor. İşte bu yakınmalar ve prostatın
iyi huylu büyümeleri halk arasında ‘pro-
stat olmak’ olarak biliniyor” dedi.

40'lı yaşlara dikkat 

Prostat büyümesinin her erkekte mey-

dana gelen doğal bir durum olduğu-
nun aktaran Prof. Dr. Hattat, “40’lı
yaşlardan itibaren erkek vücudunda
oluşan hormon değişimleri prostatı
büyütüyor. Yani gerçekten de her erkek
hayatının belli bir noktasında ‘prostat’
oluyor. Ancak bu büyüme erkeklerin
sadece üçte birinde tedavi gerektirecek
boyuta ulaşıyor. Ailesinde prostat bü-
yümesi olanlar bu hastalığa daha sık
yakalanıyor. 60 yaşındaki erkeklerin
yarısından fazlasında prostat büyü-
mesi bulunuyor. Prostat büyüdüğünde
ve idrar yolunu sıkıştırıp can sıkıcı
idrar şikayetlerine yol açtığında tedavi
de şart oluyor” diye konuştu.

İdrar sıkıntısı belirti

Prostatın iyi huylu büyümesinde belir-
tiler yavaş yavaş yıllar içinde arttığın-
dan birçok erkeğin ciddi tıkanıklıkları
olsa bile buna alışabildiğine dikkat
çeken Prof. Dr. Hattat, “Erkekler bu
belirtileri ‘normal’ kabul edebiliyor.
Yine de prostat büyümesinde sık id-
rara çıkmak, zor idrar yapmak, idrara
başlarken bir süre beklemek, idrarı
kesik kesik boşaltmak, tuvaletten çık-
tıktan çok kısa bir süre sonra tekrar
idrar hissi duymak ve mesanenin tam
boşalmadığını hissetmek en sık görü-
len yakınmalar arasında. Bunlara ani

idrar sıkışmalarını, idrar kaçırma ve
geceleri idrar hissiyle uyanmayı da ek-
leyebiliriz. İdrar sıkıntıları olan erkek-
lerin vakit kaybetmeden bir uzmana
danışması gerekiyor” ifadelerini kul-
landı.

Son teknolojik tedaviler 

Prostat büyümesi tedavisinde, büyü-
müş olan prostat dokusunu ortadan
kaldırıp idrar kanalındaki tıkanıklığının
giderildiğini belirten Prof. Dr. Hattat,
“Bu tıkanıklığın derecesi ise hangi te-
davinin seçileceği konusunda ana fak-
tör.  Günümüzde iyi huylu prostat
büyümesini çeşitli ilaç tedavileri, cer-
rahi işlemler veya ısı terapileri ile gide-
rebiliyoruz.  Hafif tıkanıklarda ilaçlar
etkili olabilirken, daha ileri durum-
larda cerrahilere yönelebiliyoruz. Son
yıllarda geliştirilen lazer tedavileri ise
en son teknolojik çözümleri sunuyor.
Örneğin çok yüksek enerji kullanılarak
prostatı buharlaştıran lazerlerde, has-
talar işlemden birkaç saat sonra evle-
rine gidebiliyor ve günlük yaşamlarına
birkaç gün içinde başlayabiliyor.
Sonda ihtiyacı en aza indiriliyor, kan
sulandırıcı kullanan hastalarda ilacın
kesilmesi gerekmiyor. En güzeli de
idrar sıkıntıları 24 saat içinde büyük
ölçüde rahatlıyor” dedi.

Prostat bezinin idrar fonksiyonla-
rının yanında cinsel yaşamı da
olumsuz etkilediğinin altını çizen
Prof. Dr. Halim Hattat, “İyi huylu
prostat büyümesinde yaşanan
idrar şikayetleri cinsellikte korku
yaratabiliyor. İdrar sorunu yaşa-
yan erkek, bunun beraberlik esna-
sında olmasından çekinerek
cinsellikten soğuyabiliyor. Cinsel
isteksizlik ve başarısızlık korkusu
başlayabiliyor. Tüm bunlar sert-
leşme problemine yol açabiliyor.
Yine uzun vadede erken boşalma
da görülebiliyor. Bu nedenle özel-
likle 40 yaş üzerinde yaşanan cin-
sel fonksiyon sorunlarında prostatı
kontrol etmek gerekiyor. Prostat
büyümesinde uygulanan tedavi-
lerde de mesaneye geri boşalma,
meni hacminde azalma, isteksizlik,
sertleşme problemi gibi yan etkileri
daha az olanları seçmek cinsel ha-
yatı koruyor” diye konuştu.

SERTLEŞME
PROBLEMİ 

Dönemsel olarak ürolojik muayene ve PSA kontrolleri yaptırmak prostat büyümesini erken
dönemde teşhis şansı tanıyor. Üro-Androloji Uzmanı Prof. Dr. Halim Hattat, “40’lı yaşlardan
itibaren erkek vücudunda oluşan hormon değişimleri prostatı büyütüyor” dedi ve özellikle
ailesinde prostat hastalığı olanların kontrollerini aksatmaması gerektiğini söyledi. 

60-80 yaş aralığındaki 247
katılımcıyı gözlemleyen yeni
bir çalışma, yürüme gibi fizik-
sel aktivitelere katılmanın,
beyni olumlu bir şekilde
etkileyebileceğini buldu.

COLORADO Eyalet Üniversitesi’nden
(CSU) araştırmacılar, fiziksel aktivitenin
beyindeki hücreleri birbirine bağlayan

beyaz cevherini yenileme yeteneği üzerinde olumlu
bir etkisi olup olmadığını görmek için 60 yaşın
üzerindeki insanları inceledi. Haftada en az üç kez
40 dakikalık yürüyüşlere çıkmanın beynin beyaz
maddesini yenilediğini ve bilişsel olarak kişiyi
güçlü tutmaya yardımcı olabileceğini buldular.
Araştırmanın sonuçları, yaşlı insanlara beyinlerini
sağlıklı ve aktif bir şekilde tutmanın basit bir yo-
lunu sunuyor.

Hafızada iyileşme gözlendi  

Beyaz madde, beynin ve omuriliğin kısımlarını
sinir liflerine bağlayan beynin en geniş ve en derin
kısmındaki doku. Sağlıklı bir beyaz cevher daha iyi
hafızaya, daha iyi problem çözmeye ve artan biliş-
sel yetenekleri de beraberinde getirir. NeuroImage
dergisinde yayınlanan araştırma için ekip, 247 katı-
lımcıyı gözlemledi. Katılımcıların her biri 60-80
yaşları arasında olan ve günlük yaşamlarında çok
az şiddetli fiziksel aktivite gerçekleştiren kişilerdi.
Araştırmacılar, katılımcıların sınırlı aktivitelerine
rağmen hala yeterli düzeyde bilişsel yeteneğe sahip
olduklarından emin olmak istediler ve ardından
onları üç farklı gruba ayırdılar. İlk grup, katılımcı-
ların düzenli olarak esnedikleri ve az fiziksel efor
gerektiren rutinler uyguladıkları bir programa tabi
tutuldu. İkinci grupta, haftada üç kez 40 dakikalık
yürüyüşe çıktılar. Son gruba ise haftada üç kez, fi-
ziksel ve zihinsel olarak en zorlayıcı görevlerden
biri olarak görülen dans egzersizleri verildi.

Beyaz cevheri küçülttü

Katılımcılara çalışmalar başladığından ve çalışma-
lardan altı ay sonra beyaz cevherlerinin sağlığının
ve işlevinin incelendiği beyin taramaları yapıldı.
Son iki grupta yer alanlar, programa altı ay katıl-
dıktan sonra daha sağlıklı beyin ve beden işlevleri
gösterdiler. fiziksel olarak daha zinde hale geldiler.
Ayrıca araştırmacılar, beyinlerinin MRI taramala-
rında beyaz cevherlerinin de yenilenmiş gibi görün-
düğünü buldular. Yürüme grubunun parçası
olanlar en iyi sonuçları gösterenler oldu ve hafıza
sınavlarında da en iyi performansı sergilediler. Ak-
tivitesi oldukça durgun olan ilk gruptaki kişilerde
ise beyaz cevherlerinin küçüldüğü görüldü ve bazı
bilişsel testlerde de daha kötü performans göster-
diler.

Gençlerde henüz denenmedi

Çalışmanın ortak yazarı ve CSU’da nörobilim ve
insani gelişme profesörü olan Dr Agnieszka
Burzynska, The New York Times’a beyaz madde
üzerine çok fazla araştırma yapılmadığını söyledi:
“Bazı bilim insanları, sadece birkaç yıl öncesine
kadar beynin yapısının yaşam boyunca değişebile-
ceğine bile inanmıyorlardı.” Araştırmacılar, bu ça-
lışmanın sonuçlarının genç insanlar için de geçerli
olup olmadığından emin değiller, ancak insanlara
sağlıklı kalmak için aktif bir yaşam tarzı yaşamala-
rını tavsiye ediyorlar. Burzynska, The Times’a ver-
diği demeçte; bulguların beynin beyaz maddesini
korumak için kalkmak ve hareket etmek için güçlü
bir neden verdiğini söylüyor.
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Yürümek hafızaya
çok iyi geliyor

Fazla şeker komaya sokuyor
Kurban Bayramı’nda çocukların aşırı et ve şeker tüketimine dikkat edilmesi gerektiğini belirten Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Bölümünden Uzm. Dr.
Akif Çelik, ailelere uyarılarda bulundu. Çelik, “Şeker hastalığı, karaciğer yetmezliği ve kronik böbrek hastalığı, yüksek tansiyon gibi sağlık sorunları
olan çocuklarda aşırı şeker tüketimi, kan şekerinin aşırı ve ani yükselmesine, vücut suyunun azalmasına hatta komaya dahi neden olabilir” dedi
ÇAMLICA Medipol Üniversitesi Hasta-
nesi Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Bö-
lümü’nden Uzm. Dr. Akif Çelik,
bayramlar gibi özel günlerde değişen
beslenme rutinine bağlı olarak birçok
sindirim probleminin yaşandığını belir-
terek “Bayramlar vasıtasıyla toplumda
birliktelik ruhu artar, milli bilinç oluşur
ve sosyal ilişkiler gelişir. Ama doğum
günleri, bayramlar gibi özel kutlamalar
ve etkinliklerde aşırı besin tüketimi, dü-
zensiz beslenme alışkanlıklarına ve sin-
dirim sorunlarına neden olabilir.
Bayramlarda ve özel etkinliklerde ço-
cukların beslenmesi, ailenin diğer birey-
lerinden farklı değildir. Sağlıklı
beslenme önerileri tüm aile için geçerli-
dir. Makro besin ögelerimiz yağ, kar-
bonhidrat (şeker) ve proteinlerden
oluşur. Vücudumuz ve metabolizma-
mız günlük dengeli oranda protein, yağ
ve karbonhidrata gereksinim duyar, bu
dengenin herhangi bir şekilde bozul-
ması sağlığımızı olumsuz etkiler. Gün-
lük alınan enerjinin yüzde 50-55’inin
karbonhidrattan, yüzde 10-15’inin pro-
teinden, yüzde 30-35’inin de yağlardan
gelmesi önerilir” diye konuştu. Aşırı
şeker tüketiminin ishale neden oldu-
ğuna da değinen Çelik, şöyle devam
etti: “Günlük harcadığımız enerjiden

daha fazla kaloriyi almak ve aşırı besin
tüketimi kısa dönemde kabızlık, kusma,
karın ağrısı, ishal gibi sindirim sorunla-
rına neden olur. Uzun vadede ise obe-
zite, kalp ve damar hastalıkları,
hipertansiyon gibi ciddi sağlık sorunla-
rına neden olabilir. Aşırı şeker tüketimi-
nin de ishal yaptığı bilinir. Özellikle
doğum günleri ve bayramlarda aşırı
şeker tüketiminden kaçınmak gerekir.
Şeker hastalığı, karaciğer yetmezliği ve

kronik böbrek hastalığı, yüksek tansi-
yon gibi sağlık sorunları olan çocuk-
larda aşırı şeker tüketimi, kan şekerinin
aşırı ve ani yükselmesine, vücut suyu-
nun azalmasına hatta komaya dahi
neden olabilir. Yağlar en yavaş sindiri-
len makro besindir. Yağlı yiyecekler özel
günlerde genellikle keyifli bir kaçamak
olarak tüketilir. Aşırı yağ tüketimi kısa
dönemde şişkinlik, hazımsızlık, mide
krampları, ishallere neden olduğu gibi

uzun vadede ise kalp ve damar hasta-
lıklarına yol açabilir."

Protein kaçağına dikkat

Fazla protein alımının da zararlarına da
işaret eden Çelik, “Vücudumuzun yapı
taşı proteinlerden oluşur. Proteinler vü-
cudumuz için önemli bir makro besindir.
Özellikle kırmızı veya beyaz et, yumurta
ve tahıllar başlıca protein kaynaklarıdır.
Aşırı protein tüketiminin böbreklerimizin
çok daha fazla oranda süzme yapmasına
ve ardından da idrarda protein kaçağına
yol açtığı gösterildi. Protein ağırlıklı bes-
lenmenin protein yıkımının son ürünü
olan ürik asidin eklemlerde birikimi so-
nucu oluşan Gut hastalığına neden ol-
duğu da bilinir. Ayrıca çoğunlukla
bağırsaklarımızda yaşayan ve vücudu-
muz için sağlıklı olan mikroorganizmalar
vardır. Bu canlıların, sindirim sistemi ve
bağırsak sağlığı üzerine, bağışıklık siste-
minin güçlenmesine ve metabolizmamı-
zın düzenlenmesi gibi birçok faydalı
görevleri vardır. Bağırsak mikrobiyomu
olarak adlandırılan bu canlıların sayısı,
dengesiz ve tek makro besin ağırlıklı bes-
lenme gibi durumlarda hızla azalır ve za-
rarlı mikroorganizmaların sayısı artar.
Bu nedenle sağlığımız olumsuz yönde 
etkilenir” ifadelerini kullandı. 
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P rostat büyüdüğünde yaşanan

idrar şikayetlerinin hastanın gün-
lük yaşamını zorlaştırdığına dik-

kat çeken Hattat Klinik’ten
Üro-Androloji Uzmanı Prof. Dr. Halim
Hattat, “Hayat kalitesini düşürür. İdrar
şikayetleri sertleşme sorunu, erken bo-
şalma ve cinsellikte başarısızlık korkusu
yaratabilir. Yapılan incelemelerle prostat
büyümesinin ne boyutta olduğu, iyi
huylu mu yoksa kötü huylu mu olduğu
anlaşılabilir. İyi huylu prostat büyüme-
sinde tıkanıklığın derecesine göre ilaçlar
veya cerrahi işlemler gibi hastaya uygun
tedavi seçilebilir. Son yıllarda kullanılan
teknolojik tedaviler ve lazerler en az yan
etki ile prostat büyümesini başarıyla te-
davi eder” diye konuştu. Erkeklerin pro-
stat olma korkusu yaşadıklarını aktaran
Prof. Dr. Hattat, “Bir hastalık zanne-
dilse de prostat aslında erkeklerde bulu-
nan bir salgı bezi. Kestane
büyüklüğündeki bu bez mesanenin tam
altında yer alıyor ve idrar kanalını çevre-
liyor. Dolayısıyla prostat dokusunda bü-
yüme olduğunda idrar yolu şikayetleri
gelişiyor. İşte bu yakınmalar ve prostatın
iyi huylu büyümeleri halk arasında ‘pro-
stat olmak’ olarak biliniyor” dedi.

40'lı yaşlara dikkat 

Prostat büyümesinin her erkekte mey-

dana gelen doğal bir durum olduğu-
nun aktaran Prof. Dr. Hattat, “40’lı
yaşlardan itibaren erkek vücudunda
oluşan hormon değişimleri prostatı
büyütüyor. Yani gerçekten de her erkek
hayatının belli bir noktasında ‘prostat’
oluyor. Ancak bu büyüme erkeklerin
sadece üçte birinde tedavi gerektirecek
boyuta ulaşıyor. Ailesinde prostat bü-
yümesi olanlar bu hastalığa daha sık
yakalanıyor. 60 yaşındaki erkeklerin
yarısından fazlasında prostat büyü-
mesi bulunuyor. Prostat büyüdüğünde
ve idrar yolunu sıkıştırıp can sıkıcı
idrar şikayetlerine yol açtığında tedavi
de şart oluyor” diye konuştu.

İdrar sıkıntısı belirti

Prostatın iyi huylu büyümesinde belir-
tiler yavaş yavaş yıllar içinde arttığın-
dan birçok erkeğin ciddi tıkanıklıkları
olsa bile buna alışabildiğine dikkat
çeken Prof. Dr. Hattat, “Erkekler bu
belirtileri ‘normal’ kabul edebiliyor.
Yine de prostat büyümesinde sık id-
rara çıkmak, zor idrar yapmak, idrara
başlarken bir süre beklemek, idrarı
kesik kesik boşaltmak, tuvaletten çık-
tıktan çok kısa bir süre sonra tekrar
idrar hissi duymak ve mesanenin tam
boşalmadığını hissetmek en sık görü-
len yakınmalar arasında. Bunlara ani

idrar sıkışmalarını, idrar kaçırma ve
geceleri idrar hissiyle uyanmayı da ek-
leyebiliriz. İdrar sıkıntıları olan erkek-
lerin vakit kaybetmeden bir uzmana
danışması gerekiyor” ifadelerini kul-
landı.

Son teknolojik tedaviler 

Prostat büyümesi tedavisinde, büyü-
müş olan prostat dokusunu ortadan
kaldırıp idrar kanalındaki tıkanıklığının
giderildiğini belirten Prof. Dr. Hattat,
“Bu tıkanıklığın derecesi ise hangi te-
davinin seçileceği konusunda ana fak-
tör.  Günümüzde iyi huylu prostat
büyümesini çeşitli ilaç tedavileri, cer-
rahi işlemler veya ısı terapileri ile gide-
rebiliyoruz.  Hafif tıkanıklarda ilaçlar
etkili olabilirken, daha ileri durum-
larda cerrahilere yönelebiliyoruz. Son
yıllarda geliştirilen lazer tedavileri ise
en son teknolojik çözümleri sunuyor.
Örneğin çok yüksek enerji kullanılarak
prostatı buharlaştıran lazerlerde, has-
talar işlemden birkaç saat sonra evle-
rine gidebiliyor ve günlük yaşamlarına
birkaç gün içinde başlayabiliyor.
Sonda ihtiyacı en aza indiriliyor, kan
sulandırıcı kullanan hastalarda ilacın
kesilmesi gerekmiyor. En güzeli de
idrar sıkıntıları 24 saat içinde büyük
ölçüde rahatlıyor” dedi.

Prostat bezinin idrar fonksiyonla-
rının yanında cinsel yaşamı da
olumsuz etkilediğinin altını çizen
Prof. Dr. Halim Hattat, “İyi huylu
prostat büyümesinde yaşanan
idrar şikayetleri cinsellikte korku
yaratabiliyor. İdrar sorunu yaşa-
yan erkek, bunun beraberlik esna-
sında olmasından çekinerek
cinsellikten soğuyabiliyor. Cinsel
isteksizlik ve başarısızlık korkusu
başlayabiliyor. Tüm bunlar sert-
leşme problemine yol açabiliyor.
Yine uzun vadede erken boşalma
da görülebiliyor. Bu nedenle özel-
likle 40 yaş üzerinde yaşanan cin-
sel fonksiyon sorunlarında prostatı
kontrol etmek gerekiyor. Prostat
büyümesinde uygulanan tedavi-
lerde de mesaneye geri boşalma,
meni hacminde azalma, isteksizlik,
sertleşme problemi gibi yan etkileri
daha az olanları seçmek cinsel ha-
yatı koruyor” diye konuştu.

SERTLEŞME
PROBLEMİ 

Dönemsel olarak ürolojik muayene ve PSA kontrolleri yaptırmak prostat büyümesini erken
dönemde teşhis şansı tanıyor. Üro-Androloji Uzmanı Prof. Dr. Halim Hattat, “40’lı yaşlardan
itibaren erkek vücudunda oluşan hormon değişimleri prostatı büyütüyor” dedi ve özellikle
ailesinde prostat hastalığı olanların kontrollerini aksatmaması gerektiğini söyledi. 

60-80 yaş aralığındaki 247
katılımcıyı gözlemleyen yeni
bir çalışma, yürüme gibi fizik-
sel aktivitelere katılmanın,
beyni olumlu bir şekilde
etkileyebileceğini buldu.
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İHMAL 
ETMEYİN!

GEBELİKTE 
BUYUK RİSK!
Kadınlar arasında en sık görülen tümörler arasında yer alan miyomların rahimdeki 
yerleşim yerine göre farklı sorunlara neden olabildiğini ifade eden Kadın Hastalık-
ları Doğum, Tüp Bebek Uzmanı Dr. Öğr. Ü. Mert Yeşiladalı, “Miyomlar eğer rahim iç 
boşluğunda -endometrial kavite- bulunuyorsa veya buraya baskı yapıyorsa, gebeli-
ğin oluşmasına engel olabilirler veya düşük yapabilirler” dedi

KADINLARIN yaklaşık 
80’inin hayatlarının bir 
döneminde karşılaştıkları 

bir sorun olmasına karşın yaşanan 
sorunların miyomdan kaynaklandığı 
fark edemeyebileceklerini söyleyen 
Yeditepe Üniversitesi Hastaneleri 
Kadın Hastalıkları Doğum, Tüp 
Bebek Uzmanı Dr. Öğr. Ü. Mert 
Yeşiladalı, bu nedenle bir kadında 
fazla adet kanaması, ara kanama, 
çocuk sahibi olamama, kasık ağrısı, 
kabızlık, sık idrara çıkma gibi şi-
kayetlerden biri veya birkaçı varsa 
mutlaka bir hekime başvurması 
gerektiğine işaret etti.

Hormonlara karşı duyarlı
Miyomlar rahim duvarından 
kaynaklanan tümörler olduğu için 
östrojen ve progesteron gibi kadın 
hormonlarına karşı duyarlı olduğu-
nu belirten Dr. Öğr. Ü. Yeşiladalı, 
“Bu nedenle östrojen ve proges-
teronun yüksek olduğu kişilerde 
miyom gelişme riski daha yüksek 
olduğu düşünülür. Özellikle bu iki 
hormonun yüksek olduğu gebelik 
döneminde mevcut miyomların bü-
yüme riski ve komplikasyonlara yol 
açma riski vardır. Bu nedenle ge-
belik planlayan kadınlarda miyom 
varlığını kontrol ederiz, gerekirse 
gebelikten önce miyomu çıkarırız. 
Bunun dışında kilolu kişilerde yağ 
dokusunda östrojen üretimi olduğu 
için östrojen miktarı da fazladır 
ve bu kişilerde de miyom görün-
me olasılığı daha yüksektir” diye 
konuştu.

Yerine göre değişiyor
Miyomların yerleşim yerine göre de 
farklı şikayetlere neden olduğunu 
ifade eden Dr. Öğr. Ü. Yeşilada-

lı, “Rahim boşluğunun içindeki 
ve rahim duvarındaki miyomlar 
fazla adet kanaması, ara kanama, 
kısırlık, düşüklere neden ola-
bilmektedir. Rahmin dışındaki 
miyomlar daha büyük boyutlara 
gelene kadar pek bulgu vermezler 
ancak büyük miyomlar rahmin ön 
tarafındaysa mesaneye bası ya-
parak sık idrara çıkma yapabilirler. 
Rahmin arka tarafındaki miyom-
lar kalın bağırsağı baskı yaparak 
kabızlık yapabilirler. Bazı miyomlar 
idrar yollarına baskı oluşturup böb-
rek ağrısı yapabilirler. Bunlara ek 
olarak bütün miyomlar kasık ağrısı 
ve kasık bölgesinde basınç hissi 
yapabilir” ifadelerini kullandı.

Hasta açısından konforlu
“Miyomlar eğer rahim iç boşluğun-
da -endometrial kavite- bulunu-
yorsa veya buraya baskı yapıyorsa, 
gebeliğin oluşmasına engel olabi-
lirler veya düşük yapabilirler” diye 
konuşan Dr. Öğr. Ü. Yeşiladalı, 
“Bu boşluk gebeliğin tutunduğu ve 
bebeğin geliştiği yerdir. Bu bölgede 
miyom veya polip gibi bir yabancı 
cisim oluşması hem fazla adet kana-
ması yapar hem de buraya gebeli-
ğin yerleşme ihtimalini azaltır. Bu 
nedenle gebelik arzusu bulunan ka-
dınlarda rahim boşluğunu etkileyen 
miyomlar varsa bunların alınması 
doğru olacaktır” dedi. Bununla bir-
likte tedavi edildiği taktirde kadının 
gebe kalacağına da işaret eden 
Dr. Öğr. Ü. Yeşiladalı, “Rahim 
boşluğundaki miyomların tedavisi 
hasta açısından rahim dışındaki-
lere göre daha kolaydır. Çünkü 
rahim dışındaki miyomlar karından 
girilerek yapılacak bir ameliyata 
ihtiyaç duyarken rahim iç boşluğun-

daki miyomlar vajinadan kamera 
ile girerek temizlenebilirler. Bu çok 
sık yaptığımız bir işlemdir ve hasta 
açısından oldukça konforludur. 
Histeroskopi, çok ince bir kamera 
ile rahim içine girilmesi işlemidir. 
Bu yöntem rahim içindeki sorunla-
rın hem tanısı hem de tedavisinde 
kullanılmaktadır ve herhangi bir 
kesi olmadığı için hasta birkaç saat 
içinde taburcu edilmektedir” diye 
konuştu.

NEŞE MERT

TEDAVI edildikleri zaman 
miyomlara bağlı şikayetlerin 
tamamen ortadan kalktığını 
söyleyen Dr. Öğr. Ü. Yeşiladalı, 
tedaviyle ilgili şu bilgileri verdi: 
“Miyomlara yapılacak cerrahi-
nin türü kişinin çocuk isteğine 
göre değişmektedir. Eğer çocuk 
isteğinin tamamlamış ve daha 
ileri yaşlarda bir kadın söz konu-
suysa doğrudan rahim alınabilir, 
böylelikle hem ileride miyomun 
tekrarlama riski kalkar hem de 
hasta rahim kanseri gibi rahmin 
neden olabileceği hastalıklar-
dan da korunmuş olur. Ancak 
çocuk isteği olan ve daha genç 
yaşlardaki kadınlarda sadece 
miyomları çıkarıp rahime zarar 
vermeme yoluna gideriz. Buna 
fertilite koruyucu cerrahi adını 
veriyoruz. Rahmin iç boşluğunda 
bulunan miyomlar histeroskopi 
ile yani vajinal yoldan kamera 
ile girilerek herhangi bir kesiye 
gerek kalmadan çıkarılabili-
yor. Bu yöntemi uyguladığımız 
hastalarımızı birkaç saat içinde 
taburcu edebiliyoruz. Bu grubun 
dışında kalan miyomlara karın-
dan ulaşmak gerekiyor. Günü-
müzde kapalı yani laparoskopik 
miyom çıkarılması daha modern 
ve hasta açısından çok daha 
avantajlı bir yoldur. Biz de kendi 
pratiğimizde miyom ameliyatla-
rının büyük çoğunluğunu kapalı 
yöntemle yapıyoruz.”

Ameliyat kapalı 
yöntemle yapılıyor

NÖROLOJI Uzmanı Dr. 
Celal Şalçini, migren hakkın-
da bilgi vererek, tedavisini 

anlattı. Migrenin; genelde şiddetli, 
sıklığı, ağrı bölgesi ve devam etme 
süresi değişken olan bir baş ağrısı tipi 
olduğunu kaydeden Uzm. Dr. Celal 
Şalçini, “Sıklıkla bulantı, kusma eşlik 
eder. Ataklar esnasında hastaların 
bir kısmı sesten ve ışıktan rahatsız 
olabilir. Gerilim tipi baş ağrısından 
sonra görülen en sık baş ağrısıdır. 
Ayrıca gerilim tipi baş ağrısına sıklık-
la eşlik eder” dedi.

Daha sık görülüyor
Migrenin kadınlık hormonu östrojen 
ile ilişkili olduğundan kadınlarda 
erkeklere göre daha sık görüldü-
ğünü vurgulayan Şalçini, “Bundan 
ötürü özellikle menstrüel dönemde 
bazı hastalarda var olan ağrıların 
şiddetlenmesi, bazı hastalarda da 
tam tersi olarak azalması görülüyor. 
Sıklıkla yarım baş ağrısı şeklinde 
oluyor. Şiddeti, ağrı süresi ve ağrının 
bölgesi bireyden bireye değişkenlik 
gösterebildiği gibi aynı bireyde de 
zaman zaman farklıklar gösterebilir. 
Nörolojik veya mide-bağırsak sistemi 
ile ilgili sorunlar eşlik edebilir. Atak 
öncesine ‘aura’ dediğimiz 5-20 daki-
kada gelişen ve 60 dakikada sürebi-
len nörolojik belirtiler olabilir. Her 
zaman görülmeyen bu belirtiler basit 
ışık çakmaları, noktalanmalar, geo-
metrik şekiller ve karanlık alan gibi 
sıklıkla görme ile ilgili belirtilerdir. 
Bazı hastalar ağrı başlamadan önce 
algılamada azalma, huzursuzluk, 
esneme, tatlı yiyeceklere düşkünlük 
gibi uyarıcı belirtiler yaşayabilirler” 
diye konuştu.

Stres de tetikliyor
Migren ataklarının bazı faktörlerden 
tetiklenebildiğini de ifade eden Uzm. 
Dr. Celal Şalçini, “Bunlar; stres, 
dıştan gelen parlak uyarılar, soğuk 
ve lodos, başa gelen ani travma ve 
sarsıntılar, menstrüasyon, uykusuz-
luk, açlık, bazı yiyecekler ve içecekler 
(sıklıkla çikolata, peynir, yağlı yiye-
cekler, fındık, salam, sosis, alkol v.s.), 
egzersiz, doğum kontrol hapları, 
soğuk gıdalar, bazı damar genişletici 
ilaçlar, yükseklik ve birçok sayamadı-
ğımız etkenler sıklıkla migren atağını 
tetikleyebilir” dedi.

Tanı konulmalı
Birçok tetikleyici faktör olabile-
ceğinden hastaların bu tetikleyici 
faktörleri erken dönemde tanıması 
ve olabildiğince uzak durması gerek-
tiğinin önemine vurgu yapan Uzm. 
Dr. Celal Şalçini, “Baş ağrısı başka 
bir hastalığın belirtisi olabildiğinden 
ve çalışan bireylerde ciddi iş gücü 
kaybına yol açtığından mutlaka bir 
doktor tarafından tanı konulması, 
takip ve tedavi edilmesi gereklidir. 
Bu nedenle baş ağrısı hastalarının 
doktor muayenesinden geçmesi 
ve gerekli görüldüğü takdirde bazı 
görüntüleme ve laboratuvar tetkik-
lerinin yapılması tedavinin başarısı 
açısından önemlidir” şeklinde konuş-
tu. Migren tedavisi iki çeşit olduğunu 
kaydeden Uzm. Dr. Celal Şalçini, 
sözlerini şöyle tamamladı: “Birincisi; 
ataklar esnasında kullanılan ilaçlarla 
atakları önlemek ve ikincisi; bizim 
‘profilaksi’ dediğimiz atak olsun 
olmasın her gün kullanacağı ilaçlarla 
atakların sıklığını ve şiddetini azaltıcı 
ilaç başlamaktır. ” 

Migrenin kadınlık hormonu östrojen 
ile ilişkili olduğundan kadınlarda 
erkeklere göre daha sık görüldüğünü 
vurgulayan Nöroloji Uzmanı Uzm. 
Dr. Celal Şalçini, “Migren ataklarını 
stres, soğuk ve lodos, menstrüasyon, 
uykusuzluk, açlık, bazı yiyecekler 
ve içecekler sıklıkla tetikleyebilir. 
Migren ihmale gelmez” dedi

3 SİNYALİ GOZ 
ARDI ETMEYİN!  
Prof. Dr. Fatih Bayraklı, hipofiz tümörlerinin en yakın komşusu olan göz sinir-
lerine yaptığı baskı nedeniyle kalıcı körlüğe yol açabileceğine dikkat çekerek, 
“Görüş alanının dış taraflarında görme kaybı, çift veya şaşı görme gibi şika-
yetlerde zaman kaybetmeden hekime başvurmak çok önemlidir” dedi

HIPOFIZ tümörleri, bo-
yutlarına ve salgıladıkları 
hormonun tipine göre belirti 

veriyorlar. Bazı hipofiz tümörleri 
büyümelerine rağmen hormon 
salgılamayan özellikte oluyor. Bu 
tümörler büyük boyuta ulaşıncaya 
dek sinyal vermeyebiliyor. Prof. Dr. 
Fatih Bayraklı, hormon salgılayan 
tiplerinin ise tümörün boyutları kü-
çükken belirti vermeye başladığına 
işaret ederek, “Hastalar şikayetle-
rini önemser ve hekime başvurur-
larsa tedavisinden etkin sonuçlar 
alınır. Tedavide geç kalındığında 
ise tümör büyüdükçe bulundu-
ğu bölgenin çevresindeki önemli 
damar ile sinirlere baskı yaparak 
ciddi sorunlar oluşturabilir. Ayrıca 
tümörün cerrahi olarak tam çıka-
rılmasının artık mümkün olama-
ması nedeniyle radyoterapi gibi ek 
tedavilere başvurmak gerekebilir” 
diye konuştu. 

Kalıcı körlük gelişebilir
“Hipofiz bezi, ‘optik kiazma’ olarak 
adlandırılan ve göz sinirlerimizin 
birleşim yeri olan bölgeye komşu 
bir organ. Dolayısıyla hipofiz tü-
mörleri büyüdüklerinde bu bölgeye 
baskı yaparak göz sinirlerinin ileti-
mini bozabiliyor. Bunun sonucunda 
hastaların görme yeteneğinde çeşit-
li sorunlar gelişmeye başlar” bdiyen 
Bayraklı, “Hipofiz tümörünün 

yaptığı baskılar sonucunda görüş 
alanımızın dış taraflarında görme 
kaybı, çift veya şaşı görme gibi üç 
önemli şikayet oluşabilir. Bu tablo 
tümörün boyutunun ileri seviyelere 
geldiği, genelde bir santimi aştığı 
durumlarda daha sık olarak karşı-
mıza çıkar. Görme yeteneğindeki 
bu tür yakınmalarda zaman kaybet-
meden hekime başvurmak gerekir, 
zira tedavide gecikildiğinde kalıcı 
körlük gelişebilir” bilgisini verdi. 

Hormona göre belirti 
Hipofiz tümörleri hormon salgıla-
yan özellik sergiliyorsa, bu hormon-
ların etkilerine göre belirti veriyor. 
Prof. Dr. Fatih Bayraklı, belirtileri 
şöyle özetliedi; “Prolaktin sentezli-
yorsa: Her iki cinsiyette de inferti-
lite, libidoda azalma ve osteoporoz 
gelişebilir. Bu yakınmalara kadın-
larda adet düzensizlikleri ve meme 
başından süt gelmesi; erkeklerde 
ise erektil bozukluklar eşlik edebi-
lir.

Büyüme hormonu salgılıyorsa: 
Baş ağrısı, görme şikayetleri, yüzük 
ve ayakkabı boyutlarında artış, dil-
de büyüme, karpal tünel sendromu 
ve aşırı terleme sorunu yaşanabilir. 
Hastaların genel vücut hatlarının 
kalınlaşmış olduğu görülür.  ACTH 
(Adrenokortikotropik horman) sal-
gılıyorsa: Cushing hastalığı gelişen 
bu tabloda kilo alımı, kas zayıflığı, 

osteoporoz, psikolojik bozukluklar 
ve hafif travmalarda bile kolayca 
oluşan yaralar gelişebilir. Hastalar-
da yuvarlak ve kırmızı/kızarık bir 
yüz, karında ve koltuk altlarında 
mor renkli çizgilenmeler, vücutta 
çürükler (ekimoz) görülür. TSH 
(Tiroit stimülan hormon) salgılı-
yorsa: Çarpıntı, aritmi, kilo kaybı, 
guatr ve ellerde titreme yaygın 
belirtilerini oluşturur.”

Üç ana tedavi yöntemi
Hipofiz tümörlerinin büyük bir 
kısmının tanısı biyokimyasal ve 
radyolojik tetkikler ile rahatlıkla 
konulabiliyor. Erken dönemde 
tedavi edildiğinde vücutta oluşan 
sorunlar ortadan kaldırılabiliyor, 
böylece hastanın kaliteli bir yaşam 
sürmesi sağlanabiliyor. Beyin ve Si-
nir Cerrahisi Uzmanı Prof. Dr. Fa-
tih Bayraklı, hipofiz tümörlerinde 
ilaç, cerrahi işlem ve radyoterapi 
olmak üzere üç ana tedavi seçeneği 
olduğunu belirterek, “Bu üç tedavi 
yöntemi genelde beraber kullanılır. 
İlaç tedavisinin ilk basamak olarak 
uygulandığı tümörler, prolaktin sal-
gılayan tümörleridir. Bu tümörlerin 
dışındaki tümörlerde ise cerrahi 
yöntem ilk sırada gelir. Cerrahi 
tedavide hedef, hormon salgıla-
mayanlarda tümörün tamamının 
çıkarılarak çevre dokulara yaptığı 
baskının ortadan kaldırılması; hor-

mon salgılayanlarda da yine tümö-
rün tümüyle çıkarılarak hormonal 
dengenin tekrar sağlanmasıdır. 
Cerrahi yöntem endoskopik veya 
mikroskopik olarak yapılır. Endos-
kopik cerrahi daha güncel tedavi 
seçeneğidir. Radyoterapi yöntemi 
ise tümörün çeşitli nedenler ile  ta-
mamen çıkarılamadığı veya tekrar 
oluştuğu durumlarda devreye gi-
rebilir. Uygun tümörlerde, cerrahi 
yöntem sonrasında hormon değer-
leri normale dönmediyse, medikal 
tedaviye başlanabilir” dedi. 



İSTANBUL Emniyet Müdürlüğü 
Siber Suçlarla Mücadele Şube 
Müdürlüğü ekipleri, jigolo olmak 

için bir siteye üye olan çok sayıda kişi-
nin dolandırıldığı yönünde ihbar aldı. 
İhbarı değerlendiren ekipler, yaptıkla-
rı çalışmada siteye üye olan erkeklerin 
bir süre sonra bazı kişiler tarafından 
telefonla arandığını, işe alınmaları için 
kendilerinden 3 bin dolar komisyon 
istendiğini, jigolo olmak isteyen kişile-
rin bu paraları ödediği halde bir geri 
dönüş alamadığını belirledi.

Bir süre takip edildi
Bir süre sonra bu kişilerden premi-
um üyelik için yeniden para isten-

diği, bu kez jigolo olmak isteyen 
kişilere kadın gönderildiği, kişilerin 
birlikte olduğu anların ise kameray-
la kayıt altına alındığını tespit eden 
polis, mağdurların görüntülerle 
tehdit edildiğini saptadı. Şüphelile-
rin çağrı merkezi olarak kullandığı 
ofisin Büyükçekmece’de olduğunu 
belirleyen polis ekipleri, bir süre 
bu çağrı merkezini takip etti. Çağrı 
merkezinde gündüz hareketliliğin 
arttığını tespit eden ekipler, sözko-
nusu adrese operasyon düzenledi.

8 kişi tutuklandı
Operasyonda 9 şüpheli gözaltına 
alındı. Adreste yapılan aramalarda 

çok sayıda bilgisayar, telefon, dijital 
materyal ve 55 bin lira nakit para 
ele geçirildi. Ele geçirilen dijital 
materyaller incelendiğinde, 26 kişi-
nin şüpheliler tarafından toplamda 
575 bin lira dolandırıldığı belirlendi. 
Gözaltına alınan şüphelilerden 1’i 
adli kontrol şartıyla serbest bıra-
kılırken 8’i tutuklandı. İncelenen 
materyallerde şüphelilerin aylık 
hedef kotaları olduğu, bu hedefi 
tutturanların ödüllendirildiği tut-
turamayanların ise cezalandırıldığı, 
bilgisayarları açık bırakanların 100 
dolar ödediği, ayrıca mağdurlarla 
ilgili notlar alındığı da ortaya çıktı. 
 DHA
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KüçüKçeKmece'de ormanlık alanda
ağaca asılı halde erkek cesedi bulundu.
Üzerinden kimlik çıkmayan 25 yaşların-

daki kişinin cansız bedeni, olay yeri incelemesinin
ardından Adli Tıp Kurumu morguna kaldırıldı. Beş-
yol Mahallesi İnönü Caddesi'nde yol kenarındaki
ormanlık alanda saat 11.00 sıralarında, kimliği belir-
siz 25 yaşlarındaki bir erkek, iple ağaca asılı halde
bulundu. İhbar üzerine olay yerine polis ve sağlık
ekipleri sevk edildi. Sağlık ekiplerinin yaptıkları ilk
incelemede, asılı halde bulunan kişinin hayatını kay-
bettiği belirlendi. Polis ekipleri tarafından çevrede
güvenlik önlemi alınarak, olay yerinde inceleme ya-
pıldı. 25 yaşlarındaki kişinin cansız bedeni, yapılan
incelemelerin adından Adli Tıp Kurumu morguna
kaldırıldı. Polis, olayla ilgili çalışma başlattı.

16 yıl önce evlenen Cem Sal-
tıkalp, 2020 yılının Kasım
ayında bazı sebeplerden do-

layı eşiyle boşandı. 11 yaşındaki kızı ve
15 yaşındaki oğlunun velayeti Cem Sal-
tıkalp'e verildi. Feshane'nin lunaparkında
çalışan Saltıkalp'i iş yerinde ziyaret eden
kızı Pervin Buse Saltıkalp, bir arkadaşını
karşılamak için lunaparkın dışına çıktı.
Yevadut Caddesi'nde karşıdan karşıya
geçerken telefonla konuşan 11 yaşındaki
Buse hızla gelen minibüs türü aracı far-
ketmedi yola adım attı. Minibüs sürü-
cüsü de onu farketmedi, 11 yaşındaki
Buse'ye çarptı. Küçük kız, çarpmanın et-
kisiyle metrelerce havaya savrularak yere
düştü. Pervin Buse Saltıkalp'e ilk müda-
haleyi çevredekiler yaptı. Hastaneye kal-
dırılan 11 yaşındaki Buse tüm
müdahalelere rağmen hayatını kaybetti.
Minibüsün sürücüsü gözaltına alındık-
tan sonra serbest bırakıldı. Kızını trafik
kazasında kaybeden acılı baba kızı ve
oğluyla yaşadığı evde konuştu.

Hastaneye beni almadılar

Cem Saltıkalp " Kızım Feshane lunapar-
kına gelmişti. Telefon geldi, 'Kızınıza
araba çarptı' dediler, ben inanmadım.
Olay yerine geldiğimde kızımın herşeyi
yerdeydi. Hastaneye beni almadılar, ba-
şınız sağ olsun kurtaramadık dediler. Bir

arkadaşını karşılamak için lunaparkın dı-
şına çıkmış. Araç bayağı hızlı geliyormuş
araç yeşilde değil sarı ışıkta çarpmış.
Kızım 30-35 metre sürüklenmiş" dedi.
Saltıkalp "İzlediğimde görüntüleri ne
hissettiğimi söylemek çok zor. İçiniz par-
çalanıyor. Biri izlese benim durumuma
düşer. İzlediğimde elim ayağım dolaştı,
ben böyle bir kaza hayatımda görme-
dim. Kızım hayat doluydu, neşe kayna-
ğıydı. Bu olay olmadan önce, 'Baba
bana Beşiktaş forması alır mısın?' dedi
kısmet olmadı. Keşke olsaydı" diye ko-
nuştu.

Eve girmek istemiyorum

Acılı baba "Ben kızımı toprağa verdiğim
zaman, ona çarpan insanın serbest kal-
ması içimi daha da yaktı. Evimde her
yerde hayali var kızımın. Eve girmek is-
temiyorum. Kızım karanlıktan korkardı,
üşüdüğü zaman soğuktan da çok rahat-
sız olurdu. Işıklar onun için hala yanıyor.
Benim kızım morgtayken ben bağırıyor-
dum; 'Benim kızım üşür ben onu oradan
alayım, ısıtayım' diye bağırıyordum.
Toprağa verdiğim zaman karanlıktaydı,
karanlıktan korkuyordu o. Benim bir
oğlum var, evlatı ayırt etmiyor insan ama
o başkaydı. Gel desem gelemez, kalk
mezarından gel desem gelemez. Sadece
adalet istiyorum" dedi. DHA

Gel desem gelemez!
Eyüpsultan'da geçen hafta karşıdan karşıya geçerken minibüsün çarpmasıyla metrelerce savrulan ve hayatını kaybeden
Buse Pervin Saltıkalp'ın babası Cem Saltıkalp, "Evimde her yerde hayali var kızımın. Eve girmek istemiyorum. Gel
desem gelemez, kalk mezarından gel desem gelemez. Sadece adalet istiyorum" açıklamalarında bulundu

Ağaca asılı 
halde bulundu

Örümcek hırsızlar!

Şüpheli polise
teslim oldu

Ankara'da bisikletiyle evine
dönerken, bir otomobil sürücü-

sünün arkadan çarpması so-
nucu hayatını kaybeden Umut

Gündüz, ölüm yıldönümünde
'İstanbul'daki Dostları' tarafın-

dan anıldı. Açıklama sonrası,
bisikletle, Beşiktaş'tan Bebek'e

arası anma sürüşü yapıldı.

A nkara'da, 15 Temmuz 2020 tari-
hinde meydana gelen olayda, 19
yaşındaki Umut Gündüz, antren-

mandan bisikletiyle evine dönerken, al-
kollü olduğu tespit edilen bir sürücünün
arkadan çarpıp kaçmasının ardından ha-
yatını kaybetti. Gündüz, ölümünün ilk yıl-
dönümünde 'İstanbul'daki Dostları' adlı
grup tarafından anıldı.

Umut'la hiç tanışamadı

Beşiktaş Sahili'nde gerçekleşen anmaya
katılanlar adına bir basın açıklaması ya-
pıldı. Grup sözcüsü Berk Çetin tarafın-
dan yapılan açıklamada "Biz burada,
Umut'un 'İstanbul'daki Dostları' olarak
buluştuk. Aslında birçoğumuz Umut'un
adını, geçen yıl aldığımız kahredici bir
haberden öğrendik. Bundan tam bir yıl
önce Ankara'da alkollü bir araç sürücüsü
19 yaşındaki bisikletçi Umut Gündüz'ü
katletmişti. Bugün burada bulunanların
büyük çoğunluğu Umut'la hiç tanışa-
madı. Ama biz kendimizi Umut'un en
yakın dostları, en sıkı yoldaşları sayıyo-
ruz ve onun adını yaşatmakta kararlıyız"
debildi. 

Mücadele edeceğiz

Açıklamada, "Umut yalnızca son derece
yetenekli bir sporcu değil aynı zamanda
bu ülkenin ve dünyanın geleceğini dert
edinen, çalışkan bir komünistti. Hayal-
leri, beklentileri vardı ve bunlar için mü-

cadele etti. Bisikletiyle çekilmiş bir fotoğ-
rafının üstüne şu notu düşmüştü: "Hayat
sonunu bilemediğimiz için güzel ve ilgi
çekici. Yarın ne olacak duygusu bizi diri
tutar." Bugün, Umut'un dostları olarak
onu yaşatmanın, "sonunu bilemesek de
hayatı güzel ve ilgi çekici" kılmanın en iyi
yolunun onun gibi mücadele etmek ol-

duğuna inanıyoruz. Bisikletli cinayetleri-
nin "kaza" deyip geçiştirilmemesi için,
katillerin tutuksuz yargılamayla ve gös-
termelik cezalarla ödüllendirilmemesi
için mücadele edeceğiz. Bisikletin hak et-
tiği toplumsal saygıyı görebilmesi için,
bisikletlilerin yollarda güven içinde pe-
dallayabilmesi için, trafikte eşitlik ve öz-

gürlük için mücadele edeceğiz. Türkiye'yi
günün birinde enerji ve otomotiv tekelle-
rinden kurtarmak için, kentlerimizin "bi-
siklet dostu kentler" olarak anılması için
mücadele edeceğiz" ifadelerine yer ve-
rildi. Basın açıklamasının ardından grup,
bisikletleriyle Beşiktaş'tan Bebek'e anma
sürüşü gerçekleştirdi. DHA

BISIKLETLI
PROTESTO

Esenyurt'ta, sürücüsünün ara sokağa süratli ve kontrolsüz girdiği
hafif ticari araç, az kalsın yoldaki 2'si bisikletli çocuk 6 kişiyi eziyordu

olay, geçen pazar günü saat 22.30
sıralarında Bağlarçeşme Mahalle-
si'nde yaşandı. Güvenlik kamera gö-

rüntülerine saniye saniye yansıyan olayda
sürücü, hafif ticari aracıyla süratli ve kontrol-
süz şekilde girdiği sokaktakilerin yüreklerini
ağızlarına getirdi. Fren sesini duyunca üzerine
doğru kontrolsüz bir şekilde gelen aracı fark
eden Zülküf Gözer, bir anda kenara kaçarak,
ölümden döndü. Sürücü, bu sefer de önündeki
2 bisikletli çocuk ve sokakta yürüyenleri ezmek
üzereyken aracının direksiyonunu kırdı. Top-
lam 6 kişinin ölümden döndüğü, sokaktakilerin
yüreklerini ağızlarına geldiği olay sonra sürücü,
hiçbir şey olmamış gibi yoluna devam etti.

Kendimi kenara attım

Yaşananları anlatan Zülküf Gözer, "Akşam
22.00 - 22.30 sıralarıydı. Dükkanımı kapatmış,
evime gidiyordum. Tam sokağa girdim, acı bir
fren sesi duydum. Ne olduğunu anlayamadık,
mahallede kalabalıktı, o esnada. Refleksle sa-
ğımı kontrol ettim. Bir baktım araba üzerime
doğru geliyordu. Ben önce bana kastı var san-
dım. Üzerime doğru gelince kendimi kenara
attım. Akabinde araba durmadı. 2 tane de bi-
sikletli geliyordu o esnada. Ben bisikletli küçük
çocuktan korktum. Onu ezmesinden korktum.
Zor toparladı kendini. Muhtemelen siren sesin-
den kaçıyordu" dedi. DHA

Maganda dehşeti

beyoğlu'nda farklı günlerde evden hır-
sızlık olayı olduğu ihbarını alan güven
timleri hırsızlık olayının olduğu sokak ve

çevresinde güvenlik kameralarını izlemeye aldı.
Cerrahi maskeli, kapüşonlu iki şüphelinin Kasım-
paşa ve Kalyoncu Kulluğu mahallelerinde ara so-
kaklarda keşif yaptığını belirledi. Hırsızlık
şüphelilerinin dairelerin demir korkuluklarına tutu-
narak örümcek adam gibi tırmandığını belirledi.
Polisler kameralarda şüphelinin kolundaki dövmeyi
fark etti. Dövmeden yola çıkan güven timleri başka
kameralardan da şüphelilerin eşkalini belirledi.
Şüphelilerin sokak aralarında keşif yapması, evleri
gözetlemesi ve örümcek adam gibi binalara tır-
manması güvenlik kameralarına yansıdı. Hırsızlar-
dan birisinin dairenin korkuluk demirlerini ayakları
ile yamultması da kameralara yansıdı. DHA

Zeytinburnu'nda çıkan tartışmada
Sinan K.'yı (21) silahla ateş ederek öl-
dürdüğü iddia edilen Mehmet. C.Ç. (24)

polise teslim oldu. Şüpheli Mehmet C.Ç. adliyeye
sevk edildi.  Öte yandan olay günü yaşananlar gü-
venlik kamerasına yansıdı. Olay 26 Haziran'da
Zeytinburnu Yeşiltepe Mahallesi'nde meydana
geldi. Şüpheli Mehmet C.Ç ve eşi A.Ç.'nin, H. is-
mindeki kız arkadaşlarıyla, H.'nin babasına ait me-
kana gelip gitme konusunda aralarında
küfürleşmeye varan tartışma yaşandı. Bu olay üze-
rine H.'nin erkek arkadaşı Abdulkadir U.(21) Meh-
met C.Ç.'yi telefonla arayarak tehdit etti. Daha
sonra Mehmet C.Ç. ile olay yerinde buluşmak için
sözleşen Abdulkadir U. yanına arkadaşı Sinan K.'yı
da alarak gitti. Olay yerinde çıkan kavgada Sinan
K., Mehmet C.Ç. tarafından silahla ateş edilmesi
sonucu yaralandı. Mehmet C.Ç. olay yerinden
otomobille kaçarken, yaralanan Sinan K. kaldırıl-
dığı hastanede hayatını kaybetti. DHA
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KüçüKçeKmece'de ormanlık alanda
ağaca asılı halde erkek cesedi bulundu.
Üzerinden kimlik çıkmayan 25 yaşların-

daki kişinin cansız bedeni, olay yeri incelemesinin
ardından Adli Tıp Kurumu morguna kaldırıldı. Beş-
yol Mahallesi İnönü Caddesi'nde yol kenarındaki
ormanlık alanda saat 11.00 sıralarında, kimliği belir-
siz 25 yaşlarındaki bir erkek, iple ağaca asılı halde
bulundu. İhbar üzerine olay yerine polis ve sağlık
ekipleri sevk edildi. Sağlık ekiplerinin yaptıkları ilk
incelemede, asılı halde bulunan kişinin hayatını kay-
bettiği belirlendi. Polis ekipleri tarafından çevrede
güvenlik önlemi alınarak, olay yerinde inceleme ya-
pıldı. 25 yaşlarındaki kişinin cansız bedeni, yapılan
incelemelerin adından Adli Tıp Kurumu morguna
kaldırıldı. Polis, olayla ilgili çalışma başlattı.

16 yıl önce evlenen Cem Sal-
tıkalp, 2020 yılının Kasım
ayında bazı sebeplerden do-

layı eşiyle boşandı. 11 yaşındaki kızı ve
15 yaşındaki oğlunun velayeti Cem Sal-
tıkalp'e verildi. Feshane'nin lunaparkında
çalışan Saltıkalp'i iş yerinde ziyaret eden
kızı Pervin Buse Saltıkalp, bir arkadaşını
karşılamak için lunaparkın dışına çıktı.
Yevadut Caddesi'nde karşıdan karşıya
geçerken telefonla konuşan 11 yaşındaki
Buse hızla gelen minibüs türü aracı far-
ketmedi yola adım attı. Minibüs sürü-
cüsü de onu farketmedi, 11 yaşındaki
Buse'ye çarptı. Küçük kız, çarpmanın et-
kisiyle metrelerce havaya savrularak yere
düştü. Pervin Buse Saltıkalp'e ilk müda-
haleyi çevredekiler yaptı. Hastaneye kal-
dırılan 11 yaşındaki Buse tüm
müdahalelere rağmen hayatını kaybetti.
Minibüsün sürücüsü gözaltına alındık-
tan sonra serbest bırakıldı. Kızını trafik
kazasında kaybeden acılı baba kızı ve
oğluyla yaşadığı evde konuştu.

Hastaneye beni almadılar

Cem Saltıkalp " Kızım Feshane lunapar-
kına gelmişti. Telefon geldi, 'Kızınıza
araba çarptı' dediler, ben inanmadım.
Olay yerine geldiğimde kızımın herşeyi
yerdeydi. Hastaneye beni almadılar, ba-
şınız sağ olsun kurtaramadık dediler. Bir

arkadaşını karşılamak için lunaparkın dı-
şına çıkmış. Araç bayağı hızlı geliyormuş
araç yeşilde değil sarı ışıkta çarpmış.
Kızım 30-35 metre sürüklenmiş" dedi.
Saltıkalp "İzlediğimde görüntüleri ne
hissettiğimi söylemek çok zor. İçiniz par-
çalanıyor. Biri izlese benim durumuma
düşer. İzlediğimde elim ayağım dolaştı,
ben böyle bir kaza hayatımda görme-
dim. Kızım hayat doluydu, neşe kayna-
ğıydı. Bu olay olmadan önce, 'Baba
bana Beşiktaş forması alır mısın?' dedi
kısmet olmadı. Keşke olsaydı" diye ko-
nuştu.

Eve girmek istemiyorum

Acılı baba "Ben kızımı toprağa verdiğim
zaman, ona çarpan insanın serbest kal-
ması içimi daha da yaktı. Evimde her
yerde hayali var kızımın. Eve girmek is-
temiyorum. Kızım karanlıktan korkardı,
üşüdüğü zaman soğuktan da çok rahat-
sız olurdu. Işıklar onun için hala yanıyor.
Benim kızım morgtayken ben bağırıyor-
dum; 'Benim kızım üşür ben onu oradan
alayım, ısıtayım' diye bağırıyordum.
Toprağa verdiğim zaman karanlıktaydı,
karanlıktan korkuyordu o. Benim bir
oğlum var, evlatı ayırt etmiyor insan ama
o başkaydı. Gel desem gelemez, kalk
mezarından gel desem gelemez. Sadece
adalet istiyorum" dedi. DHA

Gel desem gelemez!
Eyüpsultan'da geçen hafta karşıdan karşıya geçerken minibüsün çarpmasıyla metrelerce savrulan ve hayatını kaybeden
Buse Pervin Saltıkalp'ın babası Cem Saltıkalp, "Evimde her yerde hayali var kızımın. Eve girmek istemiyorum. Gel
desem gelemez, kalk mezarından gel desem gelemez. Sadece adalet istiyorum" açıklamalarında bulundu

Ağaca asılı 
halde bulundu

Örümcek hırsızlar!

Şüpheli polise
teslim oldu

Ankara'da bisikletiyle evine
dönerken, bir otomobil sürücü-

sünün arkadan çarpması so-
nucu hayatını kaybeden Umut

Gündüz, ölüm yıldönümünde
'İstanbul'daki Dostları' tarafın-

dan anıldı. Açıklama sonrası,
bisikletle, Beşiktaş'tan Bebek'e

arası anma sürüşü yapıldı.

A nkara'da, 15 Temmuz 2020 tari-
hinde meydana gelen olayda, 19
yaşındaki Umut Gündüz, antren-

mandan bisikletiyle evine dönerken, al-
kollü olduğu tespit edilen bir sürücünün
arkadan çarpıp kaçmasının ardından ha-
yatını kaybetti. Gündüz, ölümünün ilk yıl-
dönümünde 'İstanbul'daki Dostları' adlı
grup tarafından anıldı.

Umut'la hiç tanışamadı

Beşiktaş Sahili'nde gerçekleşen anmaya
katılanlar adına bir basın açıklaması ya-
pıldı. Grup sözcüsü Berk Çetin tarafın-
dan yapılan açıklamada "Biz burada,
Umut'un 'İstanbul'daki Dostları' olarak
buluştuk. Aslında birçoğumuz Umut'un
adını, geçen yıl aldığımız kahredici bir
haberden öğrendik. Bundan tam bir yıl
önce Ankara'da alkollü bir araç sürücüsü
19 yaşındaki bisikletçi Umut Gündüz'ü
katletmişti. Bugün burada bulunanların
büyük çoğunluğu Umut'la hiç tanışa-
madı. Ama biz kendimizi Umut'un en
yakın dostları, en sıkı yoldaşları sayıyo-
ruz ve onun adını yaşatmakta kararlıyız"
debildi. 

Mücadele edeceğiz

Açıklamada, "Umut yalnızca son derece
yetenekli bir sporcu değil aynı zamanda
bu ülkenin ve dünyanın geleceğini dert
edinen, çalışkan bir komünistti. Hayal-
leri, beklentileri vardı ve bunlar için mü-

cadele etti. Bisikletiyle çekilmiş bir fotoğ-
rafının üstüne şu notu düşmüştü: "Hayat
sonunu bilemediğimiz için güzel ve ilgi
çekici. Yarın ne olacak duygusu bizi diri
tutar." Bugün, Umut'un dostları olarak
onu yaşatmanın, "sonunu bilemesek de
hayatı güzel ve ilgi çekici" kılmanın en iyi
yolunun onun gibi mücadele etmek ol-

duğuna inanıyoruz. Bisikletli cinayetleri-
nin "kaza" deyip geçiştirilmemesi için,
katillerin tutuksuz yargılamayla ve gös-
termelik cezalarla ödüllendirilmemesi
için mücadele edeceğiz. Bisikletin hak et-
tiği toplumsal saygıyı görebilmesi için,
bisikletlilerin yollarda güven içinde pe-
dallayabilmesi için, trafikte eşitlik ve öz-

gürlük için mücadele edeceğiz. Türkiye'yi
günün birinde enerji ve otomotiv tekelle-
rinden kurtarmak için, kentlerimizin "bi-
siklet dostu kentler" olarak anılması için
mücadele edeceğiz" ifadelerine yer ve-
rildi. Basın açıklamasının ardından grup,
bisikletleriyle Beşiktaş'tan Bebek'e anma
sürüşü gerçekleştirdi. DHA

BISIKLETLI
PROTESTO

Esenyurt'ta, sürücüsünün ara sokağa süratli ve kontrolsüz girdiği
hafif ticari araç, az kalsın yoldaki 2'si bisikletli çocuk 6 kişiyi eziyordu

olay, geçen pazar günü saat 22.30
sıralarında Bağlarçeşme Mahalle-
si'nde yaşandı. Güvenlik kamera gö-

rüntülerine saniye saniye yansıyan olayda
sürücü, hafif ticari aracıyla süratli ve kontrol-
süz şekilde girdiği sokaktakilerin yüreklerini
ağızlarına getirdi. Fren sesini duyunca üzerine
doğru kontrolsüz bir şekilde gelen aracı fark
eden Zülküf Gözer, bir anda kenara kaçarak,
ölümden döndü. Sürücü, bu sefer de önündeki
2 bisikletli çocuk ve sokakta yürüyenleri ezmek
üzereyken aracının direksiyonunu kırdı. Top-
lam 6 kişinin ölümden döndüğü, sokaktakilerin
yüreklerini ağızlarına geldiği olay sonra sürücü,
hiçbir şey olmamış gibi yoluna devam etti.

Kendimi kenara attım

Yaşananları anlatan Zülküf Gözer, "Akşam
22.00 - 22.30 sıralarıydı. Dükkanımı kapatmış,
evime gidiyordum. Tam sokağa girdim, acı bir
fren sesi duydum. Ne olduğunu anlayamadık,
mahallede kalabalıktı, o esnada. Refleksle sa-
ğımı kontrol ettim. Bir baktım araba üzerime
doğru geliyordu. Ben önce bana kastı var san-
dım. Üzerime doğru gelince kendimi kenara
attım. Akabinde araba durmadı. 2 tane de bi-
sikletli geliyordu o esnada. Ben bisikletli küçük
çocuktan korktum. Onu ezmesinden korktum.
Zor toparladı kendini. Muhtemelen siren sesin-
den kaçıyordu" dedi. DHA

Maganda dehşeti

beyoğlu'nda farklı günlerde evden hır-
sızlık olayı olduğu ihbarını alan güven
timleri hırsızlık olayının olduğu sokak ve

çevresinde güvenlik kameralarını izlemeye aldı.
Cerrahi maskeli, kapüşonlu iki şüphelinin Kasım-
paşa ve Kalyoncu Kulluğu mahallelerinde ara so-
kaklarda keşif yaptığını belirledi. Hırsızlık
şüphelilerinin dairelerin demir korkuluklarına tutu-
narak örümcek adam gibi tırmandığını belirledi.
Polisler kameralarda şüphelinin kolundaki dövmeyi
fark etti. Dövmeden yola çıkan güven timleri başka
kameralardan da şüphelilerin eşkalini belirledi.
Şüphelilerin sokak aralarında keşif yapması, evleri
gözetlemesi ve örümcek adam gibi binalara tır-
manması güvenlik kameralarına yansıdı. Hırsızlar-
dan birisinin dairenin korkuluk demirlerini ayakları
ile yamultması da kameralara yansıdı. DHA

Zeytinburnu'nda çıkan tartışmada
Sinan K.'yı (21) silahla ateş ederek öl-
dürdüğü iddia edilen Mehmet. C.Ç. (24)

polise teslim oldu. Şüpheli Mehmet C.Ç. adliyeye
sevk edildi.  Öte yandan olay günü yaşananlar gü-
venlik kamerasına yansıdı. Olay 26 Haziran'da
Zeytinburnu Yeşiltepe Mahallesi'nde meydana
geldi. Şüpheli Mehmet C.Ç ve eşi A.Ç.'nin, H. is-
mindeki kız arkadaşlarıyla, H.'nin babasına ait me-
kana gelip gitme konusunda aralarında
küfürleşmeye varan tartışma yaşandı. Bu olay üze-
rine H.'nin erkek arkadaşı Abdulkadir U.(21) Meh-
met C.Ç.'yi telefonla arayarak tehdit etti. Daha
sonra Mehmet C.Ç. ile olay yerinde buluşmak için
sözleşen Abdulkadir U. yanına arkadaşı Sinan K.'yı
da alarak gitti. Olay yerinde çıkan kavgada Sinan
K., Mehmet C.Ç. tarafından silahla ateş edilmesi
sonucu yaralandı. Mehmet C.Ç. olay yerinden
otomobille kaçarken, yaralanan Sinan K. kaldırıl-
dığı hastanede hayatını kaybetti. DHA
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YANGIN, Esentepe Mahal-
lesi’nde saat 02.00 sırala-
rında çıktı. Edinilen bilgiye 

göre, Şair Şirızat Sokak’ta bulunan 
5 katlı bir binanın giriş katındaki 
kıraathanede bilinmeyen nedenle 
yangın çıktı. Kıraathaneden alev-
lerin yükseldiğini gören mahalle 
sakinleri durumu itfaiye, polis ve 
sağlık ekiplerine haber verdi.

Dış cepheye sıçradı
Yangını fark edenlerin uyarısı üze-
rine binalarda yaşayanlar hemen 
dışarı çıktı. Bu sırada alevler ise 
binaların dış cephe kaplamasına 
sıçradı. Olay yerine gelen itfaiye 
ekipleri, alev alev yanan binaya 
müdahale etti. Polis ekipleri çev-
rede önlem alırken, sağlık ekipleri 
de hazır bekledi. İtfaiye ekiplerinin 
çalışmasıyla yangın kontrol altına 
alınarak söndürüldü. Yangın son-
rası herhangi bir yaralanma ve can 
kaybı yaşanmazken, kıraathanede 
ve binanın dış cephesinde hasar 
meydana geldi.

Kameraya yansıdı
Öte yandan kıraathanede başlaya-
rak 2 binanın dış cephesine yayılan 
yangın, çevredeki vatandaşların 
cep telefonu görüntülerine yansıdı. 
Görüntülerde, alevlerin kıraatha-
neden yükseldikten sonra binaları 
sardığı anlar ve yaşanan panik yer 
aldı. Binanın dış cephesi alev alev 
yanarken, olay yerine gelen itfaiye 
ekipleri ise yangına müdahale etti. 
İtfaiye ekipleri yangının çıkış sebe-
bini araştırırken, polis ekipleri de 
olayla ilgili inceleme başlattı. DHA

KARADAĞ’DA 
Skaljarskı ile Kavackı 
suç örgütleri arasında 

uyuşturucu savaşı İstanbul’a 
da sıçramıştı. Skaljarskı’nin 
birçok üyesinin öldürülmesi 
sonrasında Jovan Vukotiç, 
olası bir eylemden kaçmak 
amacıyla 2 Ekim 2021’de 
Türkiye’ye geldi. İddiaya 
göre, Kavackı örgütü de 
Türkiye’deki etkin mafya 
gruplarının gücünü kullana-
rak Vukotiç’e karşı saldırı 
planladı. Şişli’de 8 Eylül 
2022’de saat 19.55 sıraların-
da Jovan Vukotiç birliktelik 
yaşadığı Masa Mısıc ve 
oğullarıyla birlikte bulundu-
ğu otomobilde motosikletli 
kişilerce düzenlenen silahlı 
saldırıda hayatını kaybet-
ti. Saldırıyı Kavackı suç 
örgütü yöneticisi Radoje 
Zivkovic’in Türkiye’deki 
bağlantıları aracılığıyla 
gerçekleştirdiği tespit edildi. 
Bunun üzerine düzenlenen 
operasyonla Zivkovic ve 
suça yardım edenler yaka-
landı. İstanbul Cumhuriyet 
Başsavcılığı, soruşturma 
sonucunda Zivkovic’in ara-
sında bulunduğu 16 kişiye 
dava açtı. Bu suçtan tutuk-
lanan Radoje Zivkovic’in 
‘Silahlı suç örgütü kurmak 
ve yönetmek’, ‘Tasarlayarak 
kasten adam öldürme’ ve 
‘Resmi belgede sahtecilik’ 
suçlarından ağırlaştırılmış 
müebbet hapsi ve 7 yıldan 
17 yıla kadar hapsi istendi.

İadesi talep edildi
Karadağ’da Podgorica 
Üst Mahkemesi, Radoje 
Zivkovic hakkında 
‘Suç örgütü kurma’, 
‘Uyuşturucu madde-
lerinin izinsiz üretimi, 
bulundurulması ve 
dağıtımı’, ‘Silah ve 
patlayıcı maddelerin 
yasadışı olarak bu-
lundurulması’, ‘Adam 
öldürme’, ‘Adam 
öldürmeye teşebbüs’ 
suçlarından hakkında 
yakalama kararı verdi. 
Karadağ adli ma-
kamları, İstanbul’da 
tutuklu yargılanan 

Zivkovic’in pek çok suçtan 
arandığı gerekçesiyle iade-
sini talep etti. İstanbul 41. 
ağır Ceza Mahkemesi’nde 
görülen iade davasında, baş-
ka suçtan tutuklu Radoje 
Zivkovic bulunduğu ceza-
evinden Ses ve Görüntülü 
Bilişim Sistemi (SEGBİS) 
aracılığıyla katıldı. Tercü-
man aracılığıyla söz verilen 
Zivkovic, “İstanbul 40. 
Ağır Ceza Mahkemesi’nde 
tutuklu olarak yargılanıyo-
rum. İade edilmemeyi talep 
ediyorum” dedi.

İadesi ertelendi
Mahkeme heyeti, iadesi 
talep edilen sanığın iade 
şartlarının bulunduğunu ve 
6706 sayılı Cezai Konularda 
Uluslararası Adli İş birliği 
Kanunu ve Uyuşturucu ve 
Psikotrop Maddelerinin 
Kaçakçılığına karşı Birleş-
miş Milletler Sözleşmesi’nin 
6. maddesi gereğince suç 
örgütü suçlarından iade 
talebinin kabul edilebilir 
olduğuna karar verdi. Suç-
luların iadesine dair Avrupa 
Sözleşmesi’nin 19. maddesi 
uyarınca sanığın İstanbul 40. 
Ağır Ceza Mahkemesi’ndeki 
kararının kesinleşmesinin 
ve hakkında mahkumiyet 
hükmü verilmesi halinde 
infazının tamamlanmasına 
kadar iadesinin tehirine 
(ertelenmesine) hükmedil-
di. Kararda, sanığın sadece 
iade kararına teşkil eden 
suçtan dolayı yargılanabile-
ceği ve karara karşı 15 gün 
içinde itirazda bulunabilece-
ği kaydedildi. DHA

KAĞITHANE’DE 20 Şubat’ta 
bir kafeye otomatik silahlarla 
saldırı düzenlendi. Polis ekipleri 

saldırıyla ilgili çalışma başlatırken 26 
Şubat’ta Sarıyer’de polis denetim nok-
tasında durdurulan bir araçtaki kişiler 
aracı terk ederek kaçtı. Söz konusu 
araçta uzun namlulu silah ile tabanca 
ele geçirildi. Bunun üzerine Organize 
Suçlarla Mücadele Şube Müdürlü-
ğü ekipleri, konuyla ilgili geniş çaplı 
araştırma başlattı. Araç içerisinde ele 
geçirilen uzun namlulu otomatik silah 
ile tabanca üzerinde yapılan balistik 
incelemelerde söz konusu silahların 
Kağıthane’de düzenlenen saldırıda 
kullanıldığı belirlendi. Bunun üzerine 
organize ekipleri şüphelilerin peşine 
düştü. Yapılan çalışmalarda şüphelile-

rin Anacur organize suç örgütü üyesi 
oldukları tespit edildi. Şüphelilere 
yönelik yapılan operasyonda 8 kişi gö-
zaltına alındı. Emniyetteki işlemlerinin 
ardından adliyeye sevk edilen şüphe-
lilerden 4’ü çıkarıldığı mahkemece 
tutuklandı. DHA

Yangın paniği!
Eyüpsultan’da, 5 katlı bir binanın girişindeki kıraathanede başlayan yangın, 
kısa sürede 2 binanın dış cephesine sıçradı. Binayı saran alevler korkuya 
neden olurken, yangın itfaiye ekipleri tarafından söndürüldü

İstanbul’da iki ayrı cinayetten yargılanan ve Karadağ’da 
Kavackı suç örgütüne mensup olduğu öne sürülen tutuklu sanık 
Radoje Zivkovic hakkında Karadağ iade talebinde bulundu. 
Mahkeme, iade edilmek istemeyen Zivkovic’in ülkesine iade 
talebinin kabul edilebilir olduğuna karar verdi

Kağıthane’de bir kafeye düzenlenen silahlı saldırıyla ilgili 
yapılan çalışmada şüphelilere yönelik operasyon düzenlendi. 
Operasyonda Anacur Çetesi üyesi 8 kişi gözaltına alındı

OLAY, Piyalepaşa Mahallesi 
Fatih Sultan Minberi Cad-
desi’nde dün saat 03.50’de 

meydana geldi. Edinilen bilgiye 
göre, polis ekipleri gece saatlerin-
de bir şüphelinin silahla başka bir 
kişiyi kovaladığı ihbarını aldı. Olay 
yerinde inceleme yapan polis ekip-
leri, çevredeki güvenlik kamera gö-
rüntülerinden şüphelinin kimliğini 
tespit etti. Polis ekipleri, H.Ö.’yü 
(19) olayda kullandığı silahla (19) 
Fetihtepe Mahallesinde gözaltına 
aldı. H.Ö. polis merkezindeki iş-
lemlerinin ardından ‘Silahla tehdit’ 
ve ‘Kasten yaralamaya teşebbüs’ 

suçlarından adliyeye sevk edildi. 
Şüphelinin bir kişiyi silahla ko-
valama anları güvenlik kamerası 
tarafından saniye saniye kaydedil-
di. Görüntülerde, H.Ö.’nün silahla 
bir kişiye ateş ederek peşinden 
koştuğu anlar görülüyor. DHA

Kovaladı darp etti!
Beyoğlu’nda silahla kovaladığı kişiyi darbeden şüpheli, 
polis operasyonuyla yakalandı. Silahla kovalama anları 
ise bir iş yerinin güvenlik kamerası tarafından kaydedildi

İstanbul’da erkekleri jigolo olma vaadiyle dolandıran şüphelilere yönelik operasyon düzen-
lendi. Operasyonda 26 kişiyi 575 bin lira dolandıran 9 kişi yakalanarak gözaltına alındı

JİGOLO VAADİYLEJİGOLO VAADİYLE
DOLANDIRDILAR!DOLANDIRDILAR!

Karadağ istedi!Karadağ istedi!

Çete üyesi 8 
kişi gözaltında

OLAY, Pazartesi günü Başakşehir ilçe-
sinde meydana geldi. S.H. isimli kadın, 
Ortaköy’de bir mekanda alkol aldıktan 

sonra çağırdığı taksitle Başakşehir’e gitti. Yol 
boyunca taksiciyi rahatsız eden, silecekleri ça-
lıştıran S.H., Başakşehir’e gelince taksi ücreti-
ni ödemek istemedi. Bunun üzerine taksiciyle 
tartışmaya başlayan S.H., taksiciye saldırmaya 
başladı. Taksimetreyi kırıp, camlara saldıran 
S.H., taksiciye ise küfür etti. Bunun üzerine 
taksici polisi arayarak şikayetçi oldu. İhbar 
üzerine olay yerine gelen polis ekipleri, S.H.’yi 
sakinleştirmeye çalışsa da yapamadı. S.H., 
kendisine müdahale eden kadın polis memu-
runu da darp etti. S.H., ekipler tarafından 
zor kullanılarak gözaltına alındı. Yaralanan 2 
polis memuru ise darp raporu alarak S.H.’den 
şikayetçi oldu. Olayda gözaltına alınan S.H., 
emniyetteki işlemlerinin ardından sevk edil-
diği mahkemede tutuklandı. S.H.’nin taksiye 
ve taksiciye saldırdığı anlar ise cep telefonu 
kamerasıyla kayıt altına alındı. Görüntülerde 
S.H.’nin taksiciye küfür ederek taksiyi kırdığı 
anlar yer aldı. DHA

Hem suçlu 
hem güçlü!
Başakşehir’de bindiği taksiciyle tartışan 
S.H., taksimetreyi kırıp taksiciye küfür etti. 
Taksicinin ihbarı üzerine olay yerine gelen 
polise de saldıran S.H., gözaltına alındı. 
S.H., çıkarıldığı mahkemece tutuklandı

BEYLİKDÜZÜ’NDE 
çalıştığı inşaatın ikinci 
katından asansör boş-

luğuna düşen işçi hayatını 
kaybetti. Olay, önceki gün öğle 
saatlerinde Gürpınar Mahalle-
si, İnönü Caddesi’nde bulunan 
bir inşaatta meydana geldi. 
İnşaatta işçi olarak çalışan 
Mailcan K. (26) 2’nci kattan 
asansör boşluğuna düştü. 
Çevredekilerin ihbarıyla olay 
yerine sağlık ve polis ekibi sevk 
edildi. Sağlık ekipleri işçinin 
hayatını kaybettiğini belirledi. 
Polis ekiplerinin olay yerinde 
yaptıkları incelemelerinin ar-
dından, Mailcan K.’nın cenaze-
si Adli Tıp Kurumu morguna 
götürüldü.

Bir işçi daha düşerek öldü!

Yolunu şaşırdı!
AVCILAR’DA, İstanbul Üniversitesi 
Cerrahpaşa Kampüsü önündeki 
metrobüs durağına giden kaldı-

rımda ilerleyen hafif ticari araç, yayaları 
zor durumda bıraktı. Yayalara selektör 
yaparak uyaran sürücü, aracı ile ilerledi. 
Sürücü zorlanarak da olsa dar alandan 
geçerek durakların olduğu bölgeye devam 
etti. Mustafa Kemal Paşa Mahallesi’nde ise 
çocuk oyun parkına otomobilini park eden 
bir başka sürücü ise şaşkınlığa neden oldu.



Açığımızı
kApAtAlım

1 5 Nisan 1912 sabahının erken saat-
lerinde Kuzey Atlantik Okyanusu'nda
New York'a gerçekleşen ilk seferinin

dördüncü günü batan lüks gemi Titanik’in
bu kazası, tarihin en büyük deniz felaketi
olarak kayıtlara geçmişti.

Olayın en ilgi çeken kısımlarından birisi
de bu geminin asla batmayacağının iddia
edilmesiydi. 10 Nisan 1912'de 2 bin 224
yolcu ve mürettebatla New York'a gitmek
üzere İngiltere'nin Southampton kentinden
yola çıkan gemi, 15 Nisan 1912'de bir buz
dağına çarptıktan sonra Kuzey Atlantik'in 
sularına gömülmüştü.

Kazada 1514 kişi yaşamını yitirirken, 
bunlardan bazıları buz gibi soğuk sularda 

donarak can vermişti ve birkaç saat sonra
kaza yerine ulaşan Carpathia gemisi 710
kişiyi kurtarmıştı. Bu gemiden sağ çıkmayı
başaran bir Bingöllü insanın hikayesi kar-
şıma çıktı. Bingöllü bir Ermeni olan Nes-
han Krekorian, Titanik’te yolculuk yaptığı
zaman henüz 20 yaşındaymış. Torunu Van
Solomonian’ın anlattıklarına göre Os-
manlı’nın azınlıklara karşı uygulamaların-
dan kaçan Neshan, Atlantik Okyanusu’nun
ötesinde yeni bir hayata başlamak üzere
İngiltere’ye geçip oradan Kanada’ya ulaş-
mak için Titanik’ten üçüncü sınıf bir bilet
satın alıyor. Neshan’ın torunu Van Solomo-
nian, Neshan Krekorian’ın ülkeden ayrılışı
ile ilgili şu ifadeleri kullanıyor: “Babası,

ülkeyi terk ederek Kanada’da yeni bir
hayat kurmanın yollarını aramasını,
nihayetinde kardeşlerini de yanına 
almasını umuyordu. Geride kalan iki 
küçük erkek kardeşi vardı. Büyükbabam,
yaşadığı bölge olan Bingöl/Kiğı’dan 
dört yol arkadaşı daha bularak önce 
Cherbourg/Fransa’ya ulaşmayı ve 
tamamen şans eseri olarak Titanik’e bin-
meyi başardı ve 3’üncü sınıf bilet sahibi
700 yolcudan biri olarak Cherbourg’tan
güverteye bindi. 14 Nisan’ı 15 Nisan’a

bağlayan gece yarısı Titanik, Kuzey Atlan-
tik sularında bir buzdağına çarptığında
3’üncü sınıf yolcuların kurtarma botlarına
ulaşabilmek için statüleri gereği çok küçük
bir şansları vardı. Neshan Krekorian, 10
numaralı kurtarma botuna indirilişi esna-
sında atlayarak yaşamını kurtarmayı ba-
şardı. 3’üncü sınıf yolcular ile ilgili
problem, o zamanki düzenlemelere göre bu
yolcuların 1’inci ve 2’inci sınıflardan izole
tutulması için kendi güvertelerinde kilitli
olmalarıydı. Neshan ve birkaç kişi daha,
üst güvertelere çıkabilmek için zincirli bir
kilidi kırmak durumunda kaldılar. Büyük-
babam 10 numaralı kurtarma botuna ula-
şabildi. Bot indirilirken geminin
kenarından botun üzerine atlayarak 
kurtulabildi.”

Bu arada buzdağına çarpıldığı an hisset-

tikleri sarsıntıya ve duydukları donuk sese
maruz kaldıklarında, bir kağıt oyunu oyna-
mak üzere toplanmışlar. Titanik faciasın-
dan kurtulmayı başaran Neshan Krekorian,
daha sonra Kanada’ya yerleşmiş. Daha
sonra Persape ile tanışarak bir aile kur-
mayı ve göre yıllar içinde kardeşlerini de
yanına getirmeyi başarmış.
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Titanik’ten kurtulma hikayesi

zeytinBurnu Belediye Başkanı Ömer
Arısoy seçim çalışmaları dolayısıyla The
Veliefendi Sitesi’ni ziyaret etti. Ziyarete 

AK Parti Zeytinburnu İlçe Başkan Yardımcısı, Mec-
lis üyesi adayları ve pek çok vatandaş katıldı. Sie sa-
kinklerine seslenen Arısoy, “Bizim beş yıllık bir
emeğimiz var Zeytinburnu’na güzel işler yaptık yeni
eserler kazandırdık. 2019 yılında yola çıkarken verdi-
ğimiz sözlerin tamamını tuttuk ve hepsini  yerine ge-
tirdik Allah’a sonsuz şükürler olsun. Zeytinburnu’nu
seviyoruz. Benim doğup büyüdüğüm toprakların 2
katı kadar Zeytinburnu hayatım olmuş.31 Mart se-
çimleri için yeniden yollardayız. Yeni hayallerimiz,
çalıştığımız projeler var. Zeytinburnu’muza bir devlet
hastanesi kazandıracağız. Çok güzel bir proje ortaya
çıktı. Zeytinburnu Stadyumu, Zeytinburnu Seyir 
Terası, yüzme havuzu projelerimiz de var” dedi.

Kurum'a destek istedi

The Veliefendi Sitesi’nin sıkıntılarına değinen 
Arısoy, “Sitelerle ilgili şöyle bir durum var. İlçenin ge-
nelindeki problem siteyi ilgilendirmiyor. 
Buradaki sorun nedir? Arkadaki derenin kokmasıdır.
Bizim dönemimizde kokuyor muydu? Derelerin lar-
vayla mücadelesi işi İstanbul Büyükşehir Beledi-
yesi’nindir. Bu döneme kadar takip ettik ama şimdiki
durumu vicdanınıza bırakıyorum. 2. mesele ise dere
ile sitemiz arasındaki alan orası da Büyükşehir Bele-
diyesi’nin sorumluluğunda. Dolayısıyla diyorum ki
bu seçimde Büyükşehir açığımızı da kapatalım. Artık
Büyükşehir mazereti kalmasın. Büyükşehir belediye-
lerinin inanılmaz çok yetkisi var. Bakmayın bizim se-
simizin çok çıktığına Ankara’nın bütün imkânlarını
Zeytinburnu için kullandık. O yüzden neredeyse bü-
yükşehir ölçeğinde işler yapmak nasip oldu. Ama
normalde şehrin ulaşımı, trafiği, dereleri, kanalizas-
yonları vs. büyük yetkileri var. 2019’a kadar Büyük-
şehir ile birlikte yürüdük. Önümüzdeki dönem
Murat Kurum Başkanımızla birlikte yürümek istiyo-
ruz. Dolayısıyla evvela bu kardeşinize sonra Murat
Kurum’a destek talep etmeye geldim” ifadelerini kul-
landı. HABER MERKEZİ

DOSTLARA
online katkı

Beylikdüzü Belediyesi ilçe sınırları içeri-
sinde yaşayan sahipsiz sokak hayvanlarını
sahiplendirmek için yeni bir çalışma yapa-

rak işlemleri online ortama taşıdı. Bilgi İşlem ve Vete-
riner İşleri Müdürlüğüyle ortak yürütülen çalışma
sonucu bir web sayfası oluşturuldu.
https://www.beylikduzu.istanbul/ adresine giren va-
tandaşlar ana sayfada bulunan “Yuvam Olur
Musun” linkini tıklayarak ya da https://yuvamolur-
musun.beylikduzu.istanbul/ adresine
girerek sahiplenmeyi bekleyen can
dostlarımıza ulaşabilecek. Bu web
sitesi ile hayvan sahiplenmeyi düşü-
nenler, Belediyenin Sokak Hayvanları
Bakımevi ve Rehabilite Merkezi’nde
bulunan kedi ve köpeklerin profille-
rini inceleyebiliyor. Can dostlarımı-
zın fotoğraflar ve hikayelerinin yer
aldığı sayfada ayrıca sokak hay-
vanlarıyla ilgili bilinçlendirme ve
eğitici içerikler de yer alıyor.
HABER MERKEZİ

B elçikalı Van de Velde Ambalajlama
Grubu’nun Türkiye ortağı olan
Ekol Ofset’teki sendikal faaliyetler

sonucu 3 işçi işten çıkarıldı. İşten çıkarma-
lara tepki olarak şirketin, Silivri'e bulunan
önünde çok sayıda siyasi parti temsilcisi-
nin, kurumun, basın meslek örgütünün ka-
tılımıyla eylem yapıldı. “Sendika anayasal
haktır. Atılan işçiler geri alınsın” yazılı pan-
kartın açıldığı eylemde açılış konuşmasını
DİSK Basın-İş Yönetim Kurulu üyesi İzel
Sezer yaptı.

Mobbing yapılıyor

Hazırlanan ortak metni okuyan DİSK
Basın-İş Genel Başkanı Turgut Dedeoğlu,
derinleşen ekonomik kriz ve yüksek enflas-
yon nedeniyle emekçilerin alım gücünün
her geçen gün düştüğüne, işçilerin sembolik
zamlarla sefalet ücretine mahkum 

edildiğine vurgu yaptı. Dedeoğlu, “Ülke-
mizde en zengin yüzde 20’nin toplam gelir-
den aldığı pay, en yoksul yüzde 20’nin
aldığı payın 8 katı oranındayken yaratılan
suni gündemlerle açlığın ve sefaletin tartışıl-
masının önüne geçilmek isteniyor. İşçiler
bir yandan da iş yerlerinde kötü çalışma ko-
şullarına, mobbinge, anayasal hakları çiğ-
nenerek sendikal örgütlenme haklarının
gasp edilmesine maruz bırakılıyor ancak
tüm bu olumsuz koşullara rağmen işçiler,
zorlukları aşmayı ve birlikte hareket etmeyi
mücadele azmi ile başarıyor. İşte bugün
önünde bulunduğumuz Ekol Ofset’te yaşa-
nanlar da bunun bir örneği. Ekol Ofset işçi-
lerinin örgütlü mücadeledeki ısrarı sonucu
ücretler güncel asgari ücret miktarının üze-
rinde kalsa da ülkemizdeki yüksek enflas-
yon ve hayat pahalılığı sonucu işçilerin
aldığı zamlar eridi, işçiler yeniden 

sefalet koşullarında yaşamaya mahkum bı-
rakıldı. Hem düşük ücret hem işçi sağlığı ve
iş güvenliği tedbirlerinin yetersizliği hem de
sürekli tutanak tehdidi ile baskıya ve mob-
binge maruz bırakılan işçiler, hukuksuzluk-
lara tepkisini DİSK Basın-İş’te
örgütlenerek gösterdi” dedi. 

Mücadele sürecek

“Bundan yaklaşık iki hafta önce patron ta-
rafından verilmeye çalışılan gözdağı karşı-
sında geri adım atmayan sendikamızın iş
yeri temsilcisi İsmail Türe ve üyelerimiz
Hatıra Erdoğan ile Cihat Baldan’ın işine
‘küçülme’ gerekçe gösterilerek son verildi”
diyen Dedeoğlu, “Patronlar, sendikamızla
yaptığı görüşmede ‘performans düşük-
lüğü’, ‘işçiler arasındaki uyumsuzluk’ gibi
bahaneleri işten çıkarmaya gerekçe gösterse
de örgütlenme faaliyetlerimiz devam 

ederken yıllardır Ekol Ofset’te çalışan 3
sendika üyemizin aniden işten çıkarılması
hayatın olağan akışına aykırıdır. Öte yan-
dan bu işten çıkarmaların sendikal örgüt-
lenmeye karşı atılmış düşmanca bir adım
olduğu ortadadır. Tüm bu hukuksuzlukla-
rın ardından buradan Ekol Ofset patronla-
rına seslenmek istiyoruz. İşçilerin anayasal
hakları olan sendikada örgütlenme hakkına
saygı duyun ve işten çıkarılan işçileri geri
alın. DİSK Basın-İş olarak çeşitli bahane-
lerle işten çıkarılan üyelerimiz bu fabrika-
dan içeri girene kadar mücadelemize
kararlılıkla devam edeceğimizi tüm kamuo-
yuna duyuruyoruz. Ekonomik krizin ve se-
falet ücretinin altında ezilerek kötü
koşullarda yaşamaya ve çalışmaya mecbur
bırakılan tüm işçilerin sesi olacağımızı bir
kez de buradan ifade ediyoruz” ifadelerini
kullandı. HABER MERKEZİ

Oy ve Ötesi Derneği, Facebook
İstasyon'da, Siyasal İletişim Da-
nışmanı Gülfem Saydan San-

ver'in de konuşmacı olarak katıldığı
gösterdiği bir basın toplantısı düzenledi. 31
Mart Yerel Seçimleri'ne dair plan ve hazır-
lıklarını paylaşan Oy ve Ötesi Derneği Yö-
netim Kurulu Başkanı Mehmet Bilgiç ve
Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı Orkun
Erbil, seçimler kapsamında gerçekleştirile-
cek eğitim ve gönüllü müşahit organizas-
yonu faaliyetleri hakkında bilgiler paylaştı.

11 seçimde görev aldık

Seçimlere dair çalışmalarına hız verdikle-
rini aktaran Oy ve Ötesi Derneği Yönetim
Kurulu Başkanı Mehmet Bilgiç, “Oy ve
Ötesi olarak 11 seçimdir sandıklarda görev
alıyoruz ve bu konuda oldukça tecrübe
edindiğimizi söyleyebiliriz. Bu sene diğer
seçimlerden farklı olarak, edindiğimiz tec-
rübeler doğrultusunda gücümüzü ve koor-
dineli çalışma becerimizi en iyi

örgütlenebildiğimiz illerde kullanma kararı
aldık.  Bu doğrultuda 31 Mart 2024 Yerel
Seçimleri'nde 28 Mayıs 2023 Cumhurbaş-
kanlığı İkinci Tur Seçimleri'nde sandık ba-
şına gönüllü sayımızın en fazla olduğu iller
başta olmak üzere toplam 49 ilde sandık
müşahitliği organizasyonu yapacağız. Bu
49 il, 28 Mayıs'taki gönüllü sayımızın
yüzde 95'inin yer aldığı iller olarak değer-
lendirilebilir. 50 bin gönüllü ile 182 bin
sandıktan veri elde etmeyi hedefliyoruz. 53
milyon 525 bin oyuna sahip çıkacağız. Bu
kapsamda müşahit olarak yer alacağımız
tüm illerde yoğun bir katılım ve destek bek-
liyoruz” dedi.  

Az bir zaman kaldı

Oy ve Ötesi Derneği Yönetim Kurulu Baş-
kan Yardımcısı Orkun Erbil ise “Kayıtları-
mızı 24 Şubat itibariyle açtık. Müşahit
eğitimlerimiz ise mart başı itibariyle başla-
yacak. Seçime çok az bir zaman kaldığı
için yoğun bir eğitim sürecimiz olacak. Bu

nedenle bu sene eğitimlerimizi online ağır-
lıklı düzenleyeceğiz. Eğitimlerimiz Oy ve
Ötesi gönüllüsü olan ya da olmayan her-
kese açık. Sosyal medya hesaplarımızdan
eğitim tarihleri ile ilgili düzenli bilgilendir-
melerimiz takip edilebilir. Bu süreçte de-
mokrasiden taraf olan herkese katılıp
gönüllü olmalarını, Türkiye'deki tüm seçim
sandıklarından veri toplamada bize destek

olmalarını öneriyoruz” diye konuştu.

Büyük bir ivme kazanacak

Oy ve Ötesi Derneği Yönetim Kurulu üye-
lerinin sunumlarının ardından söz alan Si-
yasal İletişim Danışmanı Gülfem Saydan
Sanver, seçimlerin ve seçimlere katılımın
önemine dair konuştu. Sanver, “Seçmenler
gelecek için oy verirler. Kendi hayatları için
oy verirler. Dolayısı ile geçmişin sorunları
üzerinden değil, geleceğin umudu üzerin-
den yapılacak kampanyalar bu dönem
yine büyük ivme kazanacak. Seçmenlere
onların hayatlarını önemsediğini, yaşam
şekillerine saygı duyduğunu, kentinin içeri-
sinde bulunduğu sorunlara sadece hakim
olduğunu değil, bu sorunları çözebilecek
kudrette olduğuna ilişkin bir umut yaratan
ve iletişimin bu denli çeşitlendiği ve kişisel-
leştiği bir çağda kendini farklılaştırabilen
parti ve adaylar bu seçimlerde de bayrağı
göğüsleyecek” ifadelerini kullandı.
BURAK BİRERDİNÇ

50 bin gönüllü görev alacak!

tugceeemarik@gmail.com

Tuğçe MARİK
ORTAYA KARIŞIK

DUSMANCA
BIR TUTUM!

Belçikalı Van de Velde 
Ambalajlama Grubu’nun

Türkiye ortağı Ekol Ofset’te
sendikal faaliyetler sonucu işten

çıkarılan işçiler Silivri’deki
firmanın önünde eylem yaptı.

Eylemde konuşan DİSK Basın-İş
Genel Başkanı Turgut Dedeoğlu,
“Bu işten çıkarmaların sendikal

örgütlenmeye karşı atılmış
düşmanca bir adım olduğu
ortadadır. İşçilerin anayasal

hakları olan sendikada
örgütlenme hakkına saygı

duyun ve işten çıkarılan işçileri
geri alın” dedi

Oy ve Ötesi Derneği, düzenlediği basın toplantısında 31 Mart Yerel Seçimleri kapsamında yürüteceği eğitim ve gönüllü müşahit 
organizasyonu faaliyetlerini açıkladı. Toplantıda seçimlerde 50 bin gönüllünün görev almasının hedeflendiği belirtildi

Zeytinburnu Belediye Başkanı Ömer Arısoy,
The Veliefendi Sitesi sakinlerine misafir
oldu. Arısoy, bu seçimde Büyükşehir
Belediyesi açığımızı da kapatalım. Artık
Büyükşehir mazereti kalmasın” dedi

Beylikdüzü Belediyesi, ilçe sınırları içinde yaşa-
yan sahipsiz sokak hayvanlarını sahiplendirmek
için çalışmaları online ortama taşıdı
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Belediye başkan adayı
atamaları ve demokrasi

T elevizyon ekranları son bir aydır liderlerin
aday atama görüntüleriyle doldu taştı. 
Gönlünde adaylık geçenler aylar önce alttan

alta kulislere başlamışlardı bile. Önce üçüncü şahıs-
lara niyetini hissettirerek; “filan yerde aday olmak 
istiyorum ama”ile başlayan yukarı doğru mesajlar 
iletebilecek şahısların kapılarını aşındırmayla başlar
bu işler. Racon böyledir. Kimin kiminle arası iyi, lider
kimin referansını dikkate alır, bunları en iyi ne 
memnun eder vb. devam eder gider.

Genel merkezler çevresi otel ve hotellerde yer bulu-
namayacak kadar dolar taşar. Olmadı genel başkanın
güzergâhına çadır bile kurabilirler. Bir göz teması, 
bir tebessüm, hafif bir selamlaşma, hele birde el 
sıkışmışsa aday adayın adrenali tavan yapmıştır.
“tamam bu iş kesin, başkan kendisini aday atayacak”
duygusuna kapılır ama ters taraftan gelen bir 
rüzgarla dokuz büyüklüğünde depremle sarsılır. Olsun
“umut fakirin ekmeği” sabırla bekler, bekler. Aklında
ne kadar lidere yakın, kurum, tarikat, cemaat, kuru-
luş, kişi, yetkili yetkisiz hatta alakasız ne varsa 
desteklerini almak için çalmadık kapı, öpmedik el,
eğilmedik etek kalmaz.Tabii kesenin ağzı açılmadan
olmaz. Hey hat o mutlu haber bir türlü gelmez.

Bazıları farklıdır. O bu işin yabancısı değildir. Ra-
kipler nasıl saf dışı bırakılır bilir. Bin bir güçlükle elde
ettiği koltuğun zor yollarından geçerken öğrenmiştir.
Birincisi ilk defa ipi göğüsleyip liderin lütfuna nail ol-
duğunda “vefa ve minnet duygusuyla” adaylık mazba-
tasını aldığında “sen benimsin, bu iyiliğimi unutma,
benim sayemde o koltuğa oturacaksın” bakışlarını
unutmamıştır.

O yeni bir seçimde kendini daha rahat hisseder.
Çünkü lidere çıkan patikaları öğrenmiş, elde ettiği güç
yeni başlayanların karşısında yüzde yetmiş beş önde 
olmanın rahatlığı varsa da “iktidar ve gücün” bireysel
tadını almış, egosu şişmiş birisinin aday olarak 
atanması ihtimali bile kıyamet alameti gibi gelir.
Hemen ikinci, üçüncü seçeneklerin hazırlığını alttan
alta hazırlamıştır bile. Hatta bunu sağda solda 
fısıltıyla yaymaya başlar. Ben olmazsam 
“kazanamazsınız.” Yandaşlarına “o olmazsa falan
parti kazanamaz” algısını yaymaktan ustalaşmıştır.
Çünkü o koltukta kaldığı yıllarda maddi manevi ve
çevresel etki alanını büyütmüştür. Parti, örgütü mü?
Onlarda kim ki? Adam oturmuş kasanın başına
“anahtaru bendedur” horonu tepiyor.

Geldik bu güne; Televizyon kanalları yedi yirmi dört
saat “Devlet Başkanı’’nın belediyelere aday atamaları
görüntüleriyle doldu taştı. Tek tek tokalaşıp gözlerine
baktı, sırtlarını sıvazladı. Devletin bütün imkan ve 
olanaklarının arkasında olduğu güvencesini verdi. 
Ötekilerin adaylarının alayının “terörist” olduğunu
vurguladı. Bir tek kendi adaylarının “nuru pak” 
olduğunu ilan etti. Ankara, İstanbul, Bursa, Balıkesir,
Esenyurt, Düzce Niğde gibi seçilmiş ve zamanı 
gelmeden emirle istifa ettirilen belediye başkanların-
dan hiç bahsetmedi. Onlarda salya sümük iki göz iki
çeşme dışında bir şey demediler. Efendi ümmet, 
sultan ve tebaa in, demokrasi out. Zaten fıtratında
yoktu ya demokrasi mi? Ruhuna el Fatiha.

Anladık “fıtratında demokrasi olmayanları” anla-
dık da, ya sosyal demokrat, demokrat, özgürlükçü, 
katılımcı, şeffaf falan filancı olanları ne yapalım?
Parti, örgüt, üye, seçmen, halk, millet adına tüzükle-
rinde; “…Aydınlanma ideallerini, emek mücadelele-
rini, sosyal demokrasinin özgürlük, eşitlik ve
dayanışma ilkelerini benimseyen çağdaş demokratik
sol bir siyasal parti.” Diye devam eden ilkelere bağlı
olduğu iddiasında olanların yerel adayları belirleme
yöntemlerini çağdaş demokratik sol parti iddiasının
neresine koymalıyız?

Parti örgütlerinin ve yereldeki üyelerin iradesini, 
adayını belirleme hakkını gasp eden, yerel örgütleri
ve üyeleri hiçleştiren, aday adaylarının onurlarını
kıran, lider dayatmalarını “çağdaş demokratik sol 
bir siyasal parti” söylem ve tüzük ilkelerinin 
çiğnenmesini demokrasinin gereği miş gibi mi 
kabul etmeliyiz?

Geçmişte aday adayı olan bir dostumun yaşadıkla-
rını anlatırken “hayatımda kendimi bu kadar kötü 
hissetmemiş, onurum bu kadar kırılmamıştı. Bir daha
mı?” demişti. Aday adaylarının onurlarını kıran, 
hatta aday olmak isteyenlerin liderin adayını 
geçemeyecekleri korkusuyla aday adayı bile çıkmayı
gerekli görmeyen bir pozisyona düşmüşse, siz buna 
demokrasi mi diyorsunuz?

Atadığınız adaylar halka hizmet edecekleri gerek-
çesiyle bir sürü uçuk kaçık gösterişli projeler rant ve
yandaş grupların iştahını kabartırken, kentsel 
hizmetin gerçek ihtiyaç sahibi halk kitlelerinin
mahrumiyeti üzerinde güç ve iktidar devşirmeye ne
deneceğine siz karar verin. Kul hakkı, hak hukuk 
adalet duygusu, demokratik değerlerden çok 
“ şehre ihanet ve milletin a…. koyanlarla, anayasaya
aykırı ama evet diyeceğiz” diyenlerin devri düzenle-
rine hizmetten başka bir değeri var mı? Var diyenler
söylese de bizde öğrensek. Ne demişler nokta kadar 
çıkarı için virgül kadar eğilenlerin dünyasında 
demokrasi bir fantezidir. Güçlünün elindeki 
demokrasi, aslan terbiyecisinin elindeki kırbaçtır.
(ooo ne büyük sözler!) Neyse bir seçimde daha 
kırbacın sesine uyup gönüllü salhaneye sürülür gibi
sandık başı yapacağız. Demokratik yurttaşlık 
görevini yerine getirecek(miş) gibi yapacağız. 
Vatana millete değil, sahiplerine hayırlı olsun. Bu tür
yazınları bir daha yapmamayı  dilemiştim. Ama ne acı
yine yazıldı. Yazanda mi kabahat yazdıran da mi?

Hidiv Kasrı iBB’ye Kaldı

GÖZLEM

bakicifci@gmail.com

Hasan Baki ÇiftÇi

Eyüpsultan Akşemsettin ve Çırçır mahallelerinde kentsel dönüşüm kapsamında yapğılan yeni 
konutların temeli atıldı. Burada konuşan İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, isim vermeden 
Cumhurbaşkanı Erdoğan'ı eleştirdi. İmamoğlu, “Her şeyi ona verirseniz, hizmet gelirmiş. Böyle 
bir anlayış olabilir mi? Her yetkiyi ona verin. Başka belediye başkanı da olmasın. Her şey onun
olsun. İstanbul da onun olsun. Bütün memleket de onun olsun. Ne diyeyim?” ifadelerini kullandı.

E yüpsultan’a bağlı, Akşemsettin
ve Çırçır mahalleleri sınırları içe-
risinde yer alan İstanbul Büyük-

şehir Belediyesi (İBB) mülkiyetindeki iki
parsel, 5 Şubat 2018’de, Bakanlar Ku-
rulu kararıyla riskli alan ilan edildi. İBB
Deprem Risk Yönetimi ve Kentsel İyileş-
tirme Daire Başkanlığı; kurum iştirakleri
KİPTAŞ, İstanbul İmar A.Ş. ve BİM-
TAŞ’la iş birliği yaparak 561 yapı, 720
bağımsız birim ve 588 hak sahibinden
oluşan, çarpık yapılaşma ve mülkiyet
probleminin olduğu alanda çalışmalara
başladı. Akşemsettin ve Çırçır mahallele-
rinin kentsel dönüşümü için düzenlenen
temel atma töreninde konuşan İBB Baş-
kanı Ekrem İmamoğlu, “Gerçek bir kent-
sel dönüşüm projesine imza atıyoruz.
‘Gerçek’ diye üstüne basa basa vurgulu-
yorum. Çünkü, kentsel dönüşümün sah-
tesini de yapıyorlar. Bu sahtesi meselesi
önemli. Her ne kadar birazcık esprili gibi
olsa da ne yazık ki, kısmen bu sahte me-
selesini vatandaşlarımıza yaşatıyorlar.
Kimin yaptığını aslında siz çok iyi bili-
yorsunuz. Gerçek kentsel dönüşüm,
insanları güvende hissettirir. Hu-
zurlu ve mutlu eder. Sahte
kentsel dönüşüm ise insanları
mağdur eder” dedi.

Rezidanslar üretiyorlar

“Plansız, programsız çalıştık-
ları, vatandaşın halinden an-
lamadıkları için büyük
mağduriyetlere yol açtılar”
diyen İmamoğlu, “Bu süreç,
böyle işledi. İstanbulluları
evlerinden semtlerinden etti-
ler. Ve bir rant mücadelesi, bir
rant kavgası, bir rant müzakere-
sine döndü. Bu yarım kalmış pro-
jelerle, evsiz bırakılan insanlara
dönüştü. Bina bazlı yerinde dönü-
şümle, vatandaşla müteahhidi
baş başa bıraktılar. Bu konuda
yaşanan bu tür sorun-
ları sadece
seyretti-
ler. Biz

biliyoruz. Bu milletten yıllarca deprem
vergileri alındı hem de milyarlarca dolar.
Vatandaş sesini çıkaramadı. Her şeye
rağmen hükümetine, belediyesine güve-
nen insanlar, bu güvenlerinde ne yazık ki
sıkıntı gördüler. Ama onlar, bu güveni iyi
yönetemediler. Vatandaşı, bir nevi kapalı
devre bir ortam yönettikleri için, yalnız ve
çaresiz bıraktılar. Bakın; deprem top-
lanma alanlarını imara açtılar. Bir nevi,
vatandaşı sırtından hançerlediler. Vatan-
daşa ihtiyacı olan konutları yapmak ye-
rine, hala rezerv alan ilan ettikleri askeri
alanlarda, yüzde 85’in üzerinde oranda
lüks konut üretiyorlar. Rezidanslar üreti-
yorlar. Yine o rezerv alan dedikleri alan-
ları çarçur ederek, vatandaşı sırtından
hançerlediler. Vatandaşın kentsel dönü-
şüm adı altında bunca ihanete imza atan
insanlara, asla inancı olacağını ben dü-
şünmüyorum” ifadelerini kullandı.

Yalanı söylüyorlar!

Rakibi Murat Ku-
rum'u eleştiren

İmamoğlu,
“Seçime gi-

derken,
hala in-
sanlara,
düşünse-
nize,
‘650 bin
konut

yapa-
cağız’
yala-
nını 

söylüyorlar. 650 bin. Bunu da gerçekten
yüzü kızarmadan ifade edebiliyor. 650
binin rakamsal değeri; maaş ödemese,
hiçbir yatırım yapmasa, metroya ona
buna para harcamasa, bu şehrin 5-6 yıl-
lık bütün parasını harcasa, yine 650 bin
konutu yapamaz. O bakımdan, gerçek-
lerle yalanları ayırt etmek isteyen sadece
inanın vatandaşlarımıza sesleniyorum:
Tuzla'ya baksa, gerçeği bütün açıklığıyla
görür ve Tuzla'da 2019 yılında duyurulan
bir TOKİ projesinde, temelini de 2021
yılında ancak atabildiler. Ki hemen yanı
başında biz de KİPTAŞ aracılığıyla, 2021
yılında bir konut projesi başlattık, teme-
lini attık. Biz, projemizi 13 ay içerisinde
tamamladık. Ve vatandaşımıza teslim
ettik. TOKİ projesi ise, üçüncü yılında ve
hala kaba inşaat seviyesinde olan bölüm-
leri var. Tabii bizi şaşırtmıyor” diye 
konuştu.

Toplayın pılınızı 
pırtınızı!

İisim vermeden Cumhur-
başkanı Erdoğan'ı da eleş-
tiren İmamoğlu, “Bütün
arkadaşlarımızla, sorunla-
rınızı dert edinen insanlar
olduğumuzu hatırlat-
mak isterim. Gençli-
ğimizin,
enerjimizin ve
cesaretimi-
zin eksil-

meden büyüdüğünü de herkese hatırlat-
mak isterim. Yetki sahibi vatandaşları-
mız, bize sadece geçici yetki verirler. 5
yıllık yetki verir. O bakımdan, hani birine
kalsa, her şeyi kendi çatısı altına toplaya-
cak ya. Her şeyi ona verirseniz, hizmet
gelirmiş. Her şeyi ona verirseniz var ya,
bu milleti mahveder, mahveder. İyi ki biz
varız. Böyle bir anlayış olabilir mi? Her
yetkiyi ona verin. Muhtarlarımız; topla-
yın çantanızı pılınızı pırtınızı, evinize
gidin. Başka belediye başkanı da olma-
sın. Her şey onun olsun. İstanbul da
onun olsun. Bütün memleket de onun
olsun. Allah yardımcısı olsun. Ne diye-
yim? Allah yardımcısı olsun. Bu, milletle
dalga geçmek gibi bir şey. Bu millet, hafif
tebessüm eder ama o sandığa gittiğinde
ne yapacağını da çok iyi bilir. Aynen 23
Haziran'da olduğu gibi” dedi. 
HABER MERKEZİ

İstanbul Vakıflar 2. Bölge
Müdürlüğü 5 Mayıs 2014
tarihinde Hidiv Kasrı’nın

bulunduğu alanın tapu kaydının ip-
tali ile 5737 sayılı Vakıflar Kanu-
nu’nun 30. Maddesi gereği kurumları
adına tescili için İstanbul Büyükşehir
Belediye Başkanlığı (İBB) aleyhine
tapu iptali ve tescil davası açtı. Bey-
koz 2. Asliye Hukuk Mahkemesi,  18
Mart 2021 tarihinde davanın kabu-

lüne karar vererek, Hidiv Kasrı’nın
vakıflar adına tesciline hükmetti.

Karar bozuldu

İBB, Hidiv Kasrı hakkında verilen ka-
rarı hukuk müşavirliği eliyle istinafa
taşıdı. İstanbul Bölge Adliye Mahke-
mesi 1. Hukuk Dairesi, davayı görü-
şerek karara bağladı. Kararda 5737
Sayılı Yasanın 30. Maddesine atıf ya-
pılarak sadece ‘Vakıf Yoluyla mey-

dana gelen vakıf kültür varlıklarının’
vakfına devrolunacağı hususunun
açıklığa kavuşturulması ve varılacak
sonuç çerçevesinde karar verilmesi
gerektiği hatırlatıldı. Bu hususların ilk
derece mahkemesince göz ardı edil-
diği belirtildi. Kararla birlikte İlk de-
rece mahkeme kararı İBB lehine kesin
olarak bozuldu. İstinaf kararı ile bir-
likte Hidiv Kasrı İBB mülkiyetinde
kalmış oldu. HABER MERKEZİ

ISTANBUL DA
ONUN OLSUN!

VEREMEYECEĞiMiZ
BiR CEVABIMIZ YOK!
İBB yönetecilerine teşekkür eden Ekrem İmamoğlu, “Vatandaşın güvenini

hiçbir zaman boşa çıkarmadık. Hayali vaatler vermedik. Verdiğimiz tüm
sözleri de tuttuk. Tutamayacağımız bir sözü de vermedik. İstanbul'un her

tarafında, inanın o iç huzurla dolaşıyorum. Ha şunu söyleyeyim. Engellendiğimiz
süreçlerin uzatıldığı, yani bir yerde başlayacağımız bir inşaatın, bazen o yerel

alanda, bazı ilçe belediyeleri tarafından uzun süreler uzatıldığı, hatta
sabote edildiği girişimleri de yaşamadık değil. Ama biz, işimize
baktık. O bakımdan öyle bazıları gibi, ‘Karşıma kentsel
dönüşüm mağdurları çıkar da hesap sormaya kalkarlar mı’

diye de endişe etmedim. Çünkü veremeyeceğimiz bir
cevabımız yok. Şu var: Geçmişten bugüne, arızalı
diyaloglarla sıkıntılı bir sürece bürünmüş kentsel

dönüşüm süreçleriyle ilgili, ne yazık ki insanların ön
yargılarını yıkmak, kamu adına kolay bir şey değil.
Bunu yıkmak adına ısrarla anlatıyoruz, ‘Arkadaşlar,
lütfen sonuna kadar bilgi vermekte, detay vermekte
geri durmayın’ diyoruz” ifadelerini kullandı.

İBB’nin Hidiv Kasrı için
başlattığı hukuk 
mücadelesinde karar
çıktı. İstanbul Bölge
Adliye Mahkemesi
1. Hukuk Dairesi, ilk
derece mahkemesinin
kararını bozarak İBB’nin
istinaf başvurusunu
kabul etti. İstinaf kararı
ile birlikte Hidiv Kasrı
İBB mülkiyetinde 
kalmış oldu

Nöbet yasaklandı
Çok sayıda avukat İstanbul Adliyesi'nde, "İliç
Madeni'nin kapatılması, iş cinayetlerinin ve
çevre katliamlarının son bulması, hukukun uy-

gulanması ve Can Atalay'ın meclisteki yerini alması için"
adalet nöbeti tutmak istedi. Adliyenin C Kapısı önünde
açıklama yapmak isteyen avukatlar, yasaklama kararıyla
karşılaştı. Yasağı tanımayan avukatlar, adliyenin işyerleri
olduğunu söyleyerek açıklamalarını yapmakta ısrar etti.
Bunun üzerine avukatların açıklamasını haberleştirmek
için alanda bekleyen basın mensupları, polis ekiplerince
adliye meydanına çıkarıldı. Gazeteciler meydana çıkarıl-
dıktan sonra demir kapı kapatılarak girişleri engellendi.

Görevimizi yapalım

Avukatlar açıklamalarını yapmakta ısrar ederken, basın
mensuplarının adliyeye girişlerine izin verildi. Bir grup
avukat oturma eylemi yaptı. Oturma eylemi yapan avu-
katlardan Kemal Aytaç, polis memurların görevlerini
yaptıklarını söyleyerek, "Biz de kendi görevimizi yapalım.
Onlar da bizim niye burada olduğumuzu biliyorlar. Yıl-
lardır burada basın açıklaması yaptığımızı biliyorlar. Biz
zaten burada barışçıl bir şekilde oturup sohbet ediyoruz.
Basın açıklaması falan da yapmıyoruz. Eğer burada soh-
bet etmemiz yasaksa kime şikayet ediyorsanız edin.
Açsın Başsavcı odası gelelim orada sohbet edelim. Eğer
misafir edecekse söyleyin kalkalım orada anlatalım" diye
konuştu. HABER MERKEZİ



O rganon ve Flat6Labs ortaklığıyla yapıla-
cak Kadın Sağlığında İnovasyonu Hız-
landırma Programı’nın ikinci dönemi

‘Aile Planlaması’, ‘Gebelik Planlaması’ ve ‘Kadın-
ların Sağlıklı Yaşamı’ olmak üzere 3 temaya
odaklanacak. Aile Planlaması’nda kontrollü
üreme sağlığı danışmanlığı ve eğitimini geliştiren
teknolojiler ile bu konuda geliştirilen araçlar ve
seçenekler hakkında farkındalığı artırmak; Gebe-
lik Planlaması’nda tüp bebek tedavisinde psikolo-
jik destek ve danışmanlık için üretilen çözümler;
“Kadınların Sağlıklı Yaşamı’nda kişisel bakım,
anne bakımı, hastalıkların erken tanısı ve mens-
trüel sağlık alanlarında yenilikler üzerine çalışma-
lar gerçekleştirilecek.

Zorluklar ele alınacak

Hızlandırma programı kapsamında kadınların
sağlıklarıyla ilgili karşılaştıkları belirli zorlukları
ele alınacak. Kadının sağlık hizmetlerine erişilebi-
lirliğini iyileştirmeye, bireyleri güçlendirmeye ve
genel sağlıklı yaşam kalitesini artırmaya yardımcı
olabilecek dijital çözümlerin belirlenmesi ve des-
teklenmesi ve nihayetinde belirlenen alanlarda
kadın sağlığının geliştirilmesi üzerinde durulacak.
Kadın Sağlığında İnovasyonu Hızlandırma Prog-
ramı’nın ikinci döneminin genişletilmiş içeriği ise
şu şekilde: “Derinlemesine Eğitim: Start-up’lar,
başarılı olmak için gerekli bilgi ve becerilerle do-
natılarak iş ve teknik konularda özel eğitimler ala-
caklar. Mentorluk ve Rehberlik: Katılımcılar bu
alandaki uzmanlar tarafından sağlanan mentor-
luklardan yararlanarak yerel ve uluslararası men-
torlar, yatırımcılar ve şirketlerin yer aldığı geniş
bir ağla bağlantı kuracaklar. Paydaşlara Erişim:
Start-up’lar, kilit paydaşlara erişim için benzersiz
fırsatlara sahip olacak, görünürlüklerini artıracak
ve sektör içinde değerli bağlantılar kuracaklar.
Bölgesel İş Desteği: Flat6Labs'in bölge genelin-
deki ağına erişim sağlanacak ve pazar genişleme-
sine destek olunacak.”

Heyecan duyuyoruz

Organon Orta Doğu Kuzey Afrika ve Türkiye
(MENAT) Lideri Ramy Koussa, programın ikinci
dönemiyle ilgili, “Kadın sağlığına yapılan her bir
yatırım, pozitif yatırım getirisi (ROI) sağlamakta-
dır. Bu bakış açısı ise yatırılan her 1 dolar için
yaklaşık 3 dolar ekonomik büyüme öngörülmek-
tedir. Kadın sağlığının iyileştirilmesine yapılan ya-
tırım, kadınların yaşam kalitesini artırmakla
kalmayıp aynı zamanda işgücünde daha aktif bir
rol alarak geçimlerini sağlamalarını da mümkün
kılıyor. Kadın Sağlığında İnovasyonu Hızlan-
dırma Programı’nın ikinci döneminin başlatıl-
ması, MENAT bölgesinde kadın sağlığının
geliştirilmesine yönelik süregelen taahhüdü-

müzde önemli bir kilometre taşına işaret ediyor.
Flat6Labs ile ortaklığımızı derinleştirmekten ve
kadınların ihtiyaçlarını dinlemeye devam etmek-
ten, her gün daha iyi ve daha sağlıklı bir yaşamı
teşvik eden yenilikçi çözümler belirlemekten heye-
can duyuyoruz” dedi. 

Uzun süreli etki

Flat6Labs'in Program Müdürü Yehia Houry ise
kadın girişimcileri desteklemenin ve kadın sağlık
hizmetlerini ilerletmenin önemini vurgulayarak,
“Bu girişim sadece yenilikle ilgili değil, uzun sü-
reli bir etki yaratmak için görsel zihinleri güçlen-
dirmekle ilgili. Organon ile süregelen ortaklığımız
ve bu dönemin gelişen odak noktası, kadın liderli-
ğindeki girişimler için dinamik bir ekosistem ge-
liştirme yönündeki taahhüdümüzü tekrar teyit
ediyor. Birlikte, MENAT bölgesindeki kadınların
dile getirilmemiş ihtiyaçlarını yansıtarak sağlık
hizmetleri alanında devrim yaratmayı hedefliyo-
ruz. Hızlandırma programının ilk döneminde ka-
zanan üç girişimin dikkate değer başarılarına
tanık olduk” diye konuştu.  DHA
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Tekirdağ Bölge Temsilcisi
İrfan DEMİR

AA muhabirinin bakanlıktan aldığı bil-
giye göre, çevre ve insan sağlığının ko-
runması için araçlardan kaynaklanan

atıkların oluşumunu engellemeye, ömrünü tamam-
lamış araçlar ile bunlara ait parçaların geri dönüşü-
münü sağlamaya yönelik çalışmalar sürdürülüyor.
Ömrünü tamamlamış araçlar, geri dönüştürülebilir,
geri kazanılabilir ve yeniden kullanılabilir malzeme-
ler nedeniyle ekonomik birer değer olma özelliği ta-
şıyor. Bu kapsamda Bakanlık ve Emniyet Genel
Müdürlüğünün işbirliğiyle 2012'de kurulan, çevrim
içi veri paylaşımını sağlayan ÖTA sistemiyle, sürücü
dışında en fazla 8 kişilik oturma yeri bulunan, yolcu
taşımaya yönelik motorlu araçlar (M1) ve azami
kütlesi 3 buçuk tonu aşmayan motorlu yük taşıma
araçları (N1) kategorisinde ömrünü tamamlamış
araçların, çevre lisanslı tesislere teslim edilmeden
hurdaya ayrılması engelleniyor.

Satışa yönlendiriliyor

Bu araçların trafik kaydının silinmesi ve çevreyle
uyumlu bertarafının belgelenebilmesi için Bakanlık-
tan çevre lisansı veya il müdürlüğünden teslim yeri
uygunluk yazısı almış tesislerin, "Ömrünü Tamam-
lamış Araç Kayıttan Düşme ve Bertaraf Formu" kul-
lanması da zorunlu tutuluyor. Bu sayede hurda
araçların geri kazanımının takibi mümkün oluyor.
ÖTA teslim yerleri ve ÖTA geçici depolama alanları
tarafından sahiplerinden toplanan ömrünü tamam-
lamış araçlar, tehlikeli atıklarından arındırma,
sökme, parçalama ve ayrıştırma işlemlerine tabi tu-
tuluyor. Bu araçlardan sökülen parçalar, yüksek
oranda yeniden kullanılabilir parça olarak satışa
yönlendiriliyor. Araçların kalan kısımları ise madde-
sel veya enerji geri kazanımına gönderiliyor. ÖTA
sisteminde yer alan çevre lisanslı tesisler tarafından
Ömrünü Tamamlamış Araçların Kontrolü Hak-
kında Yönetmelik kapsamında 2021'de 3 bin 100,
2022'de 2 bin 636, 2023'te ise 4 bin 100 adet olmak
üzere toplam 9 bin 836 M1 veya N1 sınıfı araç, top-
lanarak ekonomiye kazandırıldı.  AA

www.gazetedamga.com.tr  EKONOMİ

Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de Basın:(1992166)

T.C.
İSTANBUL İLİ 

BEŞİKTAŞ İLÇESİ
BELEDİYE BAŞKANLIĞINDAN

A. Aşağıda nitelikleri belirtilen iş 2886 Sayılı Devlet İhale Yasası’nın 45. Maddesine göre Açık 
Teklif Usulü yöntemi doğrultusunda 24 (yirmidört) ay süre ile ihaleye verilecektir.

67.500,00- 
TL+KDV               2.025,00-TL       24 AY

B. Bu işe ait şartname Beşiktaş Belediye Başkanlığı İklim Değişikliği ve Sıfır Atık Müdürlüğü’nden
750_TL karşılığında alınacaktır.
C. İhaleye; gerçek ve tüzel kişiler katılabilecek ve aşağıdaki belgeler ihale günü ve saatinde Belediye
Encümeni’ne sunulacaktır.
D. Gerçek kişiler için onaylı İkametgah Belgesi,
E. 2024 yılı içinde ilgisine göre Ticaret ve/veya Sanayi Odası’ndan alınmış gerçek/tüzel kişiliğin si-
ciline kayıtlı olduğunu gösterir belge,
F. İsteklinin gerçek kişi olması halinde, noter tasdikli imza beyannamesi/sirküleri, nüfus cüzdanı fo-
tokopisi ve en son tescile ait Ticari Sicil Gazetesi,
G. İsteklinin tüzel kişi olması halinde, ilgisine göre tüzel kişiliğin ortakları, üyeleri veya kurucuları ile
tüzel kişiliğin yönetimindeki görevlileri belirten son durumu gösterir Ticaret Sicil Gazetesi veya bu
hususları tevsik eden belgeler ile tüzel kişiliğin noter tasdikli imza sirküleri,
H. İsteklinin ortak girişim olması halinde ortak girişimi oluşturan gerçek veya tüzel kişilerin her birinin
(7.1), (7.2), (7.3) ve (7.4)’ deki esaslara göre temin edecekleri belgeler ile noter tasdikli ortak girişim
beyannamesi,
I. Muhammen bedelin % 3’ü oranındaki geçici teminatın ödendiğine dair makbuzun aslı,
J. Sosyal Güvenlik Kurumu’na ve Vergi Dairesi’ne borcu olmadığına dair ihale ilan tarihinden sonra
alınmış belgelerin aslı,
K. Temsil durumunda noter tasdikli vekaletname ile noter tasdikli imza beyannamesi/sirküleri,
L. Çevre Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanlığından ihale süresince devam edecek şekilde faaliyet
konusuna uygun olarak alınmış Çevre İzin ve Lisans Belgesi,
M. İstekli tarafından “okudum, anladım” şeklinde imzalanan ihale dokümanı ve ihale dokümanı
satın alındığına ilişkin makbuzun aslı belgelerinin ibrazı zorunludur.

Ali Osman ASILSOY
İklim Değişikliği ve Sıfır Atık Müdürü
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Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği
Bakanlığınca 3 yılda Ömrünü
Tamamlamış Araç Bertaraf Takip Sistemi
(ÖTA) üzerinden hurdaya ayrılan 9 bin
836 araç, çevre lisanslı tesislerde
ekonomiye kazandırıldı

HURDADAN 
BÜYÜK
KAZANÇ
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SÜRESİ

PROGRAMI
Global sağlık şirketi
Organon, tohum ve

erken aşama girişim 
sermayesi şirketi 

Flat6Labs ortaklığıyla
Kadın Sağlığında 

İnovasyonu Hızlandırma
Programı'nın ikinci 

döneminin başladığını
duyurdu

iSTiHDAM

ZiRVESi
4. Üsküdar Boğaziçi İstihdam Zirvesi, Üsküdar
Bağlarbaşı Kongre ve Kültür Merkezi’nde başladı.
Üsküdar Belediye Başkanı Hilmi Türkmen “2024’e
geldiğimiz 10 yılda hamdolsun yaklaşık 19 bin 600
gencimize iş bulmanın huzurunu yaşıyoruz” dedi

ÜSKÜDAR Beledi-
yesi gençleri ve iş
arayanları da

unutmuyor. İş arayanları ve
işverenleri buluşturan Türki-
ye’nin en büyük istihdam plat-
formlarından biri olan 4.
Boğaziçi İstihdam Zirvesi,
Üsküdar Bağlarbaşı Kongre
ve Kültür Merkezi’nde gerçek-
leştirilen törenle kapılarını
açtı. Üsküdar İstihdam Mer-
kezi, İSKUR işbirliğiyle iki
gün boyunca aralarında Tür-
kiye’nin önde gelen firmaları-
nın da yer aldığı 100’e yakın
kurumsal firmanın katılımıyla
gerçekleşecek 4. Boğaziçi İs-
tihdam Zirvesion binlerce ki-
şiyi iş sahibi yapmayı
hedefliyor. Yerel yönetimlerin
istihdama sağlayacağı katkıla-
rının gözlemlenebilmesi için
önemli bir kilometre taşı nite-
liğinde olan zirvenin açılışında
konuşan Üsküdar Belediye
Başkanı Hilmi Türkmen 10
yılda yaklaşık 19 bin 600
gence iş bulmanın huzurunu
yaşadıklarını söyledi. 

Hedefimiz büyük

2 günlük zirveyle 2 bin gence
iş bulmayı hedeflediklerini
söyleyen Başkan Hilmi Türk-
men, “Her program her orga-
nizasyon önemli. Ama bu
organizasyon hepsinden daha

önemli. Çünkü işsizlik konusu
ülkemizin önemli bir proble-
midir.  İşsizlik gençlerimiz için
çok önemli ve acil çözülmesi
gereken bir problemdir. Bu
önemli probleme özellikle
gençlerimizin işe girip rızıkla-
rını kazanma hem de vatana
millete faydalı genç olarak
toplumdaki yerini alma hede-
fine, idealine yönelik çalışma-
larında gençlerimize yardımcı
olmak istiyoruz. Üsküdar Be-
lediyesi olarak 2014’te beledi-
yemizde ilk defa birim kurduk.
Adı da ÜSİM. Üsküdar İstih-
dam Merkezi adıyla şube
açtık. Hedefimiz 5 yılda 5 bin
gencimize iş bulmak idi. 2014
- 2019 arası hedefimizin yak-
laşık iki katına çıktık, 10 bin
gencimize iş bulduk. 2024’e
geldiğimiz 10 yılda da ham-
dolsun 19 bin 600 küsur gen-
cimize iş bulmanın huzurunu
yaşıyoruz. ÜSİM’e 100 bin
müracaat olmuş. Bu 100 bin
müracaata 150 bin iş tekli-
finde bulunmuşuz. Burada
biz 2 bin gencimizi işe başla-
tırsak kendimizi mutlu saya-
cağız. Tabii ki 2 bin rakamı
iddialı bir rakam ana neden
olmasın?  Burada Türkiye’nin
önde gelen kamu kurumları
var, özel teşebbüsler var, bir
sürü stant var” dedi.
HABER MERKEZİ
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T ekirdağ’ın Çorlu ilçesinde 8
Temmuz 2018 yılında meydana
gelen, 7’si çocuk 25 kişinin haya-

tını kaybettiği ve 300’den fazla kişinin ya-
ralandığı tren faciasına ilişkin 13 sanığın
yargılandığı davanın 19’uncu duruşması,
bugün Çorlu Halk Eğitim Merkezi’nde
yapıldı. Karar verilmesi beklenen duruş-
mada mahkeme heyeti, ara kararı açıkla-
yarak davayı 25 Nisan tarihine erteledi.

Ertelemek vicdansızlık

Kararın ardından CHP Genel Başkanı
Özgür Özel, ailelerle birlikte açıklama
mahkeme önünde açıklama yaptı. Fa-
ciada oğlu Oğuz Arda Sel’in konuşması-
nın ardından söz alan Özel, ailelerin
acısını paylaştığını belirterek, “Bu kazada
hayatını kaybedenler, sakat kalanlar ve
bu kazadan sonra ömürleri boyunca bu
travmayı atlatamayacak olanlar nasıl
ayağa kalktılar da buraya kadar geldi
diye şaşacağınız analar, burada dimdik
adalet arıyorlar. Bu kazada hayatını kay-
beden, yakınlarını geri getirebilecekleri ya
da 3 yaşında kolu kopan çocuğunun ko-
lunu geri getirebileceği için gelmiyor bu-
raya. Bundan sonra yaşanacak benzer
bir faciaya engel olayım da ben yandım,
başka analar yanmasın, başka evlatlar
yanmasın, başka gencecik canlar toprağa
düşmesin diye geliyorlar. Buradaki mü-
cadeleyi acılı ailelerin yakarışları olarak
duymayın. Bundan sonra hiçbir ana ağ-
lamasın diye burada gelip duruyorlar,
yürüyorlar. 19 duruşmadır burayı bırak-
mıyorlar. Bugün karar duruşması dendi.
Aileler zaten buradaydılar. Geldik, du-
ruşma salonu ağzına kadar doluydu.
Normalde zaten bugün karar vermeyecek
olsa bunu avukatlara söyler, ‘Şöyle bir
engelim var. 2 ay sonraya erteleyeceğim’
der. Bu insanlara bu kadar zulmetmez.
Köylerinden, evlerinden kalkıp yaşlı göz-
leriyle, bastonlarıyla, acılarıyla buraya
gelip bu insanlara yoklamayı alıp ‘2 ay
sonraya erteledim’ demek vicdansızlıktır,
korkaklıktır” dedi.

yine burada olacağım

“25 Nisan günü -buradan size söz olsun-
burada 100 kişiysek bin kişi olacağız, bin
kişiysek 10 bin kişi olacağız” diyen Özel,
“Bu kalabalıktan korkup da kaçanlar
şunu bilsinler. 25 Nisan günü ben yine
buradayım. Çok daha büyük bir çağrıyla,
çok daha kalabalık ailelerimizin yanında
olacağız. Adalet arayışının yanında ola-
cağız. Bu adaleti bu rayların altında bı-
rakmayacağız. Bu rejime ezdirtmeyeceğiz
ve ben buradan Recep Tayyip Erdoğan’a
bir çağrıda bulunuyorum. Ben salona
bugün girdim ve tarafımı belli ettim. Ben,
evlatlarını kaybetmiş iki annenin ara-
sında oturdum. Sen de 25 Nisan günü
gel. Madem bu davayla bu kadar ilgilisin.
Bu dava yüzünden görevden alınan genel
müdürü terfi ettirerek Devlet Demiryol-
ları Genel Müdürlüğü’ne dört gün önce
açıklıyorsun. Madem mafya filmlerindeki
gibi semboller üzerinden konuşuyoruz.
Sen diyorsun ya heyete, ‘Ben katilime
bile sahip çıkarım. Onu sana yargılat-
mam. Hatta dört gün önce terfi ettiririm,
tarafım’ budur diyorsun ya. Ben bugün
tarafımı belli ettim. Ailelerin yanında
oturdum. Eğer şu kadar cesaretin varsa,
şu kadar yüzün tutuyorsa, eğer gerçekten
o kadar cesursan mafya filmlerindeki
mafya liderleri gibi sembollerle mesaj
verme, gel, tarafını göster. Yargılananla-
rın tarafına otur. Bu katilleri savunanla-
rın tarafına otur. Yanına da
yargılatmadığın TCDD Genel Müdü-
rü’nü al, o günkü bakanı al, Binali Yıldı-
rım’ı al; yan yana, diz dize katillerin
tarafına geçin” ifadelerini kullandı.

Rezillik ortaya çıktı

Eleştirilerini sürüdren Özel, “Bu ailelerin
gözünün içine bakın ve ‘Bizim tarafımız
bu’ deyin . Şunu bilin ki, ezenle ezilen
karşı karşıyasa ezilenden tarafız. Ciğeri
yananla o ciğerleri yakanlar karşı karşı-
yaysa ciğeri yananlar tarafız. Bir mağdur
varsa mağdurdan tarafız. Sen görülüyor
ki hem bu mağdurların hem de bu ted-

birler alınmadığı için yanacak diğer can-
ların analarının, babalarının karşısında-
sın. Benim için senin karşında olmak
namus ve şeref borcudur. Sonuna kadar
bu tarafta duracağım. Eninde sonunda
senden de bütün katillerden de Soma’nın
katillerinden de Hendek’in katillerinden
de Pamukova’nın katillerinden de Afyon
patlamasının katillerinden de teker teker
hesap soracağız. Bundan sonra bizim ta-
rafımız belli, senin tarafın da belli oldu.

Bu kararın 25 Nisan’a bırakılmasındaki
esas mevzuyu da biliyoruz. Kararı seçim-
den sonraya kaçırıyorsun. Bu kararı se-
çimden önce verip de toplumun senin ne
yaptığını görüp sandıkta senden hesap
sorulacağını biliyorsun. Ondan korku-
yorsun. Yapacağınız rezillik ortaya çıktı.
Sandıktan sonraya kararı kaçırıyorsun.
İstediğin yere kadar kaç. Ben bu anne-
lerle birlikte seni kovalamaya devam ede-
ceğim” dedi.
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Utku KIZILTAN
ÇEVRE ve HUKUKİ HAKLARIMIZ

utkukiziltan@gmail.com

Doğayı korumak için
daha verimli çalışmak

Ü lkemizde ve tüm dünyada hızla kirlenmenin
küresel bir sorun olduğundan bu sebeple ulus-
lar arası seviyede ele alınması gerektiğinden

çok bahsedildiğini bilirsiniz. Sanayi ve teknolojinin
hızlı gelişmesi, nüfusun hızla artışı gibi bir çok sebep-
ten hava solunamaz, su içilemez hale gelmekte, bu
günlerde doğayı korumak için daha verimli çalışmak
gerekiyor. Turizmi desteklemek, altın aranmasına des-
tek, söylemleriyle ormanlarımız hızla yok olmakta, bi-
linçsiz tarım uygulamaları, erozyon, tarım alanlarının
maksat dışı kullanıma açılması, ülkemizin giderek ço-
raklaşması, bir çok bitki ve hayvan türlerimizin yok ol-
masına sebep olmaktadır.Hani Anadolu kaplanı,
parsı?Hani Anıtkabirin aslanlı yolundaki Anadolu as-
lanları neredeler?

Onların olduğu yere Anadolu İnsanlarının da gitme-
mesi için bir yol var.Eğitime verilen önemin arttırıl-
ması. Bu kolay bir iş değil.“İnsanın eğitimi; bozulan,
kirlenen çevrenin düzeltilmesinden daha uzun,daha zor,
daha meşakkatlidir.İnsanları eğitimli kentlerde kola
kutuları, su petleri, sigara izmaritleri yerlere atılmaz.
Dikilen ağaçlar zevk için kırılmaz. Görüntülerini kapı-
yor diye ağaçlar kesilmez, dekoratif güzel görünümlü
çöp kutuları kırılmaz.Öyleyse Eğitime önem verilmesi
şart.Bazı ağaçlara aşı yapılır. Daha verimli, daha kali-
teli ürünler almak için. Mesela yabani ahlat ağacı ar-
muta aşılanır çörtük meyveler yerine hoş kokulu güzel
görünümlü armut verir. Yabani dut aşılandığında bir
dalında siyah, bir dalında beyaz parmak gibi meyve
üretir. (Burada yıllar önce Şişli Etfal Hastanesinde
doktorlardan, hemşirelerden, teknisyenlerden bir çev-
reci gurup oluşturup Enez Dağlarında Ormandan kira-
ladığı yere binlerce ceviz, badem, ıhlamur vs. dikerek
her hafta sonu fidanlara koşturan Prof. Dr. Lütfü Baş’ı
sevgiyle anıyorum.)

Evet, ağaçlara olduğu gibi insana yatırım şart. Daha
mutlu yaşam; yöneticisi, sanayicisi, köylüsü, işçisiyle
kısaca toplumun tüm kesimlerindeki insanların bu ko-
nuda bilgili ve duyarlı çevreci bir toplum meydana geti-
rilmesiyle mümkün olacaktır. Bunun için örgün ve
yaygın eğitim yoluyla halkın tamamına yönelik çevre
konusunda planlı, programlı ve ciddi bir eğitim sefer-
berliği başlatılmalıdır. Bu koşul için Türkiye’nin en
uygun kenti “Büyükçekmece’dir.”Daima kolaylaştırıcı
Kaymakamı,Kaymakamlık Yazı İşleri Müdürü, Milli
Eğitim Müdürü, Emniyet Müdürü, insanlar için daha
ne yapabilirim diye düşünen, daima destek veren Bele-
diye Başkanı, belediye ekibi, sponsorlukları ile düşünce
ufkumuzu genişleten AkçanSa ve Türkiye’de kendini
çabuk tanıtan derneğim DEÇED (Doğa Emanetçileri
Çevre Eğitim Derneği) İlçemiz ve eski beldeleri okulla-
rında kısa filimler göstererek eğitim veriyorduk durdu-
ruldu. Hazırladığımız “Okullarda Çevre Eğitimi
Rehber Kitapçığı” tüm ilçemizde tüm okullarda Duru-
su’da, Avcılar’da eğitime rehberlik etmek için dağıtıldı.

Büyükçekmece’miz Belediyesi Çevre Koruma ve
Kontrol Müdürlüğü ve Derneğimizin çalışmaları ile
Okullarda Çevre Eğitimi konusunda 39 İlçede eğitime
destek konusunda en önde.Kendini çevre konusuna
adamış bir insan olarak böyle bir ekiple olmanın mut-
luluğunu yudum yudum içiyordum. Hepsine sonsuz te-
şekkürler. Yeşil ve Temiz bir çevrede Sağlıklı ve Mutlu
günler sizin olsun.

DİMDİK AYAKTA DURDUK!
Aydın'da konuşan Cumhurbaşkanı Erdoğan, "Biz içerideki maşalarla mücadele ederken asıl büyük kavgayı 
emperyalistlere karşı verdik. Sürekli darbecilerle boğuştuk. Vesayete karşı dimdik ayakta durduk" dedi

Cumhurbaşkanı Erdoğan
partisi tarafından Aydın'da
düzenlenen mitingde 

konuştu. “Aydın bize Adnan Mende-
res'in emanetidir” diyen Erdoğan,
“Menderes’i hoyratça başbakanlık 
koltuğundan indirip dar ağacına
gönderen zihniyet 28 Şubat darbe-
sinde daha incelikli metotlar kullandı.
Kılık kıyafetinden dolayı kadınların
okuma ve çalışma haklarının gasp

edildiği, sermayenin renklere bölüne-
rek baskı altına alındığı, bazı medya
organlarının darbe bülteni gibi yayın-
lar yaptığı o karanlık günleri unutma-
dık, unutmayacağız” ifadelerini
kullandı.

Darbecilerle boğuştuk

Sürekli darbecilerle boğuştuklarını be-
lirten Erdoğan, “Vesayete karşı dimdik
ayakta durduk. Biz içerideki maşalarla

mücadele ederken asıl kavgayı bunlara
karşı verdik. Cudi’de, Gabar’da verdik.
Bunları mağaralara gömdük. Ve terk
ettiler. Gittiler. Bakıyorsunuz bir taraf-
tan Fransızların çimento ürünü Türki-
ye’ye geldi ve bunlar mağaraları
yaktılar. Kime teröristlere. Fransa ne
yazık ki terörün adeta baş destekçisi
oldu. Baş edemedi. Biz ne yaptık?
Kuzey Suriye’deki bütün barınaklarını
gömdük” açıklamasını yaptı.

BEN TARAFIMI
Özgür Özel, Çorlu'da 25 kişinin öldüğü tren kazası davasının karar duruşmasında aileler ile bir araya geldi.
Cumhurbaşkanı Erdoğan'a çağrı yapan Özel, “Ben tarafımı belli ettim.  Sen de 25 Nisan günü gel. Cesaretin varsa,
yüzün tutuyorsa gel, tarafını göster. Yargılananların tarafına otur. Bu katilleri savunanların tarafına otur” dedi

Dava öncesi de ailelerle birlikte Çorlu Santral’dan duruşmanın yapılacağı
salona kadar aileler birlikte yürüyen Özel, onların dertlerini dinleyerek
sürecin sonuna kadar takipçisi olacaklarının mesajını verdi.

Bu kararları tanımıyorum!
Memleket Partisi

Genel Başkanı
Muharrem İnce,
Mersin'in Tarsus 

ve İzmir'in 
Güzelbahçe
ilçelerindeki

belediye başkan
adaylarının
adaylığının

düşürülmesine
YSK önünde tepki

gösterdi. İnce, 
“Bu kararları

tanımıyorum”
dedi

memleket Partisi Genel Başkanı Mu-
harrem İnce, Yüksek Seçim Kurulu
(YSK) önünde yaptığı basın açıklama-

sında, seçimlerin Anayasa ve yasalara uygun şe-
kilde yapılmasını sağlamakla görevli YSK'nin,
Tarsus ve Güzelbahçe'de partisinin başkan adayla-
rının adaylıklarını düşürerek millete
seçenek bırakmadığını savundu.
YSK'nin farklı farklı kararlar ver-
diğini ileri süren İnce, “YSK,
Tarsus'ta farklı, Mezitli'de farklı,
Dikili'de farklı, Güzelbah-
çe'de farklı karar alıyor. İl
seçim kurulu başka, ilçe
seçim kurulu başka, YSK
başka bir şey söylü-
yor. İlçe seçim kuru-
lundaki hakim ve
iki memur, 'üye
olabilirsin.' diyor, il
seçim kurulu 'ola-
mazsın.' diyor.
Sayın hakimlere
şunu hatırlatıyo-
rum, siyaseti bil-

meden kararlar veriyorsunuz. Merkez yoklama-
sında şöyle mi yapmışlar? Beş aday adayı var. Be-
şini getirmişler parti meclisine. Beşini de
oylamışlar. Böyle mi yapmışlar? Hayır. Tek bir kişi-
nin ismini getiriyorlar oraya. Diğerlerinin adını bile
anmıyorlar. O bir kişinin ismini oylatıp geçiriyorlar.
Yani sahtekarlık yapıyor siyasi partiler. Sayın yar-

gıçlar da bu sahtekarlığa alet oluyorlar. Bu doğru
değil” tepkisini gösterdi.

CHP'lilere seslendi

Muharrem İnce, süresi içerisinde partisinden
istifa eden kişinin aday adaylığından da çekil-

miş sayılacağını belirterek,
"Hangi hakla kişilerin seçime

girmesini engelliyorsunuz?"
diye sordu.

YSK'deki yargıçlara ses-
lenen İnce, “Polat-

lı'nın CHP
adayı,

MHP'liydi, MHP'li belediye başkanıydı. Bunu
nasıl aday yaptınız? CHP'nin Keçiören Belediye
Başkan adayı İYİ Parti'nin il başkanıydı. Bunu
nasıl aday yaptınız? CHP'lilere sesleniyorum. İYİ
Parti'den, AKP'den, MHP'den ne kadar adam
varsa hepsini alıp aday yaptınız. Yenimahalle ve
Mamak hariç hiçbir adayınız CHP'li değil. Bunları
aday yaptınız ama Memleket Partisi'nden aday
olmak isteyen insanlara itiraz ediyorsunuz. Aday-
lıklarını iptal ettiriyorsunuz” dedi.

Şiddetle kınıyorum

Siyasetin hakimler eliyle dizayn edildiğini, yargıya
güvenlerinin kalmadığını iddia eden İnce, "Yargı si-
yasetin tam göbeğindedir. YSK, bu seçimleri sağ-
lıklı bir şekilde yapamayacağını artık göstermiştir"
ifadesini kullandı. "Biz doğru bildiğimizi yapmaya
devam edeceğiz. Buralarda seçime gireceğiz, bunu
göreceksiniz. Ama yargının, YSK'nin bu şekilde
alet olmasını şiddetle kınıyorum. Aldıkları kararları
tanımıyorum" diyen Muharrem İnce, bu ilçelerde
aday gösterip göstermeyeceklerinin sorulması üze-
rine, başka aday göstermek için zamanları oldu-
ğunu, bunu parti içerisinde değerlendireceklerini
söyledi. HABER MERKEZİ

Lütfü Savaş’ı
yıprattıLar
Cumhuriyet Halk Partisi eski Genel Başkanı Kemal
Kılıçdaroğlu, “Aday belirleme sürecini daha sağlıklı
yapılmasını isterdim. Aday belirleme sürecinde Lütfü
Savaş beyin, bu kadar yıpratılması doğru değil” dedi

Cumhuriyet Halk Partisi eski Genel Başkanı
Kemal Kılıçdaroğlu, TGRT Ankara Temsilcisi
Fatih Atik’e açıklamalarda bulundu. Kılıçdaroğlu,

“Olağanüstü kurultay toplama girişiminiz var mı? Dönü-
yor musunuz?” sorusuna, “Yok hayır öyle bir şey yok.
CHP’nin başarılı olması için tabii bizim de arzumuz, her-
kesin ortak arzusu. Bazı engeller var her siyasi partinin
önünde engeller vardır. CHP’nin önünde de engeller vardı.
Başarılı olması için herkes elinden geleni yapıyor” diye
cevap verdi. Kılıçdaroğlu, “Size partiden davetler var. Katıl-
mayı düşünüyor musu-
nuz?” sorusunu da
“Evet çağrı var söyleni-
yor zaman zaman. İfade
ediliyor ama ben bu 
çağrının bugün için 
çok doğru olduğunu
sanmıyorum” şeklinde
cevapladı.

Fikrimi sormadılar!

Atik'in, “Belediye başkan
adayları nasıl buldunuz?
Aday belirlemede sizin
fikriniz sordular mı?”
sorusuna cevap veren Kılıçdaroğlu, “Yok hayır. Şöyle bizim
partinin geleneğinde görüş sorulmazsa partinin eski genel
başkanları görüş beyan etmezler. Yani ben de aynı geleneği
sürdürüyorum. Eğer bir görüş sorulsaydı düşüncelerimi
ifade ederdim. O sorulmadığı zaman tabii doğal olarak biz
partinin iradesine saygı gösteririz yani” dedi. Aday belir-
leme sürecini de değerlendiren Kılıçdaroğlu, “Şöyle aday
belirleme sürecini daha sağlıklı yapılmasını isterdim. Aday
belirleme sürecinde Lütfü Savaş beyin, bu kadar yıpratıl-
ması doğru değil. Doğru değil yani. Aday belirlediyseniz 
arkasında duracaksınız” dedi. HABER MERKEZİ

BELLI ETTIM!

Recep Tayyip 
Erdoğan
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İSTANBUL VAKIFLAR 1. BÖLGE MÜDÜRLÜĞÜNDEN RESTORASYON VEYA ONARIM KARŞILIĞI KİRALAMA İŞİ İHALE İLANI

Aşağıda vasıfları yazılı olan Vakıf taşınmaz, İhale dosyasında mevcut Şartname ve Eklerinde belirtilen esaslar da-
hilinde, Restore edilerek kullanılmak-işletilmek üzere, belirlenen kira bedelleri üzerinden artış yapılmak suretiyle
“Vakıf Kültür Varlıklarının Restorasyon veya Onarım Karşılığı Kiraya Verilmesi İşlemlerinin Usul ve Esasları
Hakkında Yönetmelik” kapsamında uzun süreli olarak (Restorasyon veya Onarım  Karşılığı Kiralama) ihalesine
çıkarılmıştır.

İhaleye Konu Vakıf Kültür Varlığı Taşınmazın;

İli İstanbul İlçesi Beyoğlu
Mahallesi Yahyakahya Cadde-Sk.-Mevkii Aynalıçeşme
Ada 866 Parsel 113
Yüzölçümü (m2) 105,00 m2 Hisse Miktarı Tam
Cinsi Bahçeli Kargir Ev Vakfı Evkaftan Mazbut Kasımpaşada 

Elhaç Ferhad Mahallesi Avarızı Vakfı

İhaleye Konu İş’in;
Adı-Niteliği İstanbul ili, Beyoğlu ilçesi, Yahyakahya Mahallesinde bulunan, 866 ada, 

113 parselde kayıtlı taşınmazın 21 yıl süreli Restorasyon veya Onarım 
Karşılığı Kiralama İşi.

Mevcut İmar Durumu Konut Alanı
-Fonksiyonu
İhale Usulü Açık Teklif  Usulü  (Yönetmelik 25. maddesi)
Süresi 21 Yıldır. (Restorasyon-Onarım süresi: 2 Yıl + Kullanma-İşletme 

süresi: 19 Yıl). Sözleşme süresinin ve kira ödemelerinin 
yer teslim tarihinden itibaren başlatılması
1. Yıl aylık; 4.000,00.-TL (DörtbinTürkLirası) + (İhale artışı), 

Asgari Aylık Kira Bedeli 2. Yıl, Her yıl bir önceki yılın kira bedeline yıllık TÜFE oranında (Tüketici 
Fiyat endeksindeki on iki aylık ortalamalara göre değişim 
oranında) artırılarak,
3. Yılın başından itibaren aylık; 27.000,00.-TL (YirmiyedibinTürkLirası) + 
(İhale artışı) + (Önceki İki Yılın TÜFE artışı) sonraki yılların 
aylık kira bedeli, her yıl bir önceki yılın kira bedeline yıllık TÜFE 
oranında (Tüketici Fiyat endeksindeki on iki aylık ortalamalara göre değişim 
oranında) artırılarak belirlenecektir.

Tahmin Edilen Bedel 3.052.833,65.-TL (Üçmilyonelliikibinsekizyüzotuzüç
(Restorasyon-Onarım Bedeli) TürkLirasıAltmışbeşKuruş)
Geçici Teminat 305.284,00.-TL (ÜçyüzbeşbinikiyüzseksendörtTürkLirası) 

(Tahmin edilen bedelin %10’u)
İhale Dokümanlarının: Vakıflar 1. Bölge Müdürlüğü, Gümüşsuyu Mahallesi, İnönü Caddesi, 
(Görüleceği, Satın alınacağı ve No: 2 Kat:5 (Yatırım ve Emlak Şube Müdürlüğü İhale Bürosu) 
Teslim Edileceği) Adres Taksim-Beyoğlu/İSTANBUL (Tlf. 0212 2518810 

(Dahili:7250-  e-mail :istanbul@vgm.gov.tr. - İnternet Adresi: 
www.vgm.gov.tr

İhale Doküman Bedeli 2.000,00.-TL
İhalenin Yapılacağı Adres Vakıflar 1. Bölge Müdürlüğü, Gümüşsuyu Mahallesi, İnönü Caddesi, No:2, 

Kat:7 (İhale Salonu) Taksim-Beyoğlu/İSTANBUL
İhale Tarih ve Saati 14/03/2024-Saat:14:00

İhaleye Katılabilmek İçin Gereken Belgeler ve İsteklilerde Aranan Şartlar:
1) İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeleri, Şartnamenin (11.3.) maddesine uygun

olarak hazırlanmış (DIŞ ZARF) İçerisinde yukarıda belirtilen İhale Tarih ve Saatine Kadar belirtilen adrese,
Elden teslim etmeleri veya Posta yoluyla ulaştırmaları gerekmektedir. (Teklif verilecek son saate kadar İdareye
ulaşmayan teklifler değerlendirmeye alınmaz.)

a) İletişim Bilgi Formu; Türkiye’de tebligat için adres beyanı, telefon, faks numarası, elektronik posta adresi
vb. bilgileri gösteren, ekli örneğe uygun İletişim Bilgi Formu (Ek:1),

b) Kayıtlı olduğu Ticaret ve/veya Sanayi Odası ya da Esnaf ve Sanatkarlar Odası veya ilgili meslek
odası belgesi,

b.1. Gerçek kişi olması halinde, ihalenin yapıldığı yıl içinde alınmış Ticaret ve/veya Sanayi Odası veya ilgili
meslek odasına kayıtlı olduğunu gösterir belgenin aslı veya aslının İdareye ibraz edilmesi şartıyla İdarece onay-
lanmış sureti,

b.2. Tüzel kişi olması halinde,  mevzuat gereği tüzel kişiliğin siciline kayıtlı bulunduğu Ticaret ve/veya Sanayi
Odasından, ihalenin yapıldığı yıl içerisinde alınmış tüzel kişiliğin siciline kayıtlı olduğuna dair belgenin aslı veya
aslının İdareye ibraz edilmesi şartıyla İdarece onaylanmış sureti (Türkiye'de şubesi bulunmayan yabancı tüzel
kişinin belgelerinin, bu tüzel kişinin bulunduğu ülkedeki Türkiye Konsolosluğunca veya Türkiye Dışişleri Bakan-
lığı'nca onaylanmış olması gerekir.)

c) İmza Beyannamesi veya İmza Sirküleri; Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren ve ihale tarihi itibariyle
geçerliliği devam eden noter tasdikli İmza Beyannamesi veya İmza Sirkülerinin aslı ya da aslının İdareye ibraz
edilmesi şartıyla İdarece onaylanmış sureti,

c.1. Gerçek kişi olması halinde, Ticaret Sicil Gazetesi ile noter tasdikli imza beyannamesinin aslı veya aslının
İdareye ibraz edilmesi şartıyla İdarece onaylanmış sureti,

c.2. Tüzel kişi olması halinde; ilgisine göre tüzel kişiliğin ortakları, üyeleri veya kurucuları ile tüzel kişiliğin yö-
netimindeki görevlileri belirten son durumu gösterir Ticaret Sicil Gazetesi veya bu hususları tevsik eden  belgeler
ile tüzel kişiliğin noter tasdikli imza sirkülerinin aslı veya aslının İdareye ibraz edilmesi şartıyla İdarece onaylanmış
sureti,

d) Vekâletname ve Noter Tasdikli İmza Beyannamesi; İstekli adına vekâlet edilmesi halinde, istekli adına
teklifte bulunacak vekilin ihale tarihi itibariyle geçerliliği devam eden noter tasdikli vekâletnamesi ile noter tasdikli
imza beyannamesinin aslı veya aslının İdareye ibraz edilmesi şartıyla İdarece onaylanmış sureti, 

e) Geçici Teminat Mektubu (Ek:2) veya Geçici Teminat Bedelinin Yatırıldığına Dair Makbuz; Ekli örneğe
uygun Geçici Teminat Mektubu ve Ek Teminat Mektubu (Ek:2) veya geçici ve ek teminat bedelinin Vakıf Katılım
Taksim Şubesinde bulunan Vakıflar Genel Müdürlüğü İstanbul 1.Bölge Müdürlüğü adına (TR21 0021 0000
0020 0034 1000 06) numaralı İdare hesabına (İşin adı ile birlikte ihaleye katılan tüzel veya gerçek kişiliğin adı-
soyadı/ünvanı ile vergi numarası ve Geçici Teminat Bedeli olduğu belirtilmek suretiyle) nakit olarak yatırıldığına
dair geçici teminat makbuzu.

f)Ortak Girişim Beyannamesi; İsteklilerin ortak girişim oluşturması halinde ekli örneğe uygun Ortak Girişim
Beyannamesi (Ek:3)

g) Banka Referans Mektubu; Tahmin edilen bedelin %50’si kadar kullanılmamış nakit kredisi veya teminat
kredisini gösterir ekli örneğe uygun banka referans mektubu (Ek:4) (Banka referans mektuplarının ihaleyi
yapan İdare adına, ihalenin ilk ilanından sonra -ilk ilan günü dahil- düzenlenmiş olması gerekmektedir.)

h) İş Deneyim Belgesi veya Alt Yüklenici Taahhütnamesi; Benzer iş (Taşınmaz Kültür Varlıklarının 
Restorasyon, Rekonstrüksiyon ve Fonksiyon değiştirme işleri benzer iş olarak kabul edilecektir.) olarak
belirlenen işlere ait olmak ve tahmin edilen bedelin %50'sinden az olmamak üzere İhale şartnamesinde belirtilen
şartlarda İş deneyim belgesi, veya şartnamede belirtilen şartlarda iş deneyim belgelerine sahip olunmaması
ya da iştigal konuları arasında restorasyon/onarım işlerinin bulunmaması halinde ise, ihale konusu işin, şartna-
mede belirtilen şartlardaki iş deneyim belgelerine sahip alt yüklenicilere yaptıracağına dair ekli örneğe uygun
Alt Yüklenici Taahhütnamesi. (Ek:5). (Alt yüklenicilerde, İdaremiz veya diğer kamu kurum ve kuruluşları
tarafından yapılan ihalelere katılmaktan yasaklı olmama şartı aranacaktır.)

ı) Vergi Borcu Olmadığına Dair Belge; İlk ilan tarihinden sonra ilgili vergi dairesinden alınmış vergi borcu
olmadığına dair belgenin aslı ya da noter tasdikli sureti veya aslının İdareye ibraz edilmesi şartıyla İdarece tasdikli
sureti ya da Gelirler İdaresi Başkanlığının internet vergi dairesi adresi üzerinden alınacak vergi borcu olmadığına
dair belge,

i) Prim Borcu Olmadığına Dair Belge; İlk ilan tarihinden sonra ilgili Sosyal Güvenlik Kurumundan alınan
Türkiye genelinde prim borcu olmadığına dair belgenin aslı veya noter tasdikli suretinin verilmesi veya aslının
İdareye ibraz edilmesi şartıyla İdarece tasdikli suretinin verilmesi ya da Sosyal Güvenlik Kurumunun internet
adresi üzerinden alınacak Türkiye genelinde prim borcu olmadığına dair belge veya elektronik imza kanunu
uyarınca düzenlenen belgelerin internet üzerinden doğrulama aracı kullanılmak suretiyle teyidi yapılabilen belgeyi
sunması,

j) İhalelerden Yasaklı Olmadığına Dair Belge; İhalelere katılmaktan yasaklı olunmadığına dair, ekli örneğe
uygun İhalelerden Yasaklılık Durum Formu (Ek:6),

k) İhale dokümanının satın alındığına dair makbuz,
l) Yer Görme Belgesi; İhale konusu taşınmazların yerinde görüldüğüne dair, ekli örneğe uygun Yer Görme

Formu (Ek:7)
m) Terör örgütleriyle iltisaklı Olmadığına dair belge: Terör örgütlerine iltisakı yahut bunlarla irtibatı olma-

dığına dair taahhütname (EK:11)
n) İç Zarf ve Teklif Mektubu: Şartnamenin (11.1.) maddesinde açıklandığı şekilde hazırlanmış olan İç Zarf

içerisinde Şartnamenin (11.2.) maddesinde açıklandığı şekilde hazırlanmış ekli örneğe uygun Teklif Mektubu
(Ek:8) sunmaları gerekmektedir.

2-) Ortak girişimlerde her bir ortak ayrı ayrı (b), (c), (d), (ı), (i), (j) ve (m) bentlerindeki belgeleri temin etmekle
mükelleftir. 

3-) İstekliler, yukarıda sayılan belgelerin aslını/uygunluğu noterce onaylanmış örneklerini veya aslının İdareye
ibraz edilmesi şartıyla İdarece onaylanan suretini vermek zorundadır.

4-) İhaleye katılmak üzere, kendi adına asaleten ve/veya başkaları adına vekaleten sadece tek bir başvuruda
bulunulabilir. Aksi halde yapılacak başvurular değerlendirmeye alınmayacaktır.

5-) Telgraf veya Faxla yapılan müracaatlar kabul edilmez. Posta yoluyla müracaatta bulunulması durumunda
postada meydana gelebilecek gecikmeler kabul edilmez.  

6-) İdareye verilen veya ulaşan teklifler, herhangi bir sebeple geri alınamaz ve değişiklik yapılamaz. 
7-) Her türlü vergi, resim, harç ve ilan bedelleri yükleniciye aittir.
8-) İşbu ilan metni, mevzuatı gereği ilanda bulunması gerekli zorunlu özet bilgileri içermekte olup, ihaleye 

katılımla ilgili hususlarda ihale şartnamesi ve eklerinin görülmesi/incelenmesi ve katılım için satın alınması 
gerekmektedir.

9-) Şartnameler, (bedeli ödenmek suretiyle) istekli adaylarının yetkilisi veya resmi vekiline imza
karşılığında teslim edilir

10-) İdare gerekçesini göstermek kaydıyla ihaleyi yapıp yapmamakta serbesttir. İLAN OLUNUR

31 Mart 
seçimlerinde
CHP’den
yeniden 
Beylikdüzü
Belediye
Başkan adayı
olan Mehmet
Murat Çalık
seçim
çalışmalarının
startını Adnan
Kahveci 
Mahallesi’nden
verdi. Çalık,
“Bu seçimde
İBB Başkanımız
Ekrem
İmamoğlu 
ile birlikte 
rekor bir oyla
seçileceğiz.
Ben buna
inanıyorum”
dedi

G eçtiğimiz seçimlerde Ekrem İma-
moğlu’nun ardından Beylikdüzü Bele-
diye Başkanı seçilen Mehmet Murat

Çalık, Türkiye’nin en kalabalık mahallesi olarak
bilinen Adnan Kahveci Mahallesi’nde saha ça-
lışmalarına başladı. Çalık’a, CHP İstanbul İl
Başkanı Özgür Çelik, CHP İstanbul İl Kadın
Kolları Başkanı Yeşim Yankılıç, CHP Beylik-
düzü İlçe Başkanı Mülayim Demirtaş ve partili-
ler de eşlik etti. 

Sırtımı örgüte dayadım

Seçim Koordinasyon Merkezi'nde partililere
seslenen Mehmet Murat Çalık, örgüt çalışmala-
rını yakından takip ettiğini ifade etti. Çalık,
"Güçlü bir örgüte sırtımı dayadım, benim içim
çok rahat. Örgüt Beylikdüzü'nün her noktasında

belediyemizin faaliyetlerini anlatıyor ben bunu
görüyorum. Beylikdüzü'nü 10 yılda nasıl dönüş-
türdüğümüzü herkese anlatıyorlar. Bu seçimde
İBB Başkanımız Ekrem İmamoğlu ile birlikte
rekor bir oyla seçileceğiz. Ben buna inanıyorum.
Pusulamız Beylikdüzü, tam yol ileri diyoruz"
ifadeleri ile Beylikdüzü ve İstanbul'u rekor bir
oyla yeniden kazanacaklarını vurguladı. 

Çıtayı yukarıya taşıdı

Beylikdüzü Belediye Başkanı Mehmet Murat
Çalık'ın çalışmalarına değinen CHP İstanbul İl
Başkanı Özgür Çelik ise "2019'da Mehmet
Murat Çalık Başkanımız göreve geldi. Büyükşe-
hir Belediye Başkanımız Ekrem İmamoğlu'ndan
sonra acaba 'Bu hizmetler nasıl devam edecek,
bu kadar yüksekteki bir çıtayı basıl daha yuka-

rıya taşıyacak' diye bütün İstanbul düşünürken
yaptığı çalışmalarla görmüş olduk ki Beylikdüzü
Belediyesi 2019'da aldığı çıtayı daha yukarıya
taşıdı. Seçime 30 gün var, Çalık başkanımızın
yaptığı hizmetleri parkların açılışını her gün yap-
sak seçime kadar yetiştiremeyiz, hepsini açama-
yız" dedi. 

Hiçbir endişeniz olmasın

Beylikdüzü halkını sandığa gitmeye davet eden
Özgür Çelik, “Hepinizin bildiği gibi ne kadar iyi
kampanya yaparsanız yapın, ne kadar güçlü ça-
lışma yaparsanız yapın seçim, seçim günü kaza-
nılır. İstanbul'da 33 bin 227 sandığımız var.
İstanbul'un 39 ilçesinde sandık görevlilerimiz
tam anlamıyla hazır durumda. Sandık güvenliği
eğitimlerimiz başladı. Avukat örgütlenmesi eği-

timlerimiz başladı. Okul, kat, bilişim sorumlusu
eğitimlerimiz başladı. İstanbul'da 33 bin 227
sandığı yüz bin kişilik bir orduyla koruyacağız.
Buradan İstanbullulara şunu ifade etmek istiyo-
rum: Sandık güvenliği konusunda en ufak bir
endişeniz olmasın. İstanbul'un 39 ilçesinde
güçlü bir biçimde bizler sandıklara sahip çıkaca-
ğız. Bütün İstanbulluları buradan Beylikdü-
zü'nden oy kullanmaya davet ediyorum.
Demokrasiye sahip çıkmaya davet ediyorum. 31
Mart'ta İstanbul'un 39 ilçesinde güçlü bir başarı
elde edeceğiz. İstanbul'u yeniden kazanacağız.
İstanbul'un 39 ilçesinde, yirmi beşle otuz arası
ilçe kazanacağız. Meclis çoğunluğunu sağlaya-
cağız. Bütün engellemeleri ortadan kaldıracağız
ve tam yol ileriye diyeceğiz. Yolumuz açık olsun.
Yolumuz aydınlık olsun" diye konuştu.
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MORAL
DEPOLADILAR
Şehir Hatları, İstanbul'un 
tarihine ve güzelliklerine
şahitlik etmiş olan 
Darülaceze sakinlerini 
yeniden denizle buluşturmak
için 2 buçuk saat süren özel
bir Boğaz turu düzenledi

Şehir Hatları, bu kez de
İBB’ye bağlı Darülaceze’de
kalan büyüklerimize moral

vermek ve keyifli bir gün yaşatmak
amacıyla Boğaz turu düzenledi. İstan-
bul’un tarihine tanıklık etmiş ancak çe-
şitli sebeplerle denizden uzak kalmış
yaklaşık 100 Darülaceze sakini, 28
Şubat Çarşamba günü İstanbul'un
eşsiz manzarasını ve denizin mavisini
yeniden keşfettikleri bir nostalji yaşadı.
ŞH Sarıyer gemisi ile Bostancı İskele-
si’nden başlayan Boğaz Turu Bostancı
İskelesi’nde son buldu. Darülaceze sa-
kinleri, iki buçuk saatlik tur boyunca
canlı müzik eşliğinde, denizden uzak
kaldıkları günlerde özledikleri Boğaz’ın
serin esintisini yeniden hissetme im-
kanı buldu. Şehir Hatları’nın bu özel tu-
runa, Vapur Kafe’nin çay ve simit
ikramları da eşlik etti.



cHP İstanbul İl Baş-
kanı Özgür Çelik,
Çatalca'ya gelerek

Belediye Başkan adayı Erhan
Güzel'e destek verdi. Güzel ile
birlikte Çatalca Perşembe Paza-
rı'nı gezen çelik esnaf ve Çatal-
calıların sorunlarını dinledi.
Pazarda yurttaşların sadece eti-
ketlere bakıp geçtiğini dile getiren
Özgür Çelik, "Ramazan öncesi
artan talep nedeniyle gıda fiyatla-
rına yüzde 63’e varan zamlar ya-
pıldı. Et ve Süt Kurumu'nun
önündeki ucuz et kuyrukları giderek
uzuyor. Mutfak tüpüne yapılan son
zamla yemek pişirmenin maliyeti
katlandı" şeklinde konuştu. 

Oy verin hesap sorun!

"Bugün şirin ilçemiz Çatalcadayız.
Esnaf perişan yurttaş perişan, hele
emekli yurttaşlarımızın hali çok daha
kötü” diyen Çelik, “Çok değil bir yıl

önce pazara insanlar pazar arabala-
rıyla alışverişe gelirken şimdi ya ta-
neyle alabiliyor. Ya da pazarı
tezgahlara sadece bakarak gezebili-
yor. 31 Mart seçimlerinde bunun he-
sabı mutlaka sorulacaktır. Emekli bir
yurttaşımız pazardan alışveriş yapa-
madığını ancak tezgahları gezerek
özlem giderdiğini söyledi. Böyle bir
şey olabilir mi? Bu kamu vicdanını
yaralamaz mı? Çatalca'da Erhan
Güzel'i başkan seçip İstanbul'da yine
Ekrem İmamoğlu diyecektir. Biz san-
dığa sahip çıkacağız siz oy verin
hesap sorun” ifadelerini kullandı.
CHP  Başkan Adayı Erhan Güzel ise
pazar esnafının sorunlarını çok iyi
bildiklerini belirterek, “Otuz yıllık ka-
palı pazardan olan Çatalca esnafının
yağmurda çamurda yurttaşlarla be-
raber perişan olmasının önüne geçe-
ceğiz. Pazar projemizle bu sorun en
kısa sürede çözüme kavuşturulacak-
tır" dedi.   OKTAY APAYDINK üçükçekmece Sefaköy'de 3 kan-

galı 150 TL'den vatandaşa satı-
lan sucuklar dikkat çekti. Kasap

ve marketlerde sucuğun kangalının 200
ile 300 lira arasında olması akıllarda soru
işareti bıraktı.  Sucukta yapılan maliyet
oyunlarına karşı Gıda Mühendisi Doç.
Dr. Murat Doğan, uyarılarda bulundu.
Vatandaşın renginden ve görüntüsünden
anlayamayacağı hileleri anlatan Doğan,
sucukta kemik tozu, sakatat ve bitkisel
proteinlerin kullanıldığını, bunların da
halk sağlığını tehdit ettiğini dile getirdi.

Maliyet düşürülüyor

Doğan, "Sucuk içerisinde kıyma ve baha-
rat karışımından başka bir şey olamaz.
Ancak tağşiş dediğimiz yani aldatmaca
yapılan işler var. Merdiven altı üretim
yerlerinde bunlar yapılabiliyor. Temel
olarak aslında iyi olmayan etler kullanılı-
yor. Sakatat türü etler, hayvanın kullanıl-
mayan yerleri, pankreası, midesi,
bağırsaklarının bir kısmı. Et mezbaha-
dan çıkıyor ve çıktıktan sonra kemikler
kalıyor. Bu kemikler ya hayvan yemi ola-
rak gönderiliyor ya da mama olarak ya-
pılması için fabrikalara gönderiliyor.
Kemiğin üzerindeki kıymayı tıraşlayarak
onu da kullanıyorlar, böylece maliyetleri
hem düşürmüş oluyorlar kendilerince
ama bunların hepsi yasak. Sağlık açısın-
dan da problemli şeyler. Ürünü normal
fiyatıyla, piyasa fiyatıyla alıyorsanız, bi-
lindik bir yerden alıyorsanız ve markanız
da güvenilirse, bir sorun yaşayacağınızı

düşünmüyorum. Onun dışında bir pana-
yırda, herhangi bir etiketsiz ürünü aldı-
ğım takdirde bunları yaşama imkanım
var" dedi.

Tavuk derisi kullanılıyor

Doç. Dr. Doğan, "Yapılan şeyler baharatı
artırarak istenilen tadı yakalamak. Tarım
Bakanlığı bunlarla ilgili çalışmalar yapı-
yor ama merdiven altı yerlerin bulunabil-
mesi lazım. Tavuk da karıştırılıyor. Türk
Gıda Kodeksine göre sucuk dediğimiz
şeyin içerisine kesinlikle tavuk eti olamaz.
Yani kanatlı et olamaz. Maliyetleri dü-
şürmek için yapılan bazı şeyler var. Bolca
tavuk derisi katılıyor. Tavuğun iç kısım-
ları, kemikli kısımları çamur haline getiri-
liyor sucuğun içerisine kuter yapılırken
katılıyor. Bunların hepsi hem sağlığımızı
etkiliyor hem de doğru ürünü tüketme-
memize neden oluyor" ifadelerini
kullandı.

Kemik tozu zararlı

“Kemik tozu zararlı. Sucuğun içine katıl-
dığı takdirde normalde siz bir tabak
tavuk yiyorsunuz, kemikli but yiyorsu-
nuz, yerken kemiğini yemezsiniz” diyen
Doç. Dr. Doğan, "Sizin yemediğiniz bir
şeyi hayvanlar için kullanabilecek ya da
gübre yapılabilecek bir şeyi alıp gıdanın
içerisine koymak doğru bir şey değil. Bit-
kisel protein de katıyorlar amaç burada
bakanlık tarafından denetim yapıldığında
içerisinde protein miktarına bakılıyor.
Yüzde 13-14 olması lazım. Bu miktarın

altındaysa etin yerine başka bir şey ol-
duğu anlamına gelir. Bu noktada posa
dediğimiz, bitkisel lifler, buğday, havuçla-
rın liflerini katıp içerisine suyla birlikte ka-
rıştırdıkları takdirde 1'e 6 yani 1 litre su
içerisine 6 kilo o liften katıp, kıymanızla
karıştırdığınızda 10 kiloya yakın bir
sucuk elde ediyorsunuz 3 kiloluk bir kıy-
madan. Bol da baharat atınca maliyetler
böyle düşürülüyor. Asıl sorun burada.
Siz et yediğinizi düşünüyorsunuz, et pro-
teini aldığınızı düşünüyorsunuz ama bil-
diğiniz posa yiyorsunuz" ifadelerini
kullandı. 

Güvenilir bir yer mi?

Doç. Dr. Doğan, "Vatandaşın yapacağı
şey bilindik yerlerden satın alma yap-
ması. Etin fiyatlarını hepimiz biliyoruz.
Etin fiyatının çok altında olan bir ra-
kamda kilo sucuk satılıyorsa bunda bir
problem vardır. Orada yapılması gereken
etiketine bakmak. Nasıl detaylı inceleye-
ceğiz diyebilirler. Tarım Bakanlığı'nın iz-
nine bakabilirler. Eğer o varsa en büyük
kriter sağlanmış oluyor. Arkasından da
aldığınız yer güvenilir bir yer mi? Zincir
marketlerden alıyorsunuz, uygundur
ama halk pazarından tezgahtan, nereden
geldiği belli olmayan sucuklar burada eti-
keti de yoksa, olsa bile muhtemelen üre-
tim izni olmayan bir üründür. Kemiklerin
üzerinden alınan, kemik tozu da karışmış
olan kıymalar kullanılıyor. Bunların hepsi
anlaşılabilir şeyler değil" ifadelerini kul-
landı. DHA
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Sefaköy'de kurulan
bir tezgahta 3 kangal
sucuğun 150 TL'den
satıldığı görüntüler

sosyal medyada 
gündem olurken,
akıllara sucukta
yapılan hileleri 
getirdi. Gıda 

Mühendisi Doç. 
Dr. Murat Doğan,
"Temel olarak iyi

olmayan etler
kullanılıyor. Sakatat
türü etler, hayvanın

kullanılmayan
yerleri, pankreası,

midesi,
bağırsaklarının 

bir kısmı. Kemiğin
üzerindeki kıymayı

tıraşlayarak
kullanıyorlar, böylece
maliyetleri düşürmüş

oluyorlar" dedi.

1 kilo sucuktan 3 kangal sucuk çıktığını belirten kasap Fur-
kan Uğur, "Bizde kilogram satış fiyatı 600 liradır. Ortalama bu
civarlarda olmalı çünkü sucukta tağşiş söz konusu. İçine
hangi eti koyduğunuz çok önemli. Baharatı önemli, sucuğun
kıvamı, rengi önemli. Rengi biraz kırmızı olması lazım ve ge-
nellikle vatandaş fermente ürün tercih etmeli. İçine dana eti ye-
rine başka et kullanılıyor. O yüzden ucuza gelmiş oluyor.
Sakatat ürünleri de çok kullanıyorlar" dedi. Kasap Dur-
muş Aslan da, "3 kangal sucuk 150 lira olmaz. Şu
anda karkas 330 lira. Tavuk etinin kilosu 85
lira. Kemikli tavuk etinin derilerini alıyorlar,
insanların sağlığını bozmak için. Sucuğun
en az kilosunun 600 lira veya 650 lira ol-
ması lazım. Tavuk derisi, taşlık, ciğer ka-
tarlar. Tavuk derisi katarlar. Vatandaş
bunları fiyatından ve renginden anlaya-
cak. İnsanlar et yemek istiyorlarsa mutlaka
kasaplardan alacaklar" diye konuştu. 

KASAPLAR DA UYARDI

SUCUKTA 
ÇIRKIN HILE!

İmamoğlu
ALGI YAPIYOR!
İmamoğlu
ALGI YAPIYOR!
İmamoğlu
ALGI YAPIYOR!
İmamoğlu
ALGI YAPIYOR!
İmamoğlu
ALGI YAPIYOR!
İmamoğlu
ALGI YAPIYOR!
İmamoğlu
ALGI YAPIYOR!
İmamoğlu
ALGI YAPIYOR!
İmamoğlu
ALGI YAPIYOR!
AK Parti İBB başkan adayı Murat Kurum 
Başakşehir’de gazetecilerin sorularını yanıtladı. Ekrem
İmamoğlu’nun 'Kopya vaat iddiaları' konusundaki
soruya cevap veren Kurum, “İstanbul’da şöyle geriye
dönüp baktığınızda kopya çekilecek bir iş yok. 
Söyleyecekleri bir iş olmadığı için algı ve gündem
değiştirme çabalarını biz 5 yıldır gördük" yanıtını verdi

Ak PArti İBB Başkan
Adayı Murat Kurum, Ba-
şakşehir Üniversiteler Ta-

nıtım ve Eğitim Fuarı sonrasında
açıklamalarda bulundu. Kurum,
"Burası 1994'te Sayın Cumhurbaş-
kanımızın Başakşehir’de Başak Ko-
nutlarıyla başlattığı ondan sonra
tüm Türkiye’ye dalga dalga büyüt-
tüğümüz toplu konut uygulamala-
rının ilk başladığı alanlardan bir
tanesi. Şehir meydanıyla, camisiyle,
belediye binasıyla, okuluyla, 300
dönüm yeşil alanıyla, Millet Bahçe-
siyle örnek bir şehircilik modeli.
Bizim burada sadece bir sitede yap-
tığımız, İBB’nin 5 yılda yaptığından
daha fazla. Burada bugüne kadar
100 bine aşkın konut gerçekleştir-
dik. Buradaki ihyanın yapılmasında
bizim alın terimiz, emeğimiz var.
Bize 'Bu işleri nasıl yapacaksın?'

diye soran anlayışa gelip şöyle bir
Başakşehir’i gezmesini tavsiye edi-
yoruz. Burada bu hizmetler milleti-
nizle el ele verdiğinizde, milletimiz
için dertlendiğinizde nasıl yapılır-
mış gelip görsünler” dedi. 

Birlikte tasarladık

“Biz 650 bin konut yapacağız, dep-
remle ilgili dönüştüreceğiz” diyen
Kurum, “Çocuklarımız üniversite-
lerinde daha iyi okusun diye bu ça-
bayı gösterirken 650 bin konut
yapacağımızı ifade ettiğimizde, bu
konutların yapılmaması gerektiğini
düşünen bir anlayış var. Biz Başak-
şehir'deki bu örnek yapılaşma mo-
delini 39 ilçemize
yaygınlaştıracağız. Buradaki cami-
lerimizi, meydanlarımızı, okulları-
mızı nasıl yaptıysak İstanbul’un her
ilçesinde de bu projeleri gerçekleşti-

ren tarafta olacağız. Bu meydanın
hemen altında İstanbul Havalima-
nı’na ve Marmaray’a bağlanan bir
metro hattımız var. Biz bir işi tasar-
larken yeşil alanıyla, metrosuyla,
ulaşım ağlarıyla birlikte tasarladık.
Bu projelerimiz de teker teker ha-
yata geçiyor. Bütün İstanbul’un
örnek gösterdiği bir şehircilik mo-
deli, bir şehircilik altyapısı Başakşe-
hirimizde var. İnşallah bunu
İstanbul’un bütün ilçelerine yaygın-
laştıracağız" ifadelerini kullandı. 

Kopya karşıdan çekilir

Ekrem İmamoğlu'nun vaatlerini
kopyaladığı iddialarıyla ilgili soru
üzerine Kurum, "Kopya karşıdan
çekilir. Kopyayı bir kağıda yazarsı-
nız, oradan çekersiniz. Lisedeyken
küçük kağıtlara yazardık. Oradan
kopya çekiyorduk. İstanbul’da şöyle

geriye dönüp baktığınızda kopya
çekilecek bir iş yok.10 metro ihalesi-
nin 3'ünü iptal ettirdiler, yapmadı-
lar. Var olan metro hattının
temeline, şaftına hafriyat döktüler.
Geçmişte kopya çekilecek bir iş yok.
Kopya çekmek istiyorsa gelsin bu-
raya baksın. Bu şehir nasıl yapılmış,
nasıl inşa edilmiş baksın. Söyleye-
cekleri bir iş, söyleyecekleri bir eser
olmadığı için hep gündemi nasıl
değiştiririm anlayışıyla algı ve gün-
dem değiştirme çabalarını biz 5 yıl-
dır gördük. Ekrem beyi kendi
kendine bırakıyoruz. Kendisiyle uğ-
raşan, kendisiyle mücadele eden ve
rakibinin de kendisi olduğunu dü-
şündüğüm bir belediye başkan ada-
yımız. O yüzden biz kendi işimize
bakacağız. Ona da kendi alanında
başarılar diliyoruz" yanıtını verdi.
DHA

Böyle bir şey 
olaBilir mi?

CHP Çatalca Belediye Başkan Adayı Erhan Güzel ve CHP İstanbul İl
Başkanı Özgür Çelik  Perşembe Pazarı'nı ziyaret etti. İl Başkanı Özgür
Çelik, “Emekli bir yurttaşımız pazardan alışveriş yapamadığını ancak

tezgahları gezerek özlem giderdiğini söyledi. Böyle bir şey olabilir
mi? Bu kamu vicdanını yaralamaz mı?" diye konuştu. 

Çiftçilere
yem desteği
350 dönümlük arazide yetiştirilen arpa, fiğ ve yulaftan oluşan 
hayvan yemi balyalarını çiftçilere dağıtan Hasan Akgün, “Çiftçimize
destek olacak malzemeleri bilabedel çiftçimize dağıtmaya başladık.
Aynı zamanda mazot desteğinde bulunuyoruz” dedi

Büyükçekmeceli
hayvan yetiştiricilerine
100 Ton fiğ, yulaf bal-

yası, arpa dağıtımı töreninde ko-
nuşan Belediye Başkanı Dr.
Hasan Akgün ilçedeki çiftçilere
destek verilmeye devam edilece-
ğini söyledi.  “Büyükçekmece
aynı zamanda bir tarım şehridir.
80 bin dönüm alanımızda tarım
yapılıyor” diyen Akgün, “Bugün
arpa, yulaf, ayçiçeği tohumu ve
gördüğünüz ot, saman, yulaf otu
gibi çiftçimize destek olacak mal-
zemeleri bilabedel çiftçimize da-
ğıtmaya başladık. Aynı zamanda
mazot desteğinde bulunuyoruz.
Aynı zamanda çiftçimizin sigor-
tasını ödüyoruz. Büyükçek-
mece’de bir ayrıcalık daha
yapacağız. Çünkü Büyükçekmece
benzersiz şehirdir. Biz de benzer-
siz şehir olarak yeniliklere imza
atmaya devam edeceğiz. Tarımla
uğraşan, hayvancılıkla uğraşan
vatandaşımızın geliri alabildiğine
düştü. Artık traktörüne mazot
koyamayacak kadar düştü. Artık
kendini beslemeye çalışıyor. Biz
de vatandaşın traktörüne mazot
koymaya çalışıyoruz. Onun üre-
teceği, yetiştireceği arpa, yulaf,
ayçiçeği ne varsa onun tohu-
munu vermeye çalışıyoruz. Hay-

vanlarıyla ilgili destek olmaya ça-
lışıyoruz. Tarımla uğraşan vatan-
daşımızın arazisinin toprağının
ölçümünü, tahlilini ücretsiz ola-
rak arazide yaparak vatandaşa
daha başka alanda böyle bir hiz-
met yapmaya çalışıyoruz. Çünkü
Büyükçekmece’de hatırı sayılır
tarımla uğraşan insanımız var.
Biz de destek veriyoruz” ifadele-
rini kullandı.  

Sorunları biliyoruz

Belediye Meclis Üyesi ve Büyük-
çekmece Tarım Kooperatifi Baş-
kanı Murat Erçağ ise
“Hayvancılarımızın sorunlarını
biliyoruz. Hayvancılarımızın ne-
lerle boğuştuğunu, hangi maliyet
girdilerinin çok ciddi zamlandığı
noktasında Tarım Müdürlüğü-
müz yaklaşık 4 yıldır bu konuyla
alakalı ciddi faaliyetlerde bulun-
makta. Hayvancılıkla alakalı ma-
liyetlerin yaklaşık yüzde 70’ini
yem maliyetleri oluşturmakta.
Hayvancılığın karlı hale gelmesi
gerekiyor. Hepinizin bildiği gibi
sizin emeklerinizin karşılığını al-
manız gerekiyor. Bunun için ya-
pılması gereken tek nokta; artık
bazı politikalardan vazgeçilmesi
gerekiyor” dedi. 
HABER MERKEZİ



A dnan Kahvaci Mahallesi'nde 2 dönem
azalık yapan Arzum Yeşilbayrak, Dam-
ga'ya önemli açıklamalarda bulundu.

Azalık sürecinde ciddi bir deneuyim elde ettiğini
belirten Yeşilbayrak, yeni dönemde de elin-
den geleni yapacağını ifade etti. 

nAday olmaya nasıl karar verdiniz? Birinci 
aza mıydınız?
Ben birinci aza değildim, hatta beni hiç yazma-
ması gerektiğini de söyledim. Çünkü ben her
zaman arkadaşımın arkasındaydım. İsmimin
orada bir kıymeti oladığını düşünüyordum ama
yinede sağ olsun yazdı. Mücadelemizi o günden
itibaren vermeye başladık.

nTürkiye'nin en büyük mahallerinden biri olan
Adnan Kahveci Mahallesi'nde aday oldunuz.
Neden böyle bir karar verdiniz? 
10 yıldır burada görev yapıyorum, muhtarımla
birlikte, bir çift yeşil gözün ışığında onların der-
neğinde çok güzel işler yaptık, bunun  devamını
getirmek istiyorum. Ekibime çok güveniyorum.
Başarının dürüstlükten, çalışkanlıktan ve sami-
miyetten geçtiğini bildiğim için çalışkanlığıma

da çok güveniyorum yaptığımız işlerden
zaten belli. 

nŞayet kazanırsanız ilk icraatınız ne
olacak? 
Bizim mahallemizde farklı gelir düzeyi
olan aileler yaşıyor. Mahallemizin üst kı-
sımlarında bize ihtiyaç pek yok ama
aşağı kısımlarda bize ihtiyacı olan aileler

var. Biz de 580 aile kayıtlı. Bugüne kadar hep
onlar ile birlikteydik. Benim ilk yapacağım şey,
hatta hazırlıklarına başladım, mağdur ailelerimiz
ile dijital ortamda yardım etmek isteyen hayırse-
verleri birleştiriceğim. Şöyle ifaede edebilirim, as-
kıda fatura gibi düşünün. Bunun için yazılım
şirketleri ile görüşmeler yapıyoruz. Bunun çok
ses getireceğine de inanıyorum.

nAna proje diyebilir miyiz buna?
Kesinlikle. Bu projeye çok güveniyorum. Tabii ki
başka yapacağımız şeyler de var. Bugüne kadar
yaptığımız işler zaten tamamen vatandaşın iste-
ğine göre şekillendi. Taleplerine göre şekillendi.
Hiçbirini göz ardı etmedik. Bir aile gibi düşünün,
herkes birbirine kenetlenmiş durumda. Çok güzel

işler
yapacağı-

mıza inanıyorum.
Muhtarımız çıtayı öyle yüksek yerde
bırakıyor ki benim bu çıtayı  aşmam gerekiyor.
Elimden geleni yapacağım. Bunun içnde söz 
veriyorum.

nToplamda kaç muhtar aday adayı var şu anda?
Sanırım 3 ya da 4 olmalı. 

nŞansınızı nasıl görüyorsunuz? Bu süreci nasıl
yöneteceksiniz? 
Ekibimle toplanıp toplantı yapıyoruz. Tanıtımın
reklamının çok iyi olduğunu biliyoruz. Ve sahaya
çıktık çalışıyoruz. Belki siz onları takip edemiyor-
sunuz ama buraya gelen vatandaşlarımız da
adaylığımı öğrendiğinde çok güzel tepkiler veri-
yorlar. Onlar arkamda ben biliyorum. Bu kam-
panyayı güzel yürüttüğümüzde çok güzel
sonuçlar alacağımızı düşünüyorum.

n10 yıl boyunca Adnan Kahveci Mahallesi'nde
birnevi muhtar kadar sahadaydınız, şimdi aday
oldunuz, Adnan Kahveci Mahallesi'nin en büyük
sıkıntısı nedir? 
10 yıldır zaten bütün bu sorunları muhtarımızla
beraber yönetiyoruz. Bütün bu süreçte beraber

karar
alıyoruz.

Tebligatlar konu-
sunda ayrı bir sistemimiz

var. Mağdur ailelerimiz için ayrı
bir sistemimiz var. Hepsi ile ayrı ayrı zaten

ilgileniyoruz. Zaten benim hep yaptığım iş sa-
dece koltuk değişiyor. 

nMuhtarlık giderlerini nasıl karşılamayı 
düşünüyorsunuz?
Çok şükür eşlerimiz hep destek oldu bize bugüne
kadar. Hiçbir zaman dışarıdan sponsor kabul et-
medik. Böyle bir yapımızda yok. O yüzden eşleri-
miz sağolsun her zaman arkamızda. Elimden
geldiğince, tabii kurum ve kuruluşlarla irtibata
geçerek, hepsini ben yüklenemem bu mümkün
değil. Mahalle çok kalabalık. İhtiyacı olan aileler
çok fazla. Hepsine tek tek tabii yetişemem. Ama
eşimle dostumla elimden gelen ve krum ve
kuruluşlar ile destekleyerek hepsinin üstesinden
geleceğiz.

nAdnan Kahveci Mahallesi'nde mülteci ailelerin
durumu nasıl? 
Yabancıların sayısı fazla ama bize ihtiyaçları yok.
Bize çok fazla uğramıyorlar, gelir seviyeleri 
yüksek. İhtiyaçlı ailelerden değiller. Bu yüzden
bizle irtibata geçmiyorlar. 

nAdnan Kahveci seçmenine, komşularına neler
söylemek istersiniz?
Bugüne kadar görev aldığım dönemde de her ka-
pıdan girenin partisine, diline, ırıkına bakmadan
insan odaklı bakarak hizmet ettik. 

nBey-
likdüzünün

son 5 yılını nasıl
özetlersiniz? 
Bize gelen sorunlarla alakalı ilgili birimler ile ir-
tibata hemen geçip, çözümler üretirdik. Dola-
yısı ile vatandaş bundan çok memnun kalıyor.
Yapılmayan onların üstünde olan bazı şeylerde
var tabii ki onları kapsamayan, görevi kapsa-
mında olmayan. Bunlar karşılık bulmamış ola-
bilir. Bunları da uygun bir dil ile vatandaşa
iletiyoruz zaten. 

nSeçmen sayınız kaç 2024'te?
72 bine yakın seçmenimiz var.  

nBunun kaç tanesi sandığa gider sizce?
50 bini gider diye düşünüyorum. Genelde öyle
oluyor. Çok seçim geçirdik, biliyorsunuz. 

nRakiplerinize, diğer adaylara bir şey söylemek
ister misiniz?
Hepsinin yolu açık olsun. Zaten karşılaşıyoruz
bazı programlarda. Hepsinin yolu açık olsun
başarılar diliyorum. Sadece tek isteğim centil-
mence bize yakışır bir şekilde yarışmak.

nDijital ortamda işlerimizi halledebiliyoruz, e
devletten yapabiliyoruz artık muhtarlara ihtiyaç
kalamdı gibi bir düşünde oluştu. Siz buna katı-
lıyor musunuz?
Ben buna katılmıyorum. Çünkü vatandaşın
derdini anlatabileceği samimi bir ortama ihti-
yacı var. Bence bu konuda muhtarlık çok
önemli. Dileğini, isteğini ilettiğinde biz daha çok
üst kurumlara ulaşabiliyoruz. Kendini çok rahat
hissediyor. 
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1971 İstanbul doğumluyum. Evli ve bir kız çocuğu annesiyim. 1990 
yılından itibaren Beylikdüzü’nde ikamet etmekteyim. Uzun yıllar aile 
şirketimizde görev yaptıktan sonra kızımın okula başlamasıyla Okul Aile
Birliğine katıldım. Bu süreçte elde ettiğimiz deneyim ile yola çıkarak Okul
Aile Birliğinde de yol aldığım, can yoldaşım Seyhan Topaloğlu ile birlikte
bu süreçte gerçekleştirdiğimiz projeleri daha büyük bir kitleye ulaştırmak
için 2014 yılında Adnan Kahveci Mahallesi Muhtarlığı’na seçilmesi ile
beraber birçok sosyal sorumluluk projelerine ve
bunun yanı sıra mahalle sakinlerimizden 
aldığımız geri bildirimlerle gönüllü çalışmaları-
mızı toplum yararına tam gaz devam ettik. İki
dönem azalığını yaptığım Adnan Kahveci Ma-
halle Muhtarlığı’nda ekip olarak kendimizi ada-
dığımız, kurum ve kuruluşlarla tek yürek olup

din, dil, parti gözetmeksizin insan eşitli-
ğine önem verdiğimiz bir 10 seneyi

geride bıraktık. İki dönemlik aza
tecrübemle ben Arzum Yeşil-

bayrak 2024 yılında yol
arkadaşlarımla birlikte
bu yolda tekrardan yü-
rümeye adayız.

ELİMDEN 
GELENİ

SÜREKLi TOPLUM 
YARARINA ÇALIŞTIK

YAPACAĞIM!

BARIŞ 
KIŞ

SÖYLEŞİ

Beylikdüzü Adnan Kahveci Mahallesi 
muhtar adayı Arzum Yeşilbayrak, 
Damga'ya konuştu. Mahallede yaşayan 
herkese eşit hizmet vereceğini dile getiren 
Yeşilbayrak, “Elimden geleni yapacağım. 
Bunun için söz veriyorum” dedi



İKİNCİSİ, Türkiye zamanla 
TSK’nın ihtiyaçlarını kar-

şılama odaklı bir savunma 
sanayi politikasının sınırlılık-
larından kurtuldu. Savunma 

sanayi, salt gider 

değil, aynı zamanda bir gelir 
kalemine dönüştü. Türkiye, 
küresel savunma pazarına bir 
“alt yüklenici” ya da “proje 
ortağı” statüsünde değil; 
“müstakil bir oyuncu” olarak 

dahil oldu. 
Öyle ki 
Türkiye’nin 

savunma pazarı-
na girişi, sadece 

kendi güvenlik ortamını değil; 
aynı zamanda diğer 

devletler arasında 
cereyan eden 

çatışma ve savaş-
ların seyrini de 
değiştirdi. Bu an-
lamda Karabağ 

ve Ukrayna, Türk 
savunma sanayinin 

rüşdünü ispat ettiği 
muharebe alanları ola-

rak dünyanın dikkatini çekti. 
Her bir müşteri, bir diğer müş-
teriye referans teşkil ederken 
TUSAŞ’ın müşteri yelpazesi 
farklı kıtalara yayıldı. Ancak 
yurt dışına sadece TUSAŞ 
açılmadı; TUSAŞ’ın projelerin-
de görev alan alt yükleniciler 
ve yardımcı sanayi firmaları 
da yurt içi ve yurt dışı satışlar-
dan ziyadesiyle beslendi ve 
beslendikçe büyüdü. Sadece 
KAAN projesinde alt sistem 
tedariki ve hizmet alımında 
20 uçak üretiminde 100’ün 
üzerinde Türk yardımcı sanayi 
firması görevlendirildi. Böy-
lece özelde TUSAŞ genelde 
Türk savunma sanayi, potansi-
yeli yüksek bir ihracat kalemi 
ve aynı zamanda önemli 
bir diplomasi enstrümanına 
dönüştüler.

 
 

Tüketiciyi Koruma Haftas'nn bir 
frsat olduğunu ifade eden Büyük-
çekmece Tüketiciyi Koruma ve Bi-

linçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Her yl dünyada 15-21 Mart ta-
rihlerinde,Tüketiciyi Koruma Haftas ola-
rak kutlanmaktadr. Tüketici haklarnn 
daha ileriye götürülmesi, bu haklara sayg 
gösterilmesi ve tüketici aleyhine uygulama-
lara karş tüketicilerin bilinçlendirilmesi 
için önemli bir frsattr. Türkiye genelinde 
geçen yl tüketicilerimizin tüketici hakem 
heyetlerine yaplan toplam 594 bin 270 
başvurunun yüzde 87,8’inin karara bağ-
land, bu kapsamda 860 milyon 778 bin 
208 lira değerinde uyuşmazlk değerlendi-
rildi. 265 bin 661 adetle perakende ticaret 
sektörünün başta gelirken , 95 bin 59 
adetle finansal hizmetler sektörünün ve 80 
bin 780 adetle abonelik hizmetleri sektörü 
izledi. Alnan kararlarn yüzde 59’unun tü-
keticiler lehine sonuçland. Tüketici hakem 
heyetlerine en çok 50 bin 515 adetle cep te-
lefonu, 40 bin 567 adetle ayakkab, 36 bin 
919 adetle internet abonelikleri, 31 bin 457 
adetle kredi kart üyelik ücreti ve 18 bin 
659 adetle GSM aboneliklerine ilişkin baş-
vuru yapld" dedi.  

Tüketici modeli değişti 

"Covid-19 salgnyla başlayan pandemi 
tüm dünyada petrol fiyatlarn, döviz ve 
altn kurlarn, borsalar, devletlerin ve in-
sanlarn sosyal ve ekonomik davranşlarn 
değiştirdi" diyen Emanet, "Bu dönemde ta-
sarrufa önem veren, daha hesapl harca-
yan, dijital kanal kullanmnda gelişmiş, 
karar verirken daha seçici davranan bir tü-
ketici modelinin ortaya çktğn hepbirlikte 
gözlemledik. Finansal kaynaklar açsndan 
daha kstl ve dikkatli, dijital teknoloji kul-
lanmnda daha cesur ve ilerici tüketiciler 
e-ticaret için çok ciddi bir potansiyele sa-
hipti ve internetten yaplan kartl ödeme iş-
lemleri, geçen yln ayn dönemindeki 
tutarn iki katnn üzerinde büyüdü.Bunun 
sebebini tüketicilerimizin gelir düzeyi artt 
diye değil 2020 Mart aynn ikinci yarsn-
dan itibaren kaplarn corona tedbirleri 
kapsamnda yasal olarak kapanmaya baş-
layan alşveriş merkezlerinin (AVM), hiz-
met sektörünün kapanmasnn yansmas 
tedirginlik ve panik olarak görmeliyiz" ifa-
delerini kulland.  

Koronay bahane ettiler 

Pandemi ile birlikte ticaretin kstlanmas, 
ülkeler aras ulaşmn kstlanmas ve tu-
rizm sektörünün azalşa geçmesi ile bera-

ber üretimin azaldğn dile getiren Ema-
net, "Yasaklardan dolay insanlarn dşa-
rya çkamamas da ekonominin 
yavaşlamasna neden oldu. İşletmeler ,es-
naflar ,üreticiler azalan kazançlarn ürün-
lerin fiyatlarn artrarak kapatmaya 
çalşmas sonucunda da hayat pahallğ 
daha da çok artt. Çeşitli sektörlerdeki 
ürün ve mallarn fiyatlarnda istismara gi-
dildi. Fiyatlarn serbest olmasn ve vatan-
daşn koronavirüs tedirginliğini, dşar 
çkmak yerine sanal alşverişe yönelmesini 
frsat bilen baz kesimler bu frsatlar pa-
raya çevirdi. Gerek Sanal alşveriş sitelerin 
de gerekse piyasada gda ürünlerine, te-
mizlik ve hijyen ürünlerine fahiş zamlar ya-
pld.  2020’nin başndan itibaren tüm 
dünyay etkisi altna alan koronavirüs sal-
gn ile dolarda çok ciddi yükselişler ya-
şand. Bu durumun ardndan özellikle ithal 
edilen ya da direkt yurtdşndan alnan 
ürünlerin fiyatlarndaki artşlar dolardaki 
yükselişin etkisi ile olduğu ifade edili-
yordu.Sütten ayçiçek yağna kadar vatan-
daşn sofrasna gelen neredeyse her 
ürünün fiyat fahiş tutarda artarken baz 
gda maddelerinde artşlar ise yüzde 100'e 
vard. Dolar bahane ederek fiyatlara jet h-
zyla zam yapanlar, döviz gerileyince fiyat 
indirimi yapmad maalesef. İmalatç, top-
tanc ve perakendecilerin satş fiyatlarna 
bir kstas, bir snrlama , bir kar oran geti-
rilmeli" dedi.  

Üretim yoksa büyüme de yok 

Konuşmasn, "Üretim olmadan, ne bü-
yüme olur, ne enflasyonla baş edilebilir, ne 
de işsizlikle. Ne zenginlik olur, ne istihdam 
olur, ne kalknma. Artk üretim çok sektörlü 
olmak zorunda" şeklinde sürdüren Emanet, 
"Günümüzde  uzun bir süredir tüketim, üre-
timden daha fazla...Para ise artk yatrm 
arac olmaktan çkp tüketim için bir emtia 
haline geldi.  2021ylnda Tüketiciler harca-
malarna yeniden şekil verecek,dünyadaki 
gelişmelere paralel bir hzla değişen tüketici 
davranşlar satn alma tercih ve şekillerine 
yansyacak. E- tüketicinin bilinç düzeyinin 
yön vereceği tüketici işlemlerinde tüketicinin 
nabzn tutan üretici ,satc,marka ve pera-
kendeciler bu dönemde büyüme sağlaya-
cak.Bu yüzden satclar dönüşümün 
farknda olmal ve tüketici hakknn inanc-
mzada göre kul hakk olduğu unutulma-
mal. Bizim kültürümüzde üretimin her 
aşamasnn sağlkl ve kaliteli olmasna yö-
nelik yüzlerce yl öncesine dayanan sözlü ve 
yazl kurallar mevcuttur.Artk bugünün tü-
keticisi dün bilinenden  çok farkl. Gerek ül-
kemizin gerekse tüm dünyann çok ciddi 
zorluklardan geçtiği bir dönemin içindeyiz. 

Coronavirüs krizi srasnda, bile dolandrc-
lar, siber suç işlemek üzere krizden fayda-
landlar. Virüsün neden olduğu korkulardan 
çkar sağladlar. Sahte ürünler satmak için 
internet siteleri kurup insanlarn paralarn 
ve kişisel bilgilerini almak için sahte e-pos-
talar, mesajlar ve sosyal medya paylaşmla-

rn kullandlar. İnsanlar dolandrmaktan, 
onlarn maddi, manevi ve dini duygularn 
istismar etmekten vazgeçin. Psikolojik zaaf-
larndan uzak durun. İnsanlarn acl, skn-
tl, korkulu, yaşllk vb. kriz durumlarndan 
faydalanmay brakn artk. Kul hakkna gir-
meyin" uyarsn yapt. 

SAVAŞ ATAK 

MAKİNE İhracatçlar Birliği 
(MAİB) yln ilk 2 aynda yap-
lan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 
Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 
2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. Makine İhracatçlar Birliği 
Başkan Kutlu Karavelioğlu, “2020'nin ilk 2 
aynda imza attğmz yüzde 5 ihracat artş-
nn üzerine bu yl 7,4 ilave puan daha koy-
may başardk. Pandemideki ilk dalga 
sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş yaşadğ-
mz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta sçrama 
aylar olacak. Nisan ve Mays aylarnda 
yüzde 100’e varan artşlar yaşanacak” dedi. 

Sçrama aylar olacak 

Toplam ihracatnn yardan fazlasn Av-
rupa Birliği’ne gerçekleştiren Türk makine 
sektörü, koronavirüs kstlamalarnn ilk 
çeyrekte de devam ettiği birçok ülkede ihra-
catn artrd. İhracat geçtiğimiz yln ayn 
dönemine göre yüzde 7,4 artan sektör, ilk 2 
ay sonunda 3 milyar dolar ihracat gerçek-
leştirdi. İkinci çeyrekte büyük artşlar yaşa-
nacağn belirten Makine İhracatçlar 
Birliği Başkan Kutlu Karavelioğlu, 
"2020'nin ilk 2 aynda imza attğmz yüzde 
5 ihracat artşnn üzerine bu yl ilave 7,4 
puan daha koymay başardk. Pandemideki 
ilk dalga sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş 
yaşadğmz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta 
sçrama aylar olacak. Aş çalşmalarnn 
devam ettiği Avrupa’da açlmalarn başla-
mas ve geçtiğimiz yln baz etkisiyle birlikte, 
Nisan ve Mays aylarnda yüzde 100’e 
varan artşlar yaşanacak" diye konuştu.  

İlgi devam ediyor 

AB’li üreticilerin son birkaç ayda önemli bir 
sipariş yoğunluğu oluşturduğunu belirten 
Karavelioğlu, bu talebe yant vermek için 
büyük çaba sarf ettiklerini belirterek şunlar 
söyledi: "Almanya, İngiltere, Fransa ve 
İtalya gibi AB'nin önde gelen ülkelerine ma-
kine ihracatmz son çeyrekte sra dş bir 
yükselişe geçti. Bu ülkelerde ihracat artş-
mz sadece Aralk aynda yüzde 20 ile yüzde 
50 arasnda gerçekleşti. AB'li üreticilerin 
2021'de de gözü kulağ Türkiye'nin makine-
cilerinde olacaktr. Yln ilk aynda AB'nin en 
büyük üreticilerinde yüzde 20'lere ulaşan ih-
racat artşmz, oluşturduğumuz memnuni-
yetin ve bize olan ilginin sürdüğünün bir 
göstergesidir."  

Yatrmlar hzland 

Makine ve teçhizat yatrmlarnda 4. çey-
rekte yaşanan yüzde 38,7'lik artşn, makine 
teçhizat yatrmlarnn dünyada yüzde 8 da-
raldğ bir yln sonunda gelmesinin öne-
mine vurgu yapan Karavelioğlu, "Dünyann 
durma noktasna geldiği geçtiğimiz sene 
Türkiye’de 577 milyar TL makine teçhizat 
yatrm yapld ve bunun yüzde 36’ya denk 
gelen 210 milyar TL kadar yln son üç 
aynda gerçekleşti. Son çeyrekte bir önceki 
yla göre yaşanan yüzde 38,7’lik artşn bir 
önemi de 2019 son çeyreğindeki yüzde 13 
artşn üzerine eklenmesi ve baz etkisi içer-
memesiydi. Pandemiye rağmen makine ve 
teçhizat yatrmlarnn son sürat devam et-
mesinin birkaç sebebi var. Öncelikle Tür-
kiye, tedarik zincirlerinin yeniden 
yaplandğ bu süreçte dş ticaretten daha 
fazla pay almak istiyor. Yurt içinde üretimi 
artrma isteğinin yannda sürdürülebilirlik 
uyumu, enerji verimliliği ve dijitalleşme gibi 
zorunluluklar da üretim tesislerinin tevsi 
modernizasyonunu gerekli klyor. Yatrm 
teşvik belgelerinin de katksyla, yatrmlar-
daki artşn bu yl da süreceğini öngörüyo-
ruz. Fakat bu yatrmlar için makine 
ithalatna harcanan para, mineral yakt ve 
yağ ithalat için harcanan paraya yaklaşt. 
Ekonomimize büyük külfet getiren bu du-
ruma karş, kalite ve performansn sigortas 
olan teknik mevzuat ve gümrük muayene-
leri ile piyasa denetim ve gözetim mekaniz-
malarnn tavizsiz ve en yaygn biçimde 
uygulanmas gerekiyor" açklamasn yapt.  
TAYLAN DAŞDÖĞEN

İHRACATTA  
YÜZDE 7 ARTIŞ
Makine İhracatçlar Birliği (MAİB) yln ilk 2 
aynda yaplan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 

Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 

2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. İlk 2 ayda makine ihracatnda 

yüzde 7,4 artş gerçekleşti 

CHP Genel Başkan Yardmcs ve İs-
tanbul Milletvekili Onursal Adgü-
zel, Türkiye’nin “Endüstri 4.0” 

sürecini değerlendirdi. Türkiye’nin Endüstri 4.0 
konusunda gelişmiş ülkelerin gerisinde kald-
ğn belirten Adgüzel, "Bugünkü tablodan Tür-
kiye’nin Endüstri 4.0’a hazr olmadğn 
görüyoruz. Yaplan araştrmalar, Türkiye’de sa-
nayiinin dijital olgunluk seviyesinin Endüstri 
2.0 ile Endüstri 3.0 arasnda olduğunu ortaya 
koyuyor. Türkiye, üretimin geleceği bakmn-
dan riskli ülkeler kategorisinde değerlendirilir-
ken, önümüzdeki 10 yl içinde yaşanacak 
otomasyonun ve dijitalleşmenin etkisiyle 7,6 
milyon işin kaybolarak yeni işlere dönüşebile-

ceği belirtiliyor. Türkiye dijital dönüşüm için 
topyekun seferberlik başlatmas gereken bir dö-
nemde, ksr tartşmalar ile zaman kaybediyor" 
dedi.  

Türkiye riskli görülüyor 

Türkiye’nin “Endüstri 4.0” sürecini değerlendi-
ren Adgüzel, "Dünya Ekonomik Forumu tara-
fndan hazrlanan ve ülkelerin geleceğin üretim 
teknolojilerine ne ölçüde hazr olduğunu ince-
leyen 2018 tarihli bir raporda Türkiye, 100 ülke 
arasnda üretim yaps bakmndan 32., üretim 
dinamikleri bakmndan ise 57. srada gösteril-
miştir. Söz konusu raporda Türkiye, hâliha-
zrda güçlü bir üretim yapsna sahip olmakla 

birlikte, üretimin geleceği bakmndan riskli ül-
keler kategorisinde değerlendirilmiştir. Endüstri 
4.0 sürecinin önemli bileşenlerinden biri bulut 
bilişimdir. Nitekim Büyük Verinin Endüstri 
4.0’da uygulanabilmesi bulut bilişim sayesinde-
dir. 2018 tarihli bir çalşma; bilgi teknolojileri 
seviyesi, siber güvenlik, veri gizliliği, fikri mülki-
yet haklar vb. kriterler üzerinden puanlama ya-
parak ülkeleri bulut bilişimi başlğ altnda 
sralamştr. Business Software Alliance (BSA) 
tarafndan yaplan çalşmada, Almanya 84,0 
puan ile birinci olurken, Japonya 82,1 puanla 
dünyada ikinci srada gösterilmiştir. Türkiye 24 
ülkenin incelendiği bu çalşmada ancak 16. s-
rada yer alabilmiştir" bilgisini verdi.  

Türkiye Endüstri 4.0’a hazr değil
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ISTISMARDAN 
VAZGECIN!

Büyükçekmece Tüketiciyi Koruma ve Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi Emanet,  
15-21 Mart Tüketiciyi Koruma Haftas münasebetiyle bir mesaj yaymlad. Emanet  

mesajnda, “Korona  srasnda, bile dolandrclar, siber suç işlemek üzere krizden  
faydalandlar. Virüsün neden olduğu korkulardan çkar sağladlar. İnsanlar  

dolandrmaktan, onlarn maddi, manevi ve dini duygularn istismar etmekten  
vazgeçin. Psikolojik zaaflarndan uzak durun. Kul hakkna girmeyin” uyarsn yapt. 

KRİZDEN BİLE 

FAYDANLANDILAR

BÜYÜKÇEKMECE Tüketiciyi Koruma ve 
Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Koronavirüsle beraber insan-
larla aramza sosyal mesafe koymamz 
gerektiğini, sağlkl yaşamak ve nefes 
alabilmek için sosyal alanlara, parklara, 
bahçelere, açk hava gibi yeşil alanlara 
ihtiyaç hiç olmadğ kadar artt.Etraf-
mzdaki  beton yğnlarna baktğmzda 
nefes almak için, vakit geçirebimek için 
açk alanlarn azlğ da gözden kaçmyor 
elbet. Umarm virüs sonras normal-
leşme döneminde bu tarz alanlar geniş-
letmeye yönelik çalşmalar yaplr. Böyle 
bir hafta içerisinde daha söyleyecek çok 
sözümüz var.Tüketicinin korunmas esas 
görev alanmz arasnda olduğundan tü-
keticilerin bilinçlendirilmesi konusunda 
Tüketiciyi Koruma Haftas’na bağl kal-
madan tüketicilerin haklarn aramalar 
için yllardr özveri ile çalşyoruz. Der-
neğimiz Tüketicilerimizin Korunmas 
Hakkndaki Kanunda yer alan tüm hü-
kümler ile ilgili konularda, vatandaşlar-
dan gelen başvurular değerlendirilerek 
tüketici, satc arasnda uzlaş sağlama 
çalşmalar , tüketicilere yasal haklar ko-
nusunda bilgilendirme ve yasal çözüm 
mercilerine yönlendirme çalşmalarn 
sizlerin desteği ve teveccühü ile ilk günkü 
heves ve azimle devam ettiriyor. Bilin-
çlendirmek ve korumak  alannda öncü-
lük görevini bu güne kadar olduğu gibi 

bundan sonrada yerine getirmeyi sürdü-
recektir.  Bu vesileyle ülkemizin her ferdi-
nin bilinçli tüketim anlayşna sahip 
olmasn, haklarn aramada bilinçli, 
cesur ve girişken olmalarn , ülkemizde 
ve bütün dünyada tüketici haklarnn ko-
runmas ve bu haklara sayg duyulma-
sn diliyor, tüm vatandaşlarn 15 Mart 
Dünya Tüketiciler Gününü  kutluyor 
sevgi ve sayglarm sunuyorum" açkla-
masnda bulundu.  

HER YER BETON YIĞINI! 

"TÜKETİCİLERİN gerçek tüketimini oluş-
turan gda ürünlerinin yeterince yer al-
madğ yllk enflasyon sepetinin gerçekte  
alşveriş poşetlerine yansyan enflasyonu 
yani "hissedilen enflasyonu" yanstmad-
ğn ve gdaya erişimin ciddi bir mesele 
haline geldiğini ,fiyatlardaki artşla gelir-
lerindeki artşn doğru oranda olmad-
ğn  ifade eden tüketicilerin says 
oldukça çok" diyen Emanet, konuşma-
sn şöyle sürdürdü; "Sepetin yllk en-
flasyon hesaplamalar yaklaşrken, fiyat 
azalan ürünlerle revize edilmesinide dile 
getiren vatandaşlar ayrca tüketici güveni 
üzerinde bask yaratan etkenler ara-
snda, yeniden vaka saylarndaki artş ile 
beraber ekonomik belirsizliklerin ön 
plana çkmasndan tedirginler. Her gün 
gelişen teknoloji reklamlar,durmakszn 
açlan AVM'ler, karşmza çkan türlü 
türlü satş yöntemleri insanlar daha çok 
tükettirmek üzerine kurulmuş bir meka-
nizma. Bu yoğun saldrlara dur deme-

miz mümkün gibi görünmüyor, ancak 
bilinçli tüketici olmak ve tüketebilmek 
bizim elimizde." 

TÜKETİCİ BİLİNÇLİ OLMALI 

Onursal 
Adgüzel

Sevgi 
Emanet

 
 

T üketiciyi Koruma Haftas'nn bir 
frsat olduğunu ifade eden Büyük-
çekmece Tüketiciyi Koruma ve Bi-

linçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Her yl dünyada 15-21 Mart ta-
rihlerinde,Tüketiciyi Koruma Haftas ola-
rak kutlanmaktadr. Tüketici haklarnn 
daha ileriye götürülmesi, bu haklara sayg 
gösterilmesi ve tüketici aleyhine uygulama-
lara karş tüketicilerin bilinçlendirilmesi 
için önemli bir frsattr. Türkiye genelinde 
geçen yl tüketicilerimizin tüketici hakem 
heyetlerine yaplan toplam 594 bin 270 
başvurunun yüzde 87,8’inin karara bağ-
land, bu kapsamda 860 milyon 778 bin 
208 lira değerinde uyuşmazlk değerlendi-
rildi. 265 bin 661 adetle perakende ticaret 
sektörünün başta gelirken , 95 bin 59 
adetle finansal hizmetler sektörünün ve 80 
bin 780 adetle abonelik hizmetleri sektörü 
izledi. Alnan kararlarn yüzde 59’unun tü-
keticiler lehine sonuçland. Tüketici hakem 
heyetlerine en çok 50 bin 515 adetle cep te-
lefonu, 40 bin 567 adetle ayakkab, 36 bin 
919 adetle internet abonelikleri, 31 bin 457 
adetle kredi kart üyelik ücreti ve 18 bin 
659 adetle GSM aboneliklerine ilişkin baş-
vuru yapld" dedi.  

Tüketici modeli değişti 

"Covid-19 salgnyla başlayan pandemi 
tüm dünyada petrol fiyatlarn, döviz ve 
altn kurlarn, borsalar, devletlerin ve in-
sanlarn sosyal ve ekonomik davranşlarn 
değiştirdi" diyen Emanet, "Bu dönemde ta-
sarrufa önem veren, daha hesapl harca-
yan, dijital kanal kullanmnda gelişmiş, 
karar verirken daha seçici davranan bir tü-
ketici modelinin ortaya çktğn hepbirlikte 
gözlemledik. Finansal kaynaklar açsndan 
daha kstl ve dikkatli, dijital teknoloji kul-
lanmnda daha cesur ve ilerici tüketiciler 
e-ticaret için çok ciddi bir potansiyele sa-
hipti ve internetten yaplan kartl ödeme iş-
lemleri, geçen yln ayn dönemindeki 
tutarn iki katnn üzerinde büyüdü.Bunun 
sebebini tüketicilerimizin gelir düzeyi artt 
diye değil 2020 Mart aynn ikinci yarsn-
dan itibaren kaplarn corona tedbirleri 
kapsamnda yasal olarak kapanmaya baş-
layan alşveriş merkezlerinin (AVM), hiz-
met sektörünün kapanmasnn yansmas 
tedirginlik ve panik olarak görmeliyiz" ifa-
delerini kulland.  

Koronay bahane ettiler 

Pandemi ile birlikte ticaretin kstlanmas, 
ülkeler aras ulaşmn kstlanmas ve tu-
rizm sektörünün azalşa geçmesi ile bera-

ber üretimin azaldğn dile getiren Ema-
net, "Yasaklardan dolay insanlarn dşa-
rya çkamamas da ekonominin 
yavaşlamasna neden oldu. İşletmeler ,es-
naflar ,üreticiler azalan kazançlarn ürün-
lerin fiyatlarn artrarak kapatmaya 
çalşmas sonucunda da hayat pahallğ 
daha da çok artt. Çeşitli sektörlerdeki 
ürün ve mallarn fiyatlarnda istismara gi-
dildi. Fiyatlarn serbest olmasn ve vatan-
daşn koronavirüs tedirginliğini, dşar 
çkmak yerine sanal alşverişe yönelmesini 
frsat bilen baz kesimler bu frsatlar pa-
raya çevirdi. Gerek Sanal alşveriş sitelerin 
de gerekse piyasada gda ürünlerine, te-
mizlik ve hijyen ürünlerine fahiş zamlar ya-
pld.  2020’nin başndan itibaren tüm 
dünyay etkisi altna alan koronavirüs sal-
gn ile dolarda çok ciddi yükselişler ya-
şand. Bu durumun ardndan özellikle ithal 
edilen ya da direkt yurtdşndan alnan 
ürünlerin fiyatlarndaki artşlar dolardaki 
yükselişin etkisi ile olduğu ifade edili-
yordu.Sütten ayçiçek yağna kadar vatan-
daşn sofrasna gelen neredeyse her 
ürünün fiyat fahiş tutarda artarken baz 
gda maddelerinde artşlar ise yüzde 100'e 
vard. Dolar bahane ederek fiyatlara jet h-
zyla zam yapanlar, döviz gerileyince fiyat 
indirimi yapmad maalesef. İmalatç, top-
tanc ve perakendecilerin satş fiyatlarna 
bir kstas, bir snrlama , bir kar oran geti-
rilmeli" dedi.  

Üretim yoksa büyüme de yok 

Konuşmasn, "Üretim olmadan, ne bü-
yüme olur, ne enflasyonla baş edilebilir, ne 
de işsizlikle. Ne zenginlik olur, ne istihdam 
olur, ne kalknma. Artk üretim çok sektörlü 
olmak zorunda" şeklinde sürdüren Emanet, 
"Günümüzde  uzun bir süredir tüketim, üre-
timden daha fazla...Para ise artk yatrm 
arac olmaktan çkp tüketim için bir emtia 
haline geldi.  2021ylnda Tüketiciler harca-
malarna yeniden şekil verecek,dünyadaki 
gelişmelere paralel bir hzla değişen tüketici 
davranşlar satn alma tercih ve şekillerine 
yansyacak. E- tüketicinin bilinç düzeyinin 
yön vereceği tüketici işlemlerinde tüketicinin 
nabzn tutan üretici ,satc,marka ve pera-
kendeciler bu dönemde büyüme sağlaya-
cak.Bu yüzden satclar dönüşümün 
farknda olmal ve tüketici hakknn inanc-
mzada göre kul hakk olduğu unutulma-
mal. Bizim kültürümüzde üretimin her 
aşamasnn sağlkl ve kaliteli olmasna yö-
nelik yüzlerce yl öncesine dayanan sözlü ve 
yazl kurallar mevcuttur.Artk bugünün tü-
keticisi dün bilinenden  çok farkl. Gerek ül-
kemizin gerekse tüm dünyann çok ciddi 
zorluklardan geçtiği bir dönemin içindeyiz. 

Coronavirüs krizi srasnda, bile dolandrc-
lar, siber suç işlemek üzere krizden fayda-
landlar. Virüsün neden olduğu korkulardan 
çkar sağladlar. Sahte ürünler satmak için 
internet siteleri kurup insanlarn paralarn 
ve kişisel bilgilerini almak için sahte e-pos-
talar, mesajlar ve sosyal medya paylaşmla-

rn kullandlar. İnsanlar dolandrmaktan, 
onlarn maddi, manevi ve dini duygularn 
istismar etmekten vazgeçin. Psikolojik zaaf-
larndan uzak durun. İnsanlarn acl, skn-
tl, korkulu, yaşllk vb. kriz durumlarndan 
faydalanmay brakn artk. Kul hakkna gir-
meyin" uyarsn yapt. 

SAVAŞ ATAK 

MAKİNE İhracatçlar Birliği 
(MAİB) yln ilk 2 aynda yap-
lan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 
Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 
2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. Makine İhracatçlar Birliği 
Başkan Kutlu Karavelioğlu, “2020'nin ilk 2 
aynda imza attğmz yüzde 5 ihracat artş-
nn üzerine bu yl 7,4 ilave puan daha koy-
may başardk. Pandemideki ilk dalga 
sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş yaşadğ-
mz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta sçrama 
aylar olacak. Nisan ve Mays aylarnda 
yüzde 100’e varan artşlar yaşanacak” dedi. 

Sçrama aylar olacak 

Toplam ihracatnn yardan fazlasn Av-
rupa Birliği’ne gerçekleştiren Türk makine 
sektörü, koronavirüs kstlamalarnn ilk 
çeyrekte de devam ettiği birçok ülkede ihra-
catn artrd. İhracat geçtiğimiz yln ayn 
dönemine göre yüzde 7,4 artan sektör, ilk 2 
ay sonunda 3 milyar dolar ihracat gerçek-
leştirdi. İkinci çeyrekte büyük artşlar yaşa-
nacağn belirten Makine İhracatçlar 
Birliği Başkan Kutlu Karavelioğlu, 
"2020'nin ilk 2 aynda imza attğmz yüzde 
5 ihracat artşnn üzerine bu yl ilave 7,4 
puan daha koymay başardk. Pandemideki 
ilk dalga sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş 
yaşadğmz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta 
sçrama aylar olacak. Aş çalşmalarnn 
devam ettiği Avrupa’da açlmalarn başla-
mas ve geçtiğimiz yln baz etkisiyle birlikte, 
Nisan ve Mays aylarnda yüzde 100’e 
varan artşlar yaşanacak" diye konuştu.  

İlgi devam ediyor 

AB’li üreticilerin son birkaç ayda önemli bir 
sipariş yoğunluğu oluşturduğunu belirten 
Karavelioğlu, bu talebe yant vermek için 
büyük çaba sarf ettiklerini belirterek şunlar 
söyledi: "Almanya, İngiltere, Fransa ve 
İtalya gibi AB'nin önde gelen ülkelerine ma-
kine ihracatmz son çeyrekte sra dş bir 
yükselişe geçti. Bu ülkelerde ihracat artş-
mz sadece Aralk aynda yüzde 20 ile yüzde 
50 arasnda gerçekleşti. AB'li üreticilerin 
2021'de de gözü kulağ Türkiye'nin makine-
cilerinde olacaktr. Yln ilk aynda AB'nin en 
büyük üreticilerinde yüzde 20'lere ulaşan ih-
racat artşmz, oluşturduğumuz memnuni-
yetin ve bize olan ilginin sürdüğünün bir 
göstergesidir."  

Yatrmlar hzland 

Makine ve teçhizat yatrmlarnda 4. çey-
rekte yaşanan yüzde 38,7'lik artşn, makine 
teçhizat yatrmlarnn dünyada yüzde 8 da-
raldğ bir yln sonunda gelmesinin öne-
mine vurgu yapan Karavelioğlu, "Dünyann 
durma noktasna geldiği geçtiğimiz sene 
Türkiye’de 577 milyar TL makine teçhizat 
yatrm yapld ve bunun yüzde 36’ya denk 
gelen 210 milyar TL kadar yln son üç 
aynda gerçekleşti. Son çeyrekte bir önceki 
yla göre yaşanan yüzde 38,7’lik artşn bir 
önemi de 2019 son çeyreğindeki yüzde 13 
artşn üzerine eklenmesi ve baz etkisi içer-
memesiydi. Pandemiye rağmen makine ve 
teçhizat yatrmlarnn son sürat devam et-
mesinin birkaç sebebi var. Öncelikle Tür-
kiye, tedarik zincirlerinin yeniden 
yaplandğ bu süreçte dş ticaretten daha 
fazla pay almak istiyor. Yurt içinde üretimi 
artrma isteğinin yannda sürdürülebilirlik 
uyumu, enerji verimliliği ve dijitalleşme gibi 
zorunluluklar da üretim tesislerinin tevsi 
modernizasyonunu gerekli klyor. Yatrm 
teşvik belgelerinin de katksyla, yatrmlar-
daki artşn bu yl da süreceğini öngörüyo-
ruz. Fakat bu yatrmlar için makine 
ithalatna harcanan para, mineral yakt ve 
yağ ithalat için harcanan paraya yaklaşt. 
Ekonomimize büyük külfet getiren bu du-
ruma karş, kalite ve performansn sigortas 
olan teknik mevzuat ve gümrük muayene-
leri ile piyasa denetim ve gözetim mekaniz-
malarnn tavizsiz ve en yaygn biçimde 
uygulanmas gerekiyor" açklamasn yapt.  
TAYLAN DAŞDÖĞEN

İHRACATTA  
YÜZDE 7 ARTIŞ
Makine İhracatçlar Birliği (MAİB) yln ilk 2 
aynda yaplan toplam makine ihracatnn 3 
milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 

ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 
Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-

çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 
2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 

ihracat yapt. İlk 2 ayda makine ihracatnda 
yüzde 7,4 artş gerçekleşti 

CHP Genel Başkan Yardmcs ve İs-
tanbul Milletvekili Onursal Adgü-
zel, Türkiye’nin “Endüstri 4.0” 

sürecini değerlendirdi. Türkiye’nin Endüstri 4.0 
konusunda gelişmiş ülkelerin gerisinde kald-
ğn belirten Adgüzel, "Bugünkü tablodan Tür-
kiye’nin Endüstri 4.0’a hazr olmadğn 
görüyoruz. Yaplan araştrmalar, Türkiye’de sa-
nayiinin dijital olgunluk seviyesinin Endüstri 
2.0 ile Endüstri 3.0 arasnda olduğunu ortaya 
koyuyor. Türkiye, üretimin geleceği bakmn-
dan riskli ülkeler kategorisinde değerlendirilir-
ken, önümüzdeki 10 yl içinde yaşanacak 
otomasyonun ve dijitalleşmenin etkisiyle 7,6 
milyon işin kaybolarak yeni işlere dönüşebile-

ceği belirtiliyor. Türkiye dijital dönüşüm için 
topyekun seferberlik başlatmas gereken bir dö-
nemde, ksr tartşmalar ile zaman kaybediyor" 
dedi.  

Türkiye riskli görülüyor 

Türkiye’nin “Endüstri 4.0” sürecini değerlendi-
ren Adgüzel, "Dünya Ekonomik Forumu tara-
fndan hazrlanan ve ülkelerin geleceğin üretim 
teknolojilerine ne ölçüde hazr olduğunu ince-
leyen 2018 tarihli bir raporda Türkiye, 100 ülke 
arasnda üretim yaps bakmndan 32., üretim 
dinamikleri bakmndan ise 57. srada gösteril-
miştir. Söz konusu raporda Türkiye, hâliha-
zrda güçlü bir üretim yapsna sahip olmakla 

birlikte, üretimin geleceği bakmndan riskli ül-
keler kategorisinde değerlendirilmiştir. Endüstri 
4.0 sürecinin önemli bileşenlerinden biri bulut 
bilişimdir. Nitekim Büyük Verinin Endüstri 
4.0’da uygulanabilmesi bulut bilişim sayesinde-
dir. 2018 tarihli bir çalşma; bilgi teknolojileri 
seviyesi, siber güvenlik, veri gizliliği, fikri mülki-
yet haklar vb. kriterler üzerinden puanlama ya-
parak ülkeleri bulut bilişimi başlğ altnda 
sralamştr. Business Software Alliance (BSA) 
tarafndan yaplan çalşmada, Almanya 84,0 
puan ile birinci olurken, Japonya 82,1 puanla 
dünyada ikinci srada gösterilmiştir. Türkiye 24 
ülkenin incelendiği bu çalşmada ancak 16. s-
rada yer alabilmiştir" bilgisini verdi.  

Türkiye Endüstri 4.0’a hazr değil
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ISTISMARDAN 
VAZGECIN!

Büyükçekmece Tüketiciyi Koruma ve Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi Emanet,  
15-21 Mart Tüketiciyi Koruma Haftas münasebetiyle bir mesaj yaymlad. Emanet  
mesajnda, “Korona  srasnda, bile dolandrclar, siber suç işlemek üzere krizden  

faydalandlar. Virüsün neden olduğu korkulardan çkar sağladlar. İnsanlar  
dolandrmaktan, onlarn maddi, manevi ve dini duygularn istismar etmekten  

vazgeçin. Psikolojik zaaflarndan uzak durun. Kul hakkna girmeyin” uyarsn yapt. 

KRİZDEN BİLE 

FAYDANLANDILAR

BÜYÜKÇEKMECE Tüketiciyi Koruma ve 
Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Koronavirüsle beraber insan-
larla aramza sosyal mesafe koymamz 
gerektiğini, sağlkl yaşamak ve nefes 
alabilmek için sosyal alanlara, parklara, 
bahçelere, açk hava gibi yeşil alanlara 
ihtiyaç hiç olmadğ kadar artt.Etraf-
mzdaki  beton yğnlarna baktğmzda 
nefes almak için, vakit geçirebimek için 
açk alanlarn azlğ da gözden kaçmyor 
elbet. Umarm virüs sonras normal-
leşme döneminde bu tarz alanlar geniş-
letmeye yönelik çalşmalar yaplr. Böyle 
bir hafta içerisinde daha söyleyecek çok 
sözümüz var.Tüketicinin korunmas esas 
görev alanmz arasnda olduğundan tü-
keticilerin bilinçlendirilmesi konusunda 
Tüketiciyi Koruma Haftas’na bağl kal-
madan tüketicilerin haklarn aramalar 
için yllardr özveri ile çalşyoruz. Der-
neğimiz Tüketicilerimizin Korunmas 
Hakkndaki Kanunda yer alan tüm hü-
kümler ile ilgili konularda, vatandaşlar-
dan gelen başvurular değerlendirilerek 
tüketici, satc arasnda uzlaş sağlama 
çalşmalar , tüketicilere yasal haklar ko-
nusunda bilgilendirme ve yasal çözüm 
mercilerine yönlendirme çalşmalarn 
sizlerin desteği ve teveccühü ile ilk günkü 
heves ve azimle devam ettiriyor. Bilin-
çlendirmek ve korumak  alannda öncü-
lük görevini bu güne kadar olduğu gibi 

bundan sonrada yerine getirmeyi sürdü-
recektir.  Bu vesileyle ülkemizin her ferdi-
nin bilinçli tüketim anlayşna sahip 
olmasn, haklarn aramada bilinçli, 
cesur ve girişken olmalarn , ülkemizde 
ve bütün dünyada tüketici haklarnn ko-
runmas ve bu haklara sayg duyulma-
sn diliyor, tüm vatandaşlarn 15 Mart 
Dünya Tüketiciler Gününü  kutluyor 
sevgi ve sayglarm sunuyorum" açkla-
masnda bulundu.  

HER YER BETON YIĞINI! 

"TÜKETİCİLERİN gerçek tüketimini oluş-
turan gda ürünlerinin yeterince yer al-
madğ yllk enflasyon sepetinin gerçekte  
alşveriş poşetlerine yansyan enflasyonu 
yani "hissedilen enflasyonu" yanstmad-
ğn ve gdaya erişimin ciddi bir mesele 
haline geldiğini ,fiyatlardaki artşla gelir-
lerindeki artşn doğru oranda olmad-
ğn  ifade eden tüketicilerin says 
oldukça çok" diyen Emanet, konuşma-
sn şöyle sürdürdü; "Sepetin yllk en-
flasyon hesaplamalar yaklaşrken, fiyat 
azalan ürünlerle revize edilmesinide dile 
getiren vatandaşlar ayrca tüketici güveni 
üzerinde bask yaratan etkenler ara-
snda, yeniden vaka saylarndaki artş ile 
beraber ekonomik belirsizliklerin ön 
plana çkmasndan tedirginler. Her gün 
gelişen teknoloji reklamlar,durmakszn 
açlan AVM'ler, karşmza çkan türlü 
türlü satş yöntemleri insanlar daha çok 
tükettirmek üzerine kurulmuş bir meka-
nizma. Bu yoğun saldrlara dur deme-

miz mümkün gibi görünmüyor, ancak 
bilinçli tüketici olmak ve tüketebilmek 
bizim elimizde." 

TÜKETİCİ BİLİNÇLİ OLMALI 

Onursal 
Adgüzel

Sevgi 
Emanet
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Tüketiciyi Koruma Haftas'nn bir 
frsat olduğunu ifade eden Büyük-
çekmece Tüketiciyi Koruma ve Bi-

linçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Her yl dünyada 15-21 Mart ta-
rihlerinde,Tüketiciyi Koruma Haftas ola-
rak kutlanmaktadr. Tüketici haklarnn 
daha ileriye götürülmesi, bu haklara sayg 
gösterilmesi ve tüketici aleyhine uygulama-
lara karş tüketicilerin bilinçlendirilmesi 
için önemli bir frsattr. Türkiye genelinde 
geçen yl tüketicilerimizin tüketici hakem 
heyetlerine yaplan toplam 594 bin 270 
başvurunun yüzde 87,8’inin karara bağ-
land, bu kapsamda 860 milyon 778 bin 
208 lira değerinde uyuşmazlk değerlendi-
rildi. 265 bin 661 adetle perakende ticaret 
sektörünün başta gelirken , 95 bin 59 
adetle finansal hizmetler sektörünün ve 80 
bin 780 adetle abonelik hizmetleri sektörü 
izledi. Alnan kararlarn yüzde 59’unun tü-
keticiler lehine sonuçland. Tüketici hakem 
heyetlerine en çok 50 bin 515 adetle cep te-
lefonu, 40 bin 567 adetle ayakkab, 36 bin 
919 adetle internet abonelikleri, 31 bin 457 
adetle kredi kart üyelik ücreti ve 18 bin 
659 adetle GSM aboneliklerine ilişkin baş-
vuru yapld" dedi.  

Tüketici modeli değişti 

"Covid-19 salgnyla başlayan pandemi 
tüm dünyada petrol fiyatlarn, döviz ve 
altn kurlarn, borsalar, devletlerin ve in-
sanlarn sosyal ve ekonomik davranşlarn 
değiştirdi" diyen Emanet, "Bu dönemde ta-
sarrufa önem veren, daha hesapl harca-
yan, dijital kanal kullanmnda gelişmiş, 
karar verirken daha seçici davranan bir tü-
ketici modelinin ortaya çktğn hepbirlikte 
gözlemledik. Finansal kaynaklar açsndan 
daha kstl ve dikkatli, dijital teknoloji kul-
lanmnda daha cesur ve ilerici tüketiciler 
e-ticaret için çok ciddi bir potansiyele sa-
hipti ve internetten yaplan kartl ödeme iş-
lemleri, geçen yln ayn dönemindeki 
tutarn iki katnn üzerinde büyüdü.Bunun 
sebebini tüketicilerimizin gelir düzeyi artt 
diye değil 2020 Mart aynn ikinci yarsn-
dan itibaren kaplarn corona tedbirleri 
kapsamnda yasal olarak kapanmaya baş-
layan alşveriş merkezlerinin (AVM), hiz-
met sektörünün kapanmasnn yansmas 
tedirginlik ve panik olarak görmeliyiz" ifa-
delerini kulland.  

Koronay bahane ettiler 

Pandemi ile birlikte ticaretin kstlanmas, 
ülkeler aras ulaşmn kstlanmas ve tu-
rizm sektörünün azalşa geçmesi ile bera-

ber üretimin azaldğn dile getiren Ema-
net, "Yasaklardan dolay insanlarn dşa-
rya çkamamas da ekonominin 
yavaşlamasna neden oldu. İşletmeler ,es-
naflar ,üreticiler azalan kazançlarn ürün-
lerin fiyatlarn artrarak kapatmaya 
çalşmas sonucunda da hayat pahallğ 
daha da çok artt. Çeşitli sektörlerdeki 
ürün ve mallarn fiyatlarnda istismara gi-
dildi. Fiyatlarn serbest olmasn ve vatan-
daşn koronavirüs tedirginliğini, dşar 
çkmak yerine sanal alşverişe yönelmesini 
frsat bilen baz kesimler bu frsatlar pa-
raya çevirdi. Gerek Sanal alşveriş sitelerin 
de gerekse piyasada gda ürünlerine, te-
mizlik ve hijyen ürünlerine fahiş zamlar ya-
pld.  2020’nin başndan itibaren tüm 
dünyay etkisi altna alan koronavirüs sal-
gn ile dolarda çok ciddi yükselişler ya-
şand. Bu durumun ardndan özellikle ithal 
edilen ya da direkt yurtdşndan alnan 
ürünlerin fiyatlarndaki artşlar dolardaki 
yükselişin etkisi ile olduğu ifade edili-
yordu.Sütten ayçiçek yağna kadar vatan-
daşn sofrasna gelen neredeyse her 
ürünün fiyat fahiş tutarda artarken baz 
gda maddelerinde artşlar ise yüzde 100'e 
vard. Dolar bahane ederek fiyatlara jet h-
zyla zam yapanlar, döviz gerileyince fiyat 
indirimi yapmad maalesef. İmalatç, top-
tanc ve perakendecilerin satş fiyatlarna 
bir kstas, bir snrlama , bir kar oran geti-
rilmeli" dedi.  

Üretim yoksa büyüme de yok 

Konuşmasn, "Üretim olmadan, ne bü-
yüme olur, ne enflasyonla baş edilebilir, ne 
de işsizlikle. Ne zenginlik olur, ne istihdam 
olur, ne kalknma. Artk üretim çok sektörlü 
olmak zorunda" şeklinde sürdüren Emanet, 
"Günümüzde  uzun bir süredir tüketim, üre-
timden daha fazla...Para ise artk yatrm 
arac olmaktan çkp tüketim için bir emtia 
haline geldi.  2021ylnda Tüketiciler harca-
malarna yeniden şekil verecek,dünyadaki 
gelişmelere paralel bir hzla değişen tüketici 
davranşlar satn alma tercih ve şekillerine 
yansyacak. E- tüketicinin bilinç düzeyinin 
yön vereceği tüketici işlemlerinde tüketicinin 
nabzn tutan üretici ,satc,marka ve pera-
kendeciler bu dönemde büyüme sağlaya-
cak.Bu yüzden satclar dönüşümün 
farknda olmal ve tüketici hakknn inanc-
mzada göre kul hakk olduğu unutulma-
mal. Bizim kültürümüzde üretimin her 
aşamasnn sağlkl ve kaliteli olmasna yö-
nelik yüzlerce yl öncesine dayanan sözlü ve 
yazl kurallar mevcuttur.Artk bugünün tü-
keticisi dün bilinenden  çok farkl. Gerek ül-
kemizin gerekse tüm dünyann çok ciddi 
zorluklardan geçtiği bir dönemin içindeyiz. 

Coronavirüs krizi srasnda, bile dolandrc-
lar, siber suç işlemek üzere krizden fayda-
landlar. Virüsün neden olduğu korkulardan 
çkar sağladlar. Sahte ürünler satmak için 
internet siteleri kurup insanlarn paralarn 
ve kişisel bilgilerini almak için sahte e-pos-
talar, mesajlar ve sosyal medya paylaşmla-

rn kullandlar. İnsanlar dolandrmaktan, 
onlarn maddi, manevi ve dini duygularn 
istismar etmekten vazgeçin. Psikolojik zaaf-
larndan uzak durun. İnsanlarn acl, skn-
tl, korkulu, yaşllk vb. kriz durumlarndan 
faydalanmay brakn artk. Kul hakkna gir-
meyin" uyarsn yapt. 

SAVAŞ ATAK 

MAKİNE İhracatçlar Birliği 
(MAİB) yln ilk 2 aynda yap-
lan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 
Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 
2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. Makine İhracatçlar Birliği 
Başkan Kutlu Karavelioğlu, “2020'nin ilk 2 
aynda imza attğmz yüzde 5 ihracat artş-
nn üzerine bu yl 7,4 ilave puan daha koy-
may başardk. Pandemideki ilk dalga 
sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş yaşadğ-
mz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta sçrama 
aylar olacak. Nisan ve Mays aylarnda 
yüzde 100’e varan artşlar yaşanacak” dedi. 

Sçrama aylar olacak 

Toplam ihracatnn yardan fazlasn Av-
rupa Birliği’ne gerçekleştiren Türk makine 
sektörü, koronavirüs kstlamalarnn ilk 
çeyrekte de devam ettiği birçok ülkede ihra-
catn artrd. İhracat geçtiğimiz yln ayn 
dönemine göre yüzde 7,4 artan sektör, ilk 2 
ay sonunda 3 milyar dolar ihracat gerçek-
leştirdi. İkinci çeyrekte büyük artşlar yaşa-
nacağn belirten Makine İhracatçlar 
Birliği Başkan Kutlu Karavelioğlu, 
"2020'nin ilk 2 aynda imza attğmz yüzde 
5 ihracat artşnn üzerine bu yl ilave 7,4 
puan daha koymay başardk. Pandemideki 
ilk dalga sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş 
yaşadğmz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta 
sçrama aylar olacak. Aş çalşmalarnn 
devam ettiği Avrupa’da açlmalarn başla-
mas ve geçtiğimiz yln baz etkisiyle birlikte, 
Nisan ve Mays aylarnda yüzde 100’e 
varan artşlar yaşanacak" diye konuştu.  

İlgi devam ediyor 

AB’li üreticilerin son birkaç ayda önemli bir 
sipariş yoğunluğu oluşturduğunu belirten 
Karavelioğlu, bu talebe yant vermek için 
büyük çaba sarf ettiklerini belirterek şunlar 
söyledi: "Almanya, İngiltere, Fransa ve 
İtalya gibi AB'nin önde gelen ülkelerine ma-
kine ihracatmz son çeyrekte sra dş bir 
yükselişe geçti. Bu ülkelerde ihracat artş-
mz sadece Aralk aynda yüzde 20 ile yüzde 
50 arasnda gerçekleşti. AB'li üreticilerin 
2021'de de gözü kulağ Türkiye'nin makine-
cilerinde olacaktr. Yln ilk aynda AB'nin en 
büyük üreticilerinde yüzde 20'lere ulaşan ih-
racat artşmz, oluşturduğumuz memnuni-
yetin ve bize olan ilginin sürdüğünün bir 
göstergesidir."  

Yatrmlar hzland 

Makine ve teçhizat yatrmlarnda 4. çey-
rekte yaşanan yüzde 38,7'lik artşn, makine 
teçhizat yatrmlarnn dünyada yüzde 8 da-
raldğ bir yln sonunda gelmesinin öne-
mine vurgu yapan Karavelioğlu, "Dünyann 
durma noktasna geldiği geçtiğimiz sene 
Türkiye’de 577 milyar TL makine teçhizat 
yatrm yapld ve bunun yüzde 36’ya denk 
gelen 210 milyar TL kadar yln son üç 
aynda gerçekleşti. Son çeyrekte bir önceki 
yla göre yaşanan yüzde 38,7’lik artşn bir 
önemi de 2019 son çeyreğindeki yüzde 13 
artşn üzerine eklenmesi ve baz etkisi içer-
memesiydi. Pandemiye rağmen makine ve 
teçhizat yatrmlarnn son sürat devam et-
mesinin birkaç sebebi var. Öncelikle Tür-
kiye, tedarik zincirlerinin yeniden 
yaplandğ bu süreçte dş ticaretten daha 
fazla pay almak istiyor. Yurt içinde üretimi 
artrma isteğinin yannda sürdürülebilirlik 
uyumu, enerji verimliliği ve dijitalleşme gibi 
zorunluluklar da üretim tesislerinin tevsi 
modernizasyonunu gerekli klyor. Yatrm 
teşvik belgelerinin de katksyla, yatrmlar-
daki artşn bu yl da süreceğini öngörüyo-
ruz. Fakat bu yatrmlar için makine 
ithalatna harcanan para, mineral yakt ve 
yağ ithalat için harcanan paraya yaklaşt. 
Ekonomimize büyük külfet getiren bu du-
ruma karş, kalite ve performansn sigortas 
olan teknik mevzuat ve gümrük muayene-
leri ile piyasa denetim ve gözetim mekaniz-
malarnn tavizsiz ve en yaygn biçimde 
uygulanmas gerekiyor" açklamasn yapt.  
TAYLAN DAŞDÖĞEN

İHRACATTA  
YÜZDE 7 ARTIŞ
Makine İhracatçlar Birliği (MAİB) yln ilk 2 
aynda yaplan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 

Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 

2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. İlk 2 ayda makine ihracatnda 

yüzde 7,4 artş gerçekleşti 

CHP Genel Başkan Yardmcs ve İs-
tanbul Milletvekili Onursal Adgü-
zel, Türkiye’nin “Endüstri 4.0” 

sürecini değerlendirdi. Türkiye’nin Endüstri 4.0 
konusunda gelişmiş ülkelerin gerisinde kald-
ğn belirten Adgüzel, "Bugünkü tablodan Tür-
kiye’nin Endüstri 4.0’a hazr olmadğn 
görüyoruz. Yaplan araştrmalar, Türkiye’de sa-
nayiinin dijital olgunluk seviyesinin Endüstri 
2.0 ile Endüstri 3.0 arasnda olduğunu ortaya 
koyuyor. Türkiye, üretimin geleceği bakmn-
dan riskli ülkeler kategorisinde değerlendirilir-
ken, önümüzdeki 10 yl içinde yaşanacak 
otomasyonun ve dijitalleşmenin etkisiyle 7,6 
milyon işin kaybolarak yeni işlere dönüşebile-

ceği belirtiliyor. Türkiye dijital dönüşüm için 
topyekun seferberlik başlatmas gereken bir dö-
nemde, ksr tartşmalar ile zaman kaybediyor" 
dedi.  

Türkiye riskli görülüyor 

Türkiye’nin “Endüstri 4.0” sürecini değerlendi-
ren Adgüzel, "Dünya Ekonomik Forumu tara-
fndan hazrlanan ve ülkelerin geleceğin üretim 
teknolojilerine ne ölçüde hazr olduğunu ince-
leyen 2018 tarihli bir raporda Türkiye, 100 ülke 
arasnda üretim yaps bakmndan 32., üretim 
dinamikleri bakmndan ise 57. srada gösteril-
miştir. Söz konusu raporda Türkiye, hâliha-
zrda güçlü bir üretim yapsna sahip olmakla 

birlikte, üretimin geleceği bakmndan riskli ül-
keler kategorisinde değerlendirilmiştir. Endüstri 
4.0 sürecinin önemli bileşenlerinden biri bulut 
bilişimdir. Nitekim Büyük Verinin Endüstri 
4.0’da uygulanabilmesi bulut bilişim sayesinde-
dir. 2018 tarihli bir çalşma; bilgi teknolojileri 
seviyesi, siber güvenlik, veri gizliliği, fikri mülki-
yet haklar vb. kriterler üzerinden puanlama ya-
parak ülkeleri bulut bilişimi başlğ altnda 
sralamştr. Business Software Alliance (BSA) 
tarafndan yaplan çalşmada, Almanya 84,0 
puan ile birinci olurken, Japonya 82,1 puanla 
dünyada ikinci srada gösterilmiştir. Türkiye 24 
ülkenin incelendiği bu çalşmada ancak 16. s-
rada yer alabilmiştir" bilgisini verdi.  

Türkiye Endüstri 4.0’a hazr değil
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ISTISMARDAN 
VAZGECIN!

Büyükçekmece Tüketiciyi Koruma ve Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi Emanet,  
15-21 Mart Tüketiciyi Koruma Haftas münasebetiyle bir mesaj yaymlad. Emanet  

mesajnda, “Korona  srasnda, bile dolandrclar, siber suç işlemek üzere krizden  
faydalandlar. Virüsün neden olduğu korkulardan çkar sağladlar. İnsanlar  

dolandrmaktan, onlarn maddi, manevi ve dini duygularn istismar etmekten  
vazgeçin. Psikolojik zaaflarndan uzak durun. Kul hakkna girmeyin” uyarsn yapt. 

KRİZDEN BİLE 

FAYDANLANDILAR

BÜYÜKÇEKMECE Tüketiciyi Koruma ve 
Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Koronavirüsle beraber insan-
larla aramza sosyal mesafe koymamz 
gerektiğini, sağlkl yaşamak ve nefes 
alabilmek için sosyal alanlara, parklara, 
bahçelere, açk hava gibi yeşil alanlara 
ihtiyaç hiç olmadğ kadar artt.Etraf-
mzdaki  beton yğnlarna baktğmzda 
nefes almak için, vakit geçirebimek için 
açk alanlarn azlğ da gözden kaçmyor 
elbet. Umarm virüs sonras normal-
leşme döneminde bu tarz alanlar geniş-
letmeye yönelik çalşmalar yaplr. Böyle 
bir hafta içerisinde daha söyleyecek çok 
sözümüz var.Tüketicinin korunmas esas 
görev alanmz arasnda olduğundan tü-
keticilerin bilinçlendirilmesi konusunda 
Tüketiciyi Koruma Haftas’na bağl kal-
madan tüketicilerin haklarn aramalar 
için yllardr özveri ile çalşyoruz. Der-
neğimiz Tüketicilerimizin Korunmas 
Hakkndaki Kanunda yer alan tüm hü-
kümler ile ilgili konularda, vatandaşlar-
dan gelen başvurular değerlendirilerek 
tüketici, satc arasnda uzlaş sağlama 
çalşmalar , tüketicilere yasal haklar ko-
nusunda bilgilendirme ve yasal çözüm 
mercilerine yönlendirme çalşmalarn 
sizlerin desteği ve teveccühü ile ilk günkü 
heves ve azimle devam ettiriyor. Bilin-
çlendirmek ve korumak  alannda öncü-
lük görevini bu güne kadar olduğu gibi 

bundan sonrada yerine getirmeyi sürdü-
recektir.  Bu vesileyle ülkemizin her ferdi-
nin bilinçli tüketim anlayşna sahip 
olmasn, haklarn aramada bilinçli, 
cesur ve girişken olmalarn , ülkemizde 
ve bütün dünyada tüketici haklarnn ko-
runmas ve bu haklara sayg duyulma-
sn diliyor, tüm vatandaşlarn 15 Mart 
Dünya Tüketiciler Gününü  kutluyor 
sevgi ve sayglarm sunuyorum" açkla-
masnda bulundu.  

HER YER BETON YIĞINI! 

"TÜKETİCİLERİN gerçek tüketimini oluş-
turan gda ürünlerinin yeterince yer al-
madğ yllk enflasyon sepetinin gerçekte  
alşveriş poşetlerine yansyan enflasyonu 
yani "hissedilen enflasyonu" yanstmad-
ğn ve gdaya erişimin ciddi bir mesele 
haline geldiğini ,fiyatlardaki artşla gelir-
lerindeki artşn doğru oranda olmad-
ğn  ifade eden tüketicilerin says 
oldukça çok" diyen Emanet, konuşma-
sn şöyle sürdürdü; "Sepetin yllk en-
flasyon hesaplamalar yaklaşrken, fiyat 
azalan ürünlerle revize edilmesinide dile 
getiren vatandaşlar ayrca tüketici güveni 
üzerinde bask yaratan etkenler ara-
snda, yeniden vaka saylarndaki artş ile 
beraber ekonomik belirsizliklerin ön 
plana çkmasndan tedirginler. Her gün 
gelişen teknoloji reklamlar,durmakszn 
açlan AVM'ler, karşmza çkan türlü 
türlü satş yöntemleri insanlar daha çok 
tükettirmek üzerine kurulmuş bir meka-
nizma. Bu yoğun saldrlara dur deme-

miz mümkün gibi görünmüyor, ancak 
bilinçli tüketici olmak ve tüketebilmek 
bizim elimizde." 

TÜKETİCİ BİLİNÇLİ OLMALI 

Onursal 
Adgüzel

Sevgi 
Emanet
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KAAN ülkenin sadece askeri caydırıcılığı ve muharip yetenekleri açısından bir KAAN ülkenin sadece askeri caydırıcılığı ve muharip yetenekleri açısından bir 
“sert güç” enstrümanı olarak atfedilmemelidir. TUSAŞ’ın havacılık sanayindeki “sert güç” enstrümanı olarak atfedilmemelidir. TUSAŞ’ın havacılık sanayindeki 
ürün yelpazesinin tümü Türkiye’nin “akıllı güç” envanterinin teşekkülleridirürün yelpazesinin tümü Türkiye’nin “akıllı güç” envanterinin teşekkülleridir

MİLLİ MUHARİP 
UÇAK KAAN

TAKVIM yaprakları 2015 Ocak ayını 
gösterdiğinde Savunma Sanayii İcra 
Komitesi (SSİK) toplantısında tarihi 

bir karar alındı. İlgili karar ile Türkiye’nin 
Milli Muharip Uçağı (MMU) Geliştirme 
Projesi’nin ön tasarım fazının başlatılması-
na hükmedildi. Hemen ertesi ayda TUSAŞ, 
Savunma Sanayii Başkanlığı (SSB) ve Hava 
Kuvvetleri Komutanlığından oluşan MMU 
Program Yönetim Ofisinin kurulması 
çalışmaları başlatıldı. 2016 Ağustos’unda 
TUSAŞ ve SSB arasında “Ön Tasarım 
Fazı” sözleşmesi imzalanırken; Eylül 2018 
itibarıyla MMU Geliştirilmesi Projesi’ne 
bilfiil start verildi. Aynı tarihlerde eski 
ABD Başkanı Donald Trump yönetimi, 
gerek ABD Kongresi’nde gerekse diğer 
NATO müttefikleriyle Ankara’yı nasıl, 
ne kadar süreliğine ve hangi dü-
zeyde cezalandırılacaklarına 
dair yoğun bir diplomasi 
trafiği yürütüyordu. 
Zira Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdo-
ğan ile Rusya Devlet 
Başkanı Vladimir 
Putin, 25 Temmuz 
2017’de “S-400” 
tedarik etmek için 
bir anlaşma imzala-
dı. Böylece Türkiye, 
soğuk savaştan sonra 
envanterine Rus sistem-
leri katan ilk NATO ülkesi 
olacaktı. Tabii ne ABD ne de 
NATO müttefikleri Ankara’nın bu 
kararı almasının arkasındaki hata payını 
kendilerinde aramadılar. Mevzunun nasıl 
bu noktaya evrildiğini sorgulamadan direkt 
caydırıcılık politikasından cezalandırma 
stratejisine yöneldiler. Oysa NATO ülke-
leri, etrafı füze envanteriyle çevrili olan ve 
Suriye’den gelen hava tehdidinin ziyade-
siyle arttığı bir dönemde yapay bahanelerle 
Türkiye’den Patriot sistemlerini çekme 
kararı alarak yine Ankara’nın 2010’da du-
yurduğu ve sürüncemede kalan T-LORA-
MIDS ihalesindeki istekleri karşılamaktan 
hep uzak durdular.

Devler ligine çıkma projesi: KAAN
Neticede Türkiye, on yıllardır süregiden 
tek kaynak bağımlılığının yarattığı “gü-
venlik boşluğundan” kurtulmak için bazı 
kararlar vermek zorundaydı. Bunlardan 
birincisi, S-400’ün yanı sıra kendisine ait 
katmanlı bir hava ve füze savunma siste-
mi geliştirmekti ki, bu sayede HİSAR-A, 
HİSAR-O ve SİPER doğdu. Diğer taraf-
tan Ankara, savunma kadar caydırıcılığın 
da önemli olduğu bilinciyle helikopter ve 
İHA projelerinden sonra havacılıkta bir üst 
segmente geçme kararı aldı. Böylece HÜR-
KUŞ, HÜRJET ve MMU projelerinin 
hayata geçirilme sürecine tanıklık edilirken 
TUSAŞ’ın proje yelpazesi, dış politikadaki 
gelişmelere ve Türk Silahlı Kuvetlerinin 
(TSK) ihtiyaçlarına binaen hem çeşitlendi 

hem de büyük bir ivme yakaladı. Türkiye, 
savunma sanayinde stratejik özerkliği (en 
azından asli unsurlarda) kazanma çabası 
sarf edip tüm hızıyla yerli ve milli projelere 
odaklanırken Washington’dan pek şaşırt-
mayan bir karar çıktı. Beyaz Saray, 2020 
Aralık’ında tarihsel bir kopuşun altına imza 
atarak, ilk defa bir NATO müttefikini CA-
ATSA yaptırımlarına dahil etti. Ertesi yıl, 
2’nci bir tarihi karar uygulamaya konuldu 
ve Türkiye’nin F-35 projesinden resmi ola-
rak çıkartıldığı duyuruldu. Söz konusu olay-
lar silsilesi içerisinde TUSAŞ, mühendislik 
odağının büyük bir bölümünü MMU’ya 
aktardı. Zira MMU, şu ana kadar Türk 
savunma sanayinin sadece en büyük bütçeli 
yatırımı değil; aynı zamanda mühendislikte 
devler ligine çıkma projesiydi. Bu bağlam-
da idarecisi, mühendisi ve teknisyeni ile 
dev bir kadro gece gündüz demeden MMU 
projesine adanmış bir serüvene dahil ol-
dular. Kimilerine göre bu serüven gereksiz 
kimilerine göre ise imkansız bir hayalden 
ibaretti. Hatta TUSAŞ Genel Müdürü 

Prof. Dr. Temel Kotil, ilk test uçuşu 
için tarihi 2 kez öne çekerek 

“2024’e hazır olacağız” 
dediğinde, birçoğunun 

yüzünde alaycı bir 
tebessüm belirmişti. 
Oysa MMU Proje 
Ofisi ekibi hedef-
lerine odaklanarak 
süreci emin adım-
larla ilerletiyorlardı. 
2021 yılı Mayıs ve 

Temmuz aylarında 
“Ön Tasarım Gözden 

Geçirme” ve “Kritik 
Tasarım Gözden Geçir-

me Toplantısı” akabinde 
kasım ayında “İlk Metal Kesi-

mi” gerçekleşerek büyük bir heyecan 
yaşandı. 2022 yılında ise “Üretim Hattının 
tamamlanması”, “Nihai Montaj Hattı Baş-
langıcı” ve “Uçağın İniş Takımları üzerine 
alınması” safhaları hayata geçirildi. 2023 
yılında tüm gözler MMU projesindeydi; 
zira herkes 2024’te MMU’nun gökyüzüyle 
buluşup buluşmayacağını merak ediyordu. 
2023 yılı yoğun fakat verimli bir yıl oldu. 
Ocak, şubat ve mart aylarında peşi sıra 
“Test Hazırlık Gözden Geçirme”, “Han-
gardan Çıkış ve İlk Motor Çalıştırma” ve 
“İlk Taksi Faaliyeti” safhaları başarıyla 
tamamlandı ve eylülde “Yer Testlerinin 
Başlaması” gerçekleştirildi.

Müstakil oyuncu: Türkiye
21 Şubat 2024 ise sadece MMU Projesi’n-
de değil Türk dış, güvenlik ve savunma 
politikaları açısından da büyük bir kırılma 
yarattı. KAAN’ın geliştirme test uçağı ilk 
uçuşu başarıyla tamamlanırken Türkiye, 
imkansız gibi görülenlerin imkansız olma-
dığını bir kez daha bütün dünyaya gösterdi. 
Birincisi, 2000’li yıllarda siyasi istikrar 
ve motivasyon sayesinde başlatılan Milli 
Teknoloji Hamlesi ile teknik insan kayna-
ğındaki yetkinliğin ürünlere dönüştürül-
mesi sağlandı. Bu anlamda TUSAŞ, 1980’li 
yıllardan bugüne uzanan süre zarfında 
havacılık sanayinde biriktirdiği bilgi ve tec-
rübeyi bir kez daha somut çıktısıyla ortaya 
koydu ve KAAN doğdu. Her bir üründe 

kazanılan deneyim, diğer ürüne referans 
ve altyapı teşkil etti. Örneğin HÜRKUŞ 
ve HÜRJET projeleri olmasaydı, MMU 
olabilir miydi? 2000’li yılların başında 2 bin 
civarı olan TUSAŞ insan kaynağı, bugün 
17 bine yükseldi. MMU projesinde başta 
27 kişi çalışırken mevcut durumda proje-
de tam zamanlı olarak çalışan kişi sayısı 
2 bine ulaştı. Böylece Türkiye, savunma 
sanayinde daha zengin bir insan sermaye-
sine, Kotil’in tabiriyle “stratejik varlığına” 
kavuştu. Bu sermaye sayesinde TSK’nın ih-
tiyaçlarını yerli imkanlarla karşılama oranı 
yüzde 70’leri geçerken savunma sanayinde-
ki millilik, operasyonel esneklik açısından 
temel kazanç oldu. Türkiye operasyonel 
bağımsızlığa doğru ilerledikçe, Ankara’nın 
askeri ve savunma diplomasisindeki tutu-
mu ve buna bağlı olarak dış politikadaki 
pozisyonu değişti.

Savaşların seyrini değiştirdiSavaşların seyrini değiştirdi

TÜRKİYE’NİN AKILLI GÜCÜ:TÜRKİYE’NİN AKILLI GÜCÜ:  

Caydırıcılık unsuru oldu

KAAN’IN GE-
LİŞTİRME TEST UÇAĞI 

İLK UÇUŞU BAŞARIYLA 
TAMAMLANIRKEN TÜRKİYE, 
İMKANSIZ GİBİ GÖRÜLENLE-
RİN İMKANSIZ OLMADIĞINI 

BİR KEZ DAHA BÜTÜN 
DÜNYAYA 
GÖSTERDİ.

DOÇ. DR. MERVE SEREN
(Ankara Yıldırım Beyazıt Üniversitesi 
Öğretim Üyesi. Kaynak: AA)

TÜRKİYE, GELİŞEN 
SAVUNMA SANAYİSİ 

İLE KÜRESEL SAVUNMA 
PAZARINDA “ALT 

YÜKLENİCİ” YA DA “PROJE 
ORTAĞI” STATÜSÜNDEN 

“MÜSTAKİL BİR 
OYUNCU”YA DÖNÜŞTÜ.

ÜÇÜNCÜSÜ, 2000’li yılları 
müteakip Türk savunma 
sanayinin gelişim serüve-
ninde multidisipliner bir 
yaklaşıma şahitlik edildi. 
Bu bağlamda, savunma 
sanayi Türkiye’nin defansif 
gereksinimleri kadar ofansif 
gücünü ortaya koyan bir 
caydırıcılık unsuru haline 
evirildi. Keza Türk savunma 
sanayi, gerek savaş gerekse 
barış zamanında finanse 
edilmesi icap eden önemli 
bir teknoloji yatırımı olarak 
kıymetlendirildi. Bu neden-
ledir ki, Suriye iç savaşı gibi 
cari tehditlerin olmadığı 
bir ortamda dahi savunma 
sanayi ekosisteminin kendi 
çarkını döndürebileceği 
bir yapıya kavuşturulması 
öncelendi. Diğer bir izahla 
Ankara, gerek askeri gerek-
se sivil kullanım maksatla-
rına yönelik Milli Teknoloji 
Hamlesi’ni başlattı ve bunu 

tabanda tüm sektörlere 
yayacak bir mekanizmanın 
inşasını teşvik etti. Sonuç 
itibarıyla TUSAŞ’ın KA-
AN’ı ülkenin sadece askeri 
caydırıcılığı ve muharip 
yetenekleri açısından bir 
“sert güç” enstrümanı 
olarak atfedilmemelidir. 
Aksine TUSAŞ’ın havacılık 
sanayindeki ürün yelpazesi-
nin tümü Türkiye’nin “akıllı 
güç” envanterinin teşek-
külleridir. Geliştirilen tüm 
platformlar; kuvvet hazır-
lama seviyesi, operasyonel 
esneklik, dış politikada 
bağımsız karar alma ve icra 
seviyesi, geleneksel ve gele-
neksel olmayan diplomasi 
ögeleri, savunma ekonomi-
si, teknoloji yatırımı, ihracat 
kalemleri, eğitim politikası, 
zengin ve nitelikli insan 
gücü, sosyokültürel değişim 
gibi birçok hususta dönüş-
türücü etkilere haizdirler.
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06:45  Küçük Ağa
08:00  M. Fatih 
Çıtlak ile...
09:00  Neler Oluyor 
Hayatta
11:00  Camdaki Kız
13:00  Gelinim Mutfakta
16:00  Aşk ve Umut
17:30  Arka Sokaklar
19:00  Kanal D 
Ana Haber
20:00  Arka Sokaklar

05:15  İncir Ağacı
06:30  Benim 
Adım Melek
10:30  Alişan ile 
Hayata Gülümse
13:15  Seksenler
14:00  Mehmed: 
Fetihler Sultanı
17:45  Lingo
19:00  Ana Haber
19:55  İddiaların Aksine
20:00  Kara Ağaç Destanı

07:00  Güne 
Başlarken
08:45  Bambaşka 
Sohbetler
11:00  Haber Merkezi
13:00  Öğle Bülteni
16:00  Günün İçinden
17:35  Gece Gündüz
18:40  Uzman Bakışı
19:00  Akşam Haberleri
19:15  Ceyda Düvenci İle...
20:00  Ana Haber 
21:00  Seda Öğretir İle...

06:00  Gün Başlıyor
09:00  Para Gündem
11:45  Spor Bülteni
12:00  Gün Ortası
13:45  Spor Bülteni
14:00  Haber Hattı
15:45  Spor Bülteni
16:00  HT 360
18:00  Ana Haber
20:00  Yerel Seçim 2024
20:30  Ana Haber
21:00  Mehmet Akif Ersoy 
ile 5. Gece

08:00  A’dan Z’ye
09:00  Gündem
10:00  Gündem
11:00  Gündem
12:00  Gün Ortası
13:00  Gün Ortası
14:00  Bugün
15:00  Bugün
16:00  Günlük
17:00  Günlük
18:00  Ana Haber
20:45  Akıl Çemberi

04:00  Haber 
Bülteni
06:00  Gün 
Uyanıyor
09:00  9’dan 12’ye
12:00  Haberde Gün Ortası
14:00  Güne Bakış
16:30  Akşam Raporu
18:30  Osman Kenan 
Çapoğlu ile...
20:00  Özgür İfade

06:00  Halk Tv’de 
Bugün
07:00  Günaydın 
Türkiye
08:00  Yeni Bir Sabah
11:00  Kırmızı Çizgi
13:00  Haber Masası
15:00  Halkın Haberi
16:00  Gündem Özel
18:00  Halk Ana Haber
20:00  Dünyanın 1001 Hali

07:00  Günaydın 
Türkiye
10:00  Bilmedikleriniz
11:30  İş Dünyası
11:58  Dijital Para
14:00  Gün Ortası
14:40  Haber Bülteni
15:00  Günün İçinden 
18:40  Haber Bülteni
19:00  Gündem
19:45  Ana Haber
21:00  Medya Kritik
23:00  Son Nokta

08:00  Bu Sabah
10:00  Kuzey 
Yıldızı: İlk Aşk
12:30  Aslı Hünel 
ile Gelin Evi
15:00  Didem Arslan 
Yılmaz’la Vazgeçme
18:45  Show Ana Haber
20:00  Kızılcık Şerbeti

08:30  Nihat 
Hatipoğlu...
10:00  Müge Anlı 
ile Tatlı Sert
13:00  Gün Ortası
14:00  Mutfak Bahane
16:00  Esra Erol’da
19:00  ATV Ana Haber
20:00  Ateş Kuşları

04:00  Aramızda 
Kalmasın
06:00  Dizi
07:15  8’de Sağlık
08:30  Aramızda Kalmasın
11:15  Survivor All Star 
2024
12:45  Demet ve Jess’le Gel 
Konuşalım
14:00  Survivor Ekstra
16:00  Zuhal Topal’la 
Yemekteyiz

İntikam savaşı

AYNUR CİHAN/ SEMANUR POLAT

TIMOTHEE Chala-
met, Zendaya, Rebec-
ca Ferguson, Javier 

Bardem, Josh Brolin, Aus-
tin Butler, Florence Pugh, 
Dave Bautista, Christopher 
Walken, Stephen McKinley 
Henderson ve Lea Seydoux’u 
bir araya getiren “Dune: Çöl 
Gezegeni Bölüm İki” izleyici 
ile buluşacak. Denis Ville-
neuve yönetmenliğindeki 
yapım, macera, bilim kurgu 
ve aksiyon meraklılarının ilgi-
sini çekmeyi amaçlıyor. Film, 
ailesini yok edenlere karşı 
intikam savaşı başlatan Paul 
Atreides’in hikayesini odağı-
na alıyor. Ailesini hedef alan 
komploculara karşı intikam 
savaşı başlatan ve bu süreçte, 
Chani ve Fremen’lerle güçle-
rini birleştiren Atreides, zor 
bir seçimle karşı karşıya kalır.

Neden Ahmet Kaya?
Müzik dünyasının unutulmaz 
isimlerinden Ahmet Kaya’nın 
hikayesini işleyen “Son Şar-
kı-Ahmet’in Türküsü”, sanat-
çının vatana dönüş hikayesini 
beyaz perdeye yansıtacak. 
Kaya’nın müzik kariyerinin 
yanı sıra toplum üzerindeki 
etkisine de değinilen film-
de, “Kimler Ahmet Kaya’yı 
hedef aldı?”, “Neden Ahmet 

Kaya?”, “Ahmet Kaya Pa-
ris’te neler yaşadı?” gibi pek 
çok soru cevaplandırılıyor.

Yönetmen koltuğunda 
Kudret Sabancı’nın oturdu-
ğu filmin başrollerinde Celil 
Nalçakan ile Ezgi Şenler yer 
alıyor.

Senden Başka
Başrollerinde Sydney Swe-
eney ve Glen Powell’ın yer 
aldığı “Senden Başka”, 
mükemmel başlayan bir ilk 
buluşmadan sonra birbirlerin-
den buz gibi soğuyan Bea ve 
Ben’in kendilerini beklenme-
dik bir şekilde Avustralya’da 
bir düğünde bulmalarını konu 
alıyor. Genç ikiliye Dermot 
Mulroney, Michelle Hurd, 
Alexandra Shipp ve Darren 
Barnet’in eşlik ettiği filmin 
yönetmen koltuğunda Will 
Gluck oturuyor.

İki Nehir Arasında
Berfi Dicle Öğüt’ün çekti-
ği “İki Nehir Arasında”, I. 
Dünya Savaşı sırasında Irak 
Cephesinde savaşmış ve esir 
düşmüş Türk ve İngiliz as-
kerlerin hikayesini anlatıyor. 
Rami Imam’ın yönettiği Mısır 
yapımı komedi filmi “Şaşkın 
Damat”, soy krizi nedeniyle 
başı derde giren bir doktor ve 
bu nedenle aileler arasında 
ortaya çıkan sorunları konu 
ediniyor. AA
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GEÇEN hafta Ülker Sports Are-
na’da verdiği konserde 10 bin bilet 
satarak rekor kıran Yıldız Tilbe 

önceki akşam Cahide Palazzo’da sahne-
ye çıktı. Mekânın tüm rezervasyonları 
bir kez daha günler öncesinden doldu. 
Konuklar gecenin starı Yıldız Tilbe’ye 

bol bol tezahüratta bulundu. Hayranla-
rıyla dünden bugüne hit olmuş şarkılarını 
birlikte söyleyen Tilbe seyircisiyle bol bol 
sohbet etti. Bazen hüzünlendirdi bazen 
eğlendirdi. Kendine özgü danslarıyla bü-
yük alkış aldı. Gecenin konukları arasında 
Simge ve Semiha Yankı da vardı. 

Dünyanın dört bir yanından sanatçıları bir araya getiren çağdaş 
sanat fuarı Art Dubai’nin 17. edisyonu, ön izlemeyle sanatsever-
lerle buluştu. Art Dubai’ye 40 ülkeden 120’den fazla galeri katıldı

Haftanın bilim kurgu aksiyon filmi “Dune: Çöl Gezegeni 
Bölüm İki”, ailesini yok edenlere karşı intikam savaşı 
başlatan Paul Atreides’in hikayesini konu ediyor

06:00  İnadına Aşk
08:00  İlker 
Karagöz İle...
10:30  Çağla ile 
Yeni Bir Gün
12:00  Kamera Arkası
13:00  Yasak Elma
13:45  En Hamarat Benim
16:30  Gaddar
19:00  Selçuk Tepeli ile 
NOW Ana...
20:00  Gaddar
23:30  Orta Sayfa

40 ULKEDEN
120 GALERİ!

Listelere göz kırpıyor!

ULUSLARARASI sanat dünyasının 
en önemli fuarlarından biri olan Art 
Dubai’ye 40 ülkeden 120’den fazla 

galeri katıldı. Açılış toplantısında konuşan 
Art Dubai Direktörü Benedetta Ghione, 
Dubai’nin kültürel hikayesinde heyecan 
verici bir aşamayı yaşadıklarını belirterek, 
“Şehir gelişiyor, dünyanın dört bir yanından 
insanları ağırlıyor ve sağlam temeller üze-
rine inşa edilmiş olarak, buradaki kültürel 
altyapı da hızla olgunlaşıyor” dedi. Art 
Dubai’nin benzersiz ve bağımsız bir model 
aracılığıyla ekonomiyi desteklediğine işaret 
eden Ghione, “Bir sanat fuarı olarak Art 
Dubai, yaratıcı ekonominin büyümesini 
destekleme, sanatçılar ile üreticiler için yeni 
fırsatlar oluşturma rolünü yeniden düşün-
meye çağırıyor. Bunu yaparken, kültürümü-
zü koruyarak bu benzersiz şehirde bulunan 
yenilik ruhunu ve Dubai’de yaşayan çeşitli 
toplulukları yansıtmaya devam etmemiz 
önemli” diye konuştu.

Seslere odaklanıyor
Sanat Direktörü Pablo del Val de sanatın 
insanın algılarını sorgulatan yönü olduğuna 
değinerek, bu yılki temayı oluştururken 
bu gücü kullandıklarını aktardı. Dubai’nin 
farklı kültürlerden toplulukları barındıran 
bir şehir olduğuna dikkati çeken Val, “Bu 

yılki fuar, çeşitli ve genellikle yeterince 
temsil edilmeyen seslere odaklanıyor. Art 
Dubai, gerçekten küresel sanat dünyasın-
dan gelen yaratıcı topluluklar için buluşma 
noktasıdır. Ziyaretçileri programımızın 
genişliğini ve derinliğini keşfetmeye davet 
ediyoruz” ifadelerini kullandı.

Türkiye’den de 2 galeri
Pablo del Val, Batı dışı sanata yönelik ilgi-
nin ve iştahın giderek arttığını söyleyerek, 
sanat dünyasının geleneksel merkezlerin 
ötesindeki galerilerin güçlendiğini ve Art 
Dubai’nin burada oynadığı rolü vurguladı. 
Orta Doğu’nun önde gelen sanat fuarı olan 
Art Dubai’ye bu yıl Türkiye’den de 2 galeri 
katıldı. Contemporary bölümünde Türki-
ye’den Zilberman Gallery ve Sanatorium 
galerileri yer alıyor. Fuarın dijital bölü-
münde ise uzaya, SpaceX roketi ile yapay 
zeka veri sanat eserini gönderen ilk sanat 
stüdyosu olan Ouchhh’un eserleri ilk kez 
sergilendi. “Human Cell Atlas” eseri bir 
yandan sonsuza denk ay yüzeyinde kalacak 
bir yandan da İstanbul dahil dünyanın pek 
çok sanat başkentinde sergilenecek. Madi-
nat Jumeirah’da yapılacak fuarın ön izleme 
günleri bugün ve yarın, herkese açık olan 
günleri ise 1-3 Mart arasında gerçekleştiri-
lecek. AA

Trompet virtüözü Alman 
Matthias Höfs, dünyaca ünlü 
orkestra şefi Gürer Aykal 
yönetimindeki İzmir Devlet 
Senfoni Orkestrası (İZDSO) 
ile konser verecek

Matthias Höfs 
İZMİR’DE 
SAHNE 
ALIYOR

AYNI zamanda German 
Brass’in de solo trompet-
çisi olan Höfs’ün, Ahmed 

Adnan Saygun Sanat Merkezi’n-
de (AASSM) bugün düzenlene-
cek konserini şef Gürer Aykal 
yönetecek. Höfs, trompet için 
yazılmış en popüler eserlerden 
Johann Nepomuk Hummel’in 
trompet konçertosu ile Çaykovs-
ki’nin konusunu Dante’nin “İlahi 
Komedya”sından aldığı “Fran-
cesca da Rimini” isimli eserini 
yorumlayacak. Konser öncesi 
provalara katılan Matthias Höfs, 
AA muhabirine, İzmir’de bulun-
maktan duyduğu memnuniyeti 
dile getirdi.

Çok heyecanlıyım
Burada sahneye çıkacağı için he-
yecanlı olduğunu anlatan Höfs, 
“Şimdiden pek çok arkadaşla ta-
nıştım, bu harika konser için çok 
heyecanlıyım. İzleyicilere orkest-
ra ile çalmak büyük bir zevk ve 
dün çok sayıda öğrenciyle harika 
bir ustalık sınıfı yaptık. Çok genç, 
kendisini müziğe adamış genç 
müzisyenler, çocuklar, yetişkinler 
ile çok yoğun bir şekilde çalıştık. 
Katılımcıla-
rın moti-
vasyonun-
dan çok 
etkilendim. 
İzmir’de 
geçirece-
ğim bir 
hafta için 
çok mutlu-
yum” dedi.



BEŞIKTAŞLI futbolcu Salih Uçan’a 
maç öncesinde plaket verildi. 
Tüpraş Stadyumu’nda siyah-be-
yazlıların 400’üncü golün altını 
imzasını atan Salih Uçan’a Türkiye 
Kupası’nda oynanan Konyaspor 
maçı öncesi plaket takdim edildi. 

Uçan’a plaketini Beşiktaş As-
başkanı Onur Göçmez verdi. 

Öte yandan 30 yaşındaki 
futbolcu, siyah-beyazlıla-
rı Konyaspor maçında 
1-0 öne geçiren golü 
kaydetti. 

S üper Lig'in ikinci devresine Trab-
zonspor yenilgisi ve Antalyaspor 
beraberliği ile başlayan Beşiktaş'ta 

Teknik Direktör Sergen Yalçn, 5 puan 
kaybnn ardndan “Bizim için savaş şimdi 
başlyor” demişti. Bu açklamadan sonra 
ligde 6 maça çkan Kara Kartal, 6 galibi-
yetle 18 puan toplad; 13 gol atp kale-
sinde 3 gol gördü. Sergen Yalçn'n 
öğrencileri bu periyotta Konyaspor'u da 
penaltlarla eleyerek Türkiye Kupas'nda 
yar finale yükseldi. Siyah-beyazllar halen 
2 kupaya aday tek takm. Bu sezon oyna-
dğ 28 maçn 20'sini kazanan Sergen Yal-
çn'n öğrencileri, 2.25 puan ortalamas 
yakalad. Beşiktaş, pek çok istatistikte de 
ligin en iyisi konumunda. 

Geçen sezonu sollad 

Beşiktaş, 2019-20 sezonunu 34 maçta 19 
galibiyet, 5 beraberlik ve 10 yenilgi alarak 
62 puanla üçüncü srada bitiren Beşiktaş, 
attğ 59 gole karşlk ağlarnda 40 gol 
görmüştü. Kartal, bu sezon 28 maçta 20 
galibiyet, 3 beraberlik elde ederek 63 
puana ulaşt; 62 gol atp 29 gol yedi. 

YAŞADIĞI uzun süreli sakatlğn ar-
dndan Sivasspor maçyla ilk 11'e 
giren ve 2 gol atan Falcao, Kayseris-
por ağlarn da boş geçmedi. Son 2 
maçta 3 kez fileleri havalandran Ko-
lombiyal forvet, kalan haftalarda Ga-
latasaray'n en önemli hücum 
silahlarndan biri olacağn ispatlad. 
Fatih Terim'in, Kayserispor karşsnda 
bu sezon ilk kez uyguladğ çift forvet 
sistemini devam ettireceği öğrenildi. 
Mostafa Mohamed-Falcao ikilisinin 
uyumu ve çalşkan görüntüsü, Terim'i 
gelecek adna ümitlendirdi. Tecrübeli 
hocann, hafta içindeki taktik antren-
manlarda bek oyuncularndan daha 
fazla orta yapmalarn isteyeceği  
öğrenildi. 

Onyekuru moral buldu 

Ocak ay transfer döneminde takma 
katlan Onyekuru, yedek kalp sonra-
dan oyuna girdiği Kayserispor müca-
delesinde attğ 2 golle hem moral 
buldu hem de 6 maçlk suskunluğunu 
bozdu. Bu sezon 5'inci kez ağlar sar-
san Nijeryal futbolcu, bu gollerin 
4'ünü deplasmanda kaydetti. DHA

GALATASARAY 
KRİZDEN ÇIKTI

TÜRKİYE Özel Sporcular Spor Fede-
rasyonu'ndan yaplan açklamaya 
göre, Fransa'nn Nantes kentinde ya-
plan şampiyonann son gününde ka-
dnlarda 200 metrede Muhsine Gezer 
ve yüksek atlamada Fatma Damla 
Altn gümüş madalya, erkeklerde ise 3 
bin metrede Oğuz Türker bronz ma-
dalya kazand. Bu sonuçla Türkiye 
şampiyonay 6 altn, 5 gümüş ve 2 
bronz madalya olmak üzere toplamda 
13 madalya ile tamamlarken, 32 puan 
toplayan Kadn Milli Takm ise Av-
rupa şampiyonu oldu. Ayrca, VIR-
TUS Avrupa Salon Atletizm 
Şampiyonas'nda uzun atlama ve 60 
metrede altn madalya kazanan Esra 
Bayrak ise en iyi kadn atlet seçildi. 

13 madalya kazandlar 

Milli takmn kafile başkan Ensar 
Kurt, şampiyonada 6 kez İstiklal Mar-
ş'n okutmann gururunu yaşadkla-
rn belirterek, "Ne mutlu bize ki 
İstiklal Marşmzn kabul edilişinin 
yüzüncü ylnda Fransa'da bunu ba-
şardk. Özel sporcularmz madalyala-
rn kahraman şehitlerimize armağan 
ettiler ve şehitlerimizi asker selam ile 
andlar. Özel sporcularmz şampiyo-
nada 13 madalya kazanarak da bir re-
kora imza attlar. Bu başarya destek 
olan başta Cumhurbaşkanmz Recep 
Tayyip Erdoğan'a, Gençlik ve Spor 
Bakanmz Mehmet Muharrem Kasa-
poğlu'na, Spor Genel Müdürü Meh-
met Baylan'a, Spor Toto Teşkilat 
Başkan Bünyamin Bozgeyik'e  
teşekkür ediyorum" dedi. DHA

ÖZEL SPORCULARDAN 
ÇOK BÜYÜK BAŞARI

Şampiyonaya hazrlanyorlar

Beşiktaş Teknik Direktör  
Sergen Yalçn, ikinci devrenin 
başndaki 5 puanlk kaybn  
ardndan “Savaşmz şimdi 
başlyor” demişti. Bu sözler-
den sonra siyah-beyazllar 
ligde 6’da 6 yapt. Beşiktaş 
ligde 20 galibiyetle ligde  
en fazla kazanan takm  
durumunda. Sadece 
5 mağlubiyet alan siyah  
beyazllar 62 gol atarak  
bu alanda da lider durumda

YENİ sezon için motivasyonunun çok 
yüksek olduğunu dile getiren Japon 
pilot, "Benim için ilk sezon. Franz Tost 
da bana sürekli sürüşüme odaklan-
mam ve serinkanl davranmam söy-
lüyor. Ben de elimden gelenin en 
iyisini yaparak takmma olabildiğince 
fazla puan getirmek istiyorum" ifade-
sini kulland. Yuki Tsunoda yeni sezon 
hedefleri için ise şunlar söyledi: 
"Sezon öncesinde kendime büyük he-
defler koymay sevmiyorum. Yarş 
yarş ilerlemeyi tercih ediyorum. Bunu 
bir hedef olarak görmüyorum ama de-
diğim gibi takmma getirebildiğim 

kadar çok puan getirmek istiyorum. 
Bununla birlikte bir podyum görürsem 
bu inanlmaz olur.  
Fakat şimdilik planm hzlca takma 
ve araca adapte olup elimden gelenin 
en iyisini yapmak." 

Gasly çok hzl 

Takm arkadaş Pierre Gasly'nin çok iyi 
bir pilot olduğunu vurgulayan Tsu-
noda, "Pierre ile ilk olarak 2018'in so-
nunda Motegi'de karşlaştk. Ben o 
dönemde Red Bull Junior programna 
dahil olmuştum. Honda'nn bir hoş 
geldin partisine Pierre ve Franz Tost 

da katlmşt. El skşma ve 'Merhaba' 
deme şansna sahip olmuştum. Şimdi 
ise ayn takmdayz. Pierre Gasly'nin 
çok hzl olduğunu biliyorum. Ben de 
bir çaylak olarak aracm ve kendimi 
zorlayarak ona yardmc olacağm. 
Sonrasnda neler olacağn hep birlikte 
göreceğiz" diye konuştu.  

Gasly: çok objektifiz 

AlphaTauri'nin en iyi özelliğinin, güçlü 
ve zayf yönlerini çok iyi bilmek oldu-
ğunu dile getiren Gasly ise "Bu ko-
nuda çok objektifiz. Dolaysyla da 
herkes ayn amaç için çaba sarf ediyor. 
Bu sebeple takmn her yl çok önemli 
gelişmeler gösterdiğini söyleyebilirim. 
Takm içindeki ilişkimiz ve iş birlikteli-
ğimiz de çok iyi. Umarm bu bizi bu yl 
da iyi sonuçlara taşyacak" dedi. Yuki 
Tsunoda'nn takm için de kendisi için 
de yeni olduğunu belirten Fransz 
pilot, "Henüz onu tam olarak tand-
ğm söyleyemem. Ama bir pilot ola-
rak çok yetenekli olduğunu biliyorum. 
Geçen sene onu Formula 2 Dünya 
Şampiyonas'nda da izledim. Özellikle 
yl sonunda doğru çok etkileyici bir 
performans ortaya koydu. Çok tecrü-
besi olmamasna karşn kesinlikle çok 
hzl. Tabii ki daha öğreneceği şeyler 
var. Ama en önemli konu, birlikte bir 
takm olarak çalşabilmemiz, onun 
olabildiğince hzl bir şekilde arabaya 
adapte olmasn ve takmn ileri git-
mesi için katk vermesini sağlamamz" 
diye konuştu. 

Arac daha çok sevdim 

Gasly yeni araç için şunlar söyledi, 
"Yeni aracmz harika gözüküyor. 
Geçen ylki arac ve görüntüsünü sev-
miştim ama bu ylkini daha çok sev-
dim. Gelişme anlamnda kurallarn bu 
yl çok değişmediğini söyleyebilirim. 
Ama takmdan öğrendiğim kadaryla 
aracn gelişiminden oldukça memnun-
lar." AlphaTauri'nin ayn zamanda bir 
moda markas olduğunu söyleyen Pi-
erre Gasly, "Modaya da yarşmaya da 
fazlasyla ilgili biri olarak ikisini bir 
araya getiren bir takmda yer almak 
büyük mutluluk. Her yl tasarmlarn 
gelişmesini görmek ve bu projenin bir 
parças olmak beni çok heyecanland-
ryor" ifadesini kulland. DHA 

KARTAL HER  
ALANDA LIDER

Formula 1 ekiplerinden Scuderia AlphaTauri, yeni arac ve yeni pilotlaryla 2021 F1 Dünya 
Şampiyonas hazrlklarn sürdürüyor. Takmn iki genç pilotu Pierre Gasly ve Yuki Tsunoda, 
2021 Formula 1 Dünya Şampiyonas'nda ellerinden gelenin en iyisini yapacaklarn söyledi
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İŞLER 
YOLUNDA

MUHTEŞEM İSTATİSTİK 

En çok galibiyet alan takm: 20 
En az yenilen takm: 5 
İçerde en başarl: 14 maç, 34 puan 
En çok gol atan takm: 62

İKİNCİ DEVREDE  
BEŞİKTAŞ

Beşiktaş - Trabzonspor  1-2 M

Antalyaspor - Beşiktaş 1-1 B

Beşiktaş - Konyaspor 1-0 G

Beşiktaş - Denizlispor 3-0 G

Beşiktaş - Gaziantep FK 2-1 G

Gençlerbirliği - Beşiktaş 0-3 G

Yeni Malatya - Beşiktaş 0-1 G

Başakşehir - Beşiktaş 2-3 G

SAĞLIK EKİBİNE  
ÇİÇEK

ZİRAAT Türkiye Kupas Yar Fina-
li’nde Başakşehir’i konuk edecek 
olan Beşiktaş, dün yaplan antren-
man öncesinde sağlk ekibine çiçek 
vererek 14 Mart Tp Bayram’n kut-
lad. Takm kaptanlar Necip Uysal 
ve Atiba Hutchinson, çiçek vererek 
Sağlk Kurulu Koordinatörü Tekin 
Kerem Ülkü, Doktor Murat Çevik, 
Fizyoterapist Zeki Çetin, Fizyotera-
pist Cumhur Erol, Fizyoterapist Ser-
dar Korkmaz, Fizyoterapist Hakk 
Can Bereceli, Diyetisyen Cenk Öz-
ylmaz, Masör Cemil Karataş, 
Masör Osman Doğru ve Masör 
Erkan Ulusoy’dan oluşan sağlk eki-
binin Tp Bayram’n kutlarken, an-
trenman öncesinde sağlk ekibi ve 
futbolcular birlikte fotoğraf çektirdi. 

MKE Ankaragücü ile Demir Grup 
Sivasspor karşsndaki puan kayp-

larnn ardndan Belhanda'nn 
gönderilişinin şokunu yaşayan  

Galatasaray, deplasmandaki Hes 
Kablo Kayserispor galibiyetiyle kriz 

ortamndan çkmay başard 

Türkiye Özel Sporcular Kadn Milli 
Takm, VIRTUS Avrupa Salon  

Atletizm Şampiyonas'nda Avrupa 
şampiyonluğuna ulaşt 

1 MART 2024 CUMA

İNGİLTERE 
Championship 
ekibi Hull City, 

18-23 Mart tarihleri ara-
sında Antalya’da kamp 
yapacak. İngiliz ekibini 
kampta taraftarları da 
yalnız bırakmayacak. 
Hull City’nin resmi he-
sabından yapılan ‘Tigers 
on Tour’ kampıyla ilgili 
paylaşım sosyal med-
yada büyük ilgi gördü. 
Hull City taraftarları 
özel uçakla Antalya’ya 
gelerek hem doyasıya 

tatil yapacak hem de 
takımının kamp prog-
ramını yakından takip 
edecek. Hull City kulü-
bü, İngiltere ve Türkiye 
arasında kültürel köprü 
olmaya devam ediyor. 
Regnum Carya’da kamp 
yapacak ve burada bir 
de hazırlık maçı oyna-
yacak İngiliz ekibinin 
taraftarları ise Kremlin 
Palace’ta konaklayacak. 
Taraftarlar takımlarının 
antrenman ve hazırlık 
maçlarını izleyecek.

Antalya’ya geliyorlar

Salih’e 400.
gol plaketi

KARŞILAŞMANIN ar-
dından Beşiktaş Teknik 
Direktörü Fernando 

Santos ile Konyaspor Teknik 
Direktörü Fahrudin Omerovic 
düzenlenen basın toplantısında 
açıklamalarda bulundu. Önem-
li bir mücadele verdiklerini 
belirten Beşiktaş Teknik Direk-
törü Fernando Santos, “Kupa 
bu sene büyük bir hedefimiz 
ve yarı finale kaldığımız için 
mutluyuz. Bu hedef dahilinde 
finale çıkıp kupayı almak istiyo-
ruz. Maçın belli bölümlerinde 
iyiydik. Adil, hak ettiğimiz bir 
galibiyet oldu. Maçın son an-
larında rakibe fırsat vermemiz 
kötü oldu. Bunu yapmamalıyız, 
rakip gol atabilirdi. Onun dışın-
da her şey iyiydi” diye konuştu. 
Santos, “Gol yememek çok 
önemli. Büyük takımlar çok az 
gol yiyip, çok gol atar. Takımın 
defansif anlamda istedikleri-
mizi yerine getiriyor olması 
önemli. Ofansif anlamda 
sürekli çalışıyoruz. Yavaş yavaş 
aşama kaydediyoruz bunda da. 
Beşiktaş gibi büyük bir takım 
az gol yiyip, çok gol atmalı” 
ifadelerini kullandı. 

Her maç 3 puan
Fernando Santos, hafta sonu 
ligde oynanacak Galatasaray 
derbisine ilişkin ise “Yarın 
uyandığımız zaman yüzde 100 
Galatasaray maçını düşünmeye 
başlayacağız. O maça da her 
maç gibi hazırlanacağız. Her 
maç 3 puan. 3 puan için sahaya 
çıkacağız. Derbi herkes için 
önemli, taraftar için de önemli. 

Kazanan takımın biz olacağını 
umuyorum” ifadelerini kullandı.

Beşiktaş hak etti
Konyaspor’da teknik direktör 
Fahrudin Omerovic ise “Beşik-
taş hak ettiği galibiyet aldı. Biz 
biraz daha lig maçını düşüne-
rek rotasyona gitmek zorunda 
kaldık. İlk lig maçındaki gibi 
senaryo oldu. Hatalardan gol 
yedik ama bu futbol, hatalara 
dayanan bir oyun. Muhammet 
Demir’in 9 ay sonra sahaya 
dönmesi beni mutlu etti. Yak-
laşık 60 dakika sahada kaldı, 
iyi mücadele etti. Önümüzdeki 
periyotta bize çok katkı sağla-
yacak. Son 11 lig maçında her 
oyuncu benim için çok önemli 
olacak” şeklinde görüş 
belirtti.

5 maç sonra 11’de
Beşiktaş’ta teknik direk-
tör Fernando Santos, son 
oynadıkları İstanbulspor 
maçına göre ilk 11’de iki 
değişiklik yaptı. Portekizli 
teknik adam Onur Bulut 
ve Cenk Tosun’un yerine 
Jonas Svensson ile Salih 
Uçan’ı görevlendirdi. Be-
şiktaş’ta orta saha oyuncusu 
Salih Uçan, 5 maç sonra 
ilk 11’e döndü. 30 yaşın-
daki futbolcu, son olarak 
28 Ocak’ta deplasmanda 
oynanan Sivasspor maçında 
ilk 11’de sahaya çıkmıştı. 
Sezon boyunca sakatlıklar 
yaşayan tecrübeli futbolcu 
Trabzonspor, Antalyaspor, 
Kayserispor, Konyaspor ve 

İstanbulspor müsabakalarında 
11’de yer alamamıştı.

Konyaspor’da 7 değişiklik
Ziraat Türkiye Kupası çeyrek 
finalinde deplasmanda Beşik-
taş ile karşılaşan Konyaspor’da 
teknik direktör Fahrudin 
Omerovic, ilk 11’de 7 değişik-
liğe gitti. Yeşil-beyazlı ekipte 
teknik direktör Omerovic, 
Jakub Slowik, Ahmet Oğuz, 
Guilherme, N’Zonzi, Prip, 
Ndao ve Cikalleshi’nin yerine 
kalede Deniz Ertaş’ı, sağ bekte 
Cebrail Karayel’i, sol bekte 
Yasir Subaşı’nı, orta sahada 
Cicaldau’yu, hücumda Yunus 
Mallı, Niangbo ve Muhammet 
Demir’e şans verdi. DHA

AZ YİYİP ÇOK AZ YİYİP ÇOK 
ATMALIYIZ!ATMALIYIZ!
Beşiktaş, Ziraat Türkiye Kupası çeyrek finalinde konuk ettiği Konyaspor’u 2-0 Beşiktaş, Ziraat Türkiye Kupası çeyrek finalinde konuk ettiği Konyaspor’u 2-0 
yenerek yarı finalde MKE Ankaragücü’nün rakibi oldu.  Beşiktaş Teknik Direktö-yenerek yarı finalde MKE Ankaragücü’nün rakibi oldu.  Beşiktaş Teknik Direktö-
rü Fernando Santos, “Gol yememek çok önemli. Büyük takımlar çok az gol yiyip, rü Fernando Santos, “Gol yememek çok önemli. Büyük takımlar çok az gol yiyip, 
çok gol atar. Beşiktaş gibi büyük bir takım az gol yiyip, çok gol atmalı” dediçok gol atar. Beşiktaş gibi büyük bir takım az gol yiyip, çok gol atmalı” dedi

Milliler tek golle geçti
A Milli Kadın Futbol Takımı; hazırlık 
maçında Romanya ile karşı karşıya 
geldi. Manavgat Stadı’nda oynanan 
maçı Ay-Yıldızlı ekibimiz 54’üncü 
dakikada Sejde Aylin Abraham-
mson’un golüyle 1-0 kazandı. 17 
Şubat 2024 tarihinden beri Antal-
ya’da kampta bulunan Milliler, 25 
Şubat’ta Yunanistan ile hazırlık 
maçında karşılaşmış; rakibine 2-1 
mağlup olmuştu. 5 Mart 2024 
tarihinde UEFA’nın Isviçre’deki 
genel merkezinde UEFA Uluslar B 
Ligi kura çekimi yapılacak ve Milli 
Takım’ın rakipleri ile maç takvimi 
belirlenecek. DHA

DÜNYANIN endüstriyel ve ticari 
lastik odaklı tek global şirke-
ti Prometeon, A Milli Futbol 

Takımı’nın 3 yıllığına resmi sponsorlu-
ğunu üstlendi. Riva Hasan Doğan Milli 
Takımlar Kamp ve Eğitim Tesisleri’nde 
düzenlenen imza töreninin ardından 
Türkiye Futbol Federasyonu Başkanı 
Mehmet Büyükekşi ve A Milli Futbol 
Takımı Teknik Direktörü Vincenzo 
Montella, basın mensuplarının sorularını 
yanıtladı.

Teşekkür etti
Sponsorlara sadece sponsor çerçevesine 
değil, iş ve çözüm ortağı olarak baktık-
larını ifade eden Mehmet Büyükekşi, 
“Prometeon 3 yıl boyunca A Milli Futbol 
Takımımızın resmi sponsoru olacak. 
Grubunu tarihinde ilk kez lider tamam-
layarak, EURO 2024’e katılım hakkı 
kazanan A Mili Futbol Takımımız, ülke 
olarak göğsümüzü kabarttı. Bu yaz Al-
manya’da düzenlenecek Avrupa Futbol 
Şampiyonası’nda başarılı olacağımıza 
inanıyoruz. Almanya’yı, Almanya’da 
yendiğimiz hazırlık maçında tribünler-
de bizim taraftarlarımızın çoğunlukta 
olduğunu gördük. Dünyanın en büyük 
3 spor organizasyonlarından biri olan 
Avrupa Futbol Şampiyonası’na 2032 
yılında İtalya ile ev sahipliği yapacağız. 
Prometeon, A Milli Futbol Takımımıza 
yol arkadaşlığı yaparak önce 2024 Av-
rupa Şampiyonası final turlarını gör-
meyi, sonra da 2032 yılında İtalya ile ev 
sahipliği yapmayı ve 2032 Avrupa Futbol 
Şampiyonası’nda şampiyon olmayı plan-
lıyoruz. Prometeon’a, TFF olarak çok 
teşekkür ediyorum. Bu iş birliğimizin 
hayırlı olmasını diliyorum” diye konuştu. 
EURO 2024 elemelerinde grubu lider 

olarak tamamladıklarını ancak bunun 
geçmişte kaldığını ifade eden A Milli 
Teknik Direktörü Vincenzo Montella, 
“Dost iki ülke sadece kültürel olarak 
yakınlıkla kalmıyoruz aynı zamanda iş 
hayatına hep daha fazla yakınlaşıyoruz. 
Aynı zamanda 2032’yi birlikte organize 
edecek olmak da önemli bir hedef. Bu 
hedefe ulaşmış olmak beni mutlu ediyor. 
Aynı zamanda otobüslerimizin lastikle-
rinin de emniyette olacağı kesin. Av-
rupa’da önemli başarılara imza atmayı 
istiyoruz. Lider olarak grubu bitirdik 
ama bu geçmiş, geleceğe bakmalıyız. Ha-
yallerimiz, arzularımız ve heveslerimiz 
olacak. Bunlar için sıkı çalışmayız. En 
üst düzeyde olmalıyız. Avrupa Şampi-
yonası en üst düzey müsabaka. Türk 
halkının ihtiyaçlarına karşılık vereceğiz. 
Almanya’da sayıları çok fazla. İstikrarla 
yürümek sürdüreceğiz. Dünya Kupası’na 
da Prometeon ile yürümek isteriz. En 
yakınından başlayarak devam edeceğiz. 
Çok mutluyum” şeklinde konuştu.

Arda’yı takip ediyoruz
Milli takım havuzundaki her oyun-
cuyla temas halinde olduklarını, Arda 
Güler’in durumunu da yakından takip 
ettiklerini söyleyen İtalyan teknik adam, 
“Ben her biriyle temastayım. Arda’yı da 
ziyaret ettim. Çalışma arkadaşlarımız da 
ziyaret etti. Evet çok az oynuyor. Ümit 
ediyorum ki artık bundan sonra oyna-
yabilsin. Çok yetenekli bir oyuncu. Onu 
dikkatle takip ediyoruz. Fiziksel olarak 
da durumunu takip ediyoruz. Sadece 
20+3 oyuncu davet etme imkanımız var. 
Fiziksel olarak kim iyi durumdaysa biraz 
da maç oynamışsa onları davet etme 
imkanımız olacak” ifadelerini kullandı.
 DHA

Büyükekşi: 2032’de 
şampiyon olacağız!
Türkiye Futbol Federasyonu Başkanı Mehmet Büyükekşi, haziran ayında Almanya’nın 
ev sahipliğinde düzenlenecek Avrupa Futbol Şampiyonası ile ilgili, “Önce 2024 Avru-
pa Şampiyonası final turlarını görmeyi, sonrada 2032 yılında İtalya ile ev sahipliği 
yapmayı ve 2032 Avrupa Futbol Şampiyonası’nda şampiyon olmayı planlıyoruz” dedi

SÜPER Lig’in 28’inci haftasında görev 
alacak hakemler belli oldu. Beşiktaş’ın 
Galatasaray’ı konuk edeceği karşılaşmayı 

Halil Umut Meler yönetecek. Meler’in yardım-
cılıklarını ise Mustafa Emre Eyisoy ve Kerem 
Ersoy üstlenecek. Süper Lig’de 28’inci hafta yarın 
oynanacak Kasımpaşa - Sivasspor maçıyla başla-
yacak. 28’inci haftada düdük çalacak hakemler de 
açıklandı.

Haftanın karşılaşmaları ve 
görev alacak hakemler şöyle:
Kasımpaşa - Sivasspor: ....................... Burak Şeker
MKE Ankaragücü - İstanbulspor: M.Ali Metoğlu
Çaykur Rizespor - Kayserispor: ..... Burak Pakkan
Hatayspor - Fenerbahçe: ............Atilla Karaoğlan
Başakşehir - Samsunspor: .......A.Buğra Taşkınsoy
Pendikspor - Konyaspor: .................. Ümit Öztürk
Beşiktaş - Galatasaray: ............. Halil Umut Meler
Alanyaspor - Trabzonspor: .......Volkan Bayarslan
Antalya - Gaziantep FK: ....... Direnç Tonusluoğlu

Derbi maçını Meler yönetecekDerbi maçını Meler yönetecek



Beşiktaş Teknik Direktörü Fernando Santos, Almanya’da düzenle-
necek 2024 Avrupa Futbol Şampiyonası’nda sürpriz yapmaya en 
yakın takımın Türkiye olduğunu söyledi. Tecrübeli teknik adam, 
“Türkiye’ye geldiğim için değil, milli takım iyi tanıyorum. Ka-
tar’daki Dünya Kupası için eleme oynamıştık. Kazanmamız rağmen 
Türkiye bize çok zorluk çıkartmıştı. Favori gösterilen 6, 7 takım 
vardır. Sürpriz yapmaya en yakın takım Türkiye” dedi

S por Toto Süper Lig'in 30'uncu haf-
tasnda deplasmanda Aytemiz 
Alanyaspor'a 4-0 kaybeden Fraport 

TAV Antalyaspor'un 13 maçlk yenilmezlik 
serisi sona ererken, teknik direktör Ersun 
Yanal da 2021 ylndaki ilk yenilgisini ya-
şad. Akdeniz temsilcisi 2021 ylnda teknik 
direktör Yanal gözetiminde çktğ 14 
maçta 3 galibiyet, 10 beraberlik ve sadece 
1 yenilgi elde edip, 19 puan toplad. 

13 maçlk seri bitti 

Krmz beyazl takm 2020 ylnn son 
günlerinde sahasnda 6-0 kaybettiği Ata-
kaş Hatayspor maçnn ardndan oyna-
dğ 14 maçta 3 galibiyetin yan sra 10 
beraberlik alrken, 30'uncu haftada bir 
başka Antalya ekibi olan Aytemiz Alan-

yaspor'a deplasmanda 4-0 kaybetti. Akde-
niz ekibi 2021 ylnda Fatih Karagümrük, 
Göztepe ve Gençlerbirliği maçlarn kaza-
nrken, Galatasaray, Trabzonspor, İH 
Konyaspor, Beşiktaş, Yukatel Denizlispor, 
BTC Türk Yeni Malatyaspor, Gaziantep 
FK, Medipol Başakşehir, Fenerbahçe ve 
Kasmpaşa ile de berabere kald. Antal-
yaspor'un, ligde devam eden 13 maçlk 
yenilmezlik serisi ise bu hafta 4-0 kaybedi-
len Aytemiz Alanyaspor maçnda son 
buldu. 

Yanal'n 4'üncü yenilgisi 

Ligin 9'uncu haftasnda Fraport TAV An-
talyaspor'un başna geçen ve yakaladğ 
istikrarl performansla takmn üst sra-
lara taşayan Ersun Yanal, Alanyaspor 

maçnda bu sezonki 4'üncü yenilgisini 
elde etti. Tecrübeli teknik direktör Antal-
yaspor ile bu sezon Türkiye Kupas maç-
lar da dahil olmak üzere toplam 25 maça 
çkt. 21 lig maçnda 5 galibiyet, 12 bera-
berlik ve 4 yenilgi alan Yanal, Türkiye  
Kupas'nda oynanan 4 maçn tamamn 
kazanarak takmn yar finale çkartma 
başars yakalad. Teknik direktör Ersun 
Yanal, Süper Lig'de çalştrdğ hiçbir ta-
kmla Aytemiz Alanyaspor'a karş galip 
gelmeyi başaramad. 59 yaşndaki Yanal, 
9 kez rakip olarak karşlaştğ Aytemiz 
Alanyaspor'a karş 2 beraberlik ve 7 ye-
nilgi elde ederken hiçbir maçta galip gele-
medi. Yanal'n Süper Lig'de bulunan 
Atakaş Hatayspor'a karş da galibiyeti 
bulunmuyor.

SÜPER Lig'in 30. haftasnda son 
haftalarn formda iki takm Ankara-
gücü ile Göztepe Eryaman Sta-

d'nda karşlaşt. Hikmen Karaman ile iyi bir 
çkş yakalayan Ankaragücü, bu maç da kaza-
narak alt sralardan kurtuluş mücadelesini 
devam ettirmek istiyor. Son 5 haftada 4 galibi-
yet 1 beraberlik alarak iyi bir seri yakalayan 
Göztepe de üst sralara trmanmann peşinde...  

İlk yar 1-0 

Maçn ilk yarsna ev sahibi Ankaragücü etkili 
başlad. 14. dakikada sol kanattan ceza saha-
snn ön çizgisine kadar gelen Lobjanidze’nin 
sert şutunda kaleci İrfan Can Eğribayat, topu 
kornere tokatlad. Ankaragücü, Borven'in at-
tğ golle 1-0 öne geçti. Sol kanatta Endri Çe-
kici topla rakiplerinden syrldktan sonra ceza 
sahasna ortasn gönderdi. Börven rakibinin 
önüne geçerek kafa vuruşunu yapt ve takmn 
1-0 öne geçirdi. 37. dakikada MKE Ankara-
gücü kontra atağnda Geraldo topun yönünü 
sağdan sol kanada çevirerek pasn Lobjanid-
ze’ye aktard. Bu oyuncunun ceza sahasna 
girmeden çektiği şutta top kaleci İrfan Can 
Eğribayat’n üzerine gitti. İlk yar bu skorla 
sona erdi. 

Net skor 

Maçn 61. dakikasnda Ankaragücü Börven'in 
attğ golle durumu 2-0'a getirdi. İkinci yarda 
oyuna giren Paintsil, topla birlikte ceza saha-
sna yaklaşt. Sağ kanattan bindirme yapan 
Kitsio tek pasla Börven'e gönderdi. Börven 
penalt noktasnn hemen ilerisinden şutunu 
att ve topu filelerle buluşturdu. 
 Ankaragücü bu golden 2 dakika sonra, dakika 
63'te fark 3'e çkard. Ceza sahasnn sağ çiz-
gisinde Kitsiou, dşardaki arkadaş Endri Çe-
kici'ye yerden pasn gönderdi. Endri, gelişine 
çok sert bir şut çekti ve topu ağlara gönderdi: 
3-0. MKE Ankaragücü, rakibini 3-0 yenerek 
bu sezon ilk kez üst üste 3. galibiyetini elde 
etti. Göztepe ise 5 maç sonra sahadan  
yenilgiyle ayrld. 

Ankaragücü 
3’te 3 yaptı

LİGDE attğ 18 golle bir 
anda dikkatleri üzerine 
çeken ve şimdiden transfe-

rin gözdesi haline gelen Boupendza 
konusunda da ilginç gelişme var. 
Hatayspor cephesinden geçtiğimiz 
haftalarda yaplan ‘Boupendza’y 
Türkiye’de kalacaksa Fenerbahçe’nin 
almasn isteriz’ açklamasndan 
sonra bu transferin gündemde ol-
duğu her platformda konuşulmaya 
başlamş, taraftarlar önümüzdeki 
yln kadrosunda Boupendza’y şim-
diden görmeye başlamşt. Özellikle 
önümüzdeki Milli maç arasnda Ha-
tayspor’un yeni stadnn açlşna Fe-
nerbahçe’nin katlmas ve açlş 
maçn Hatayspor Fenerbahçe’nin 
oynayacak olmas da bu transferin 
bitmesinin bir delili olarak görülm-
üştü. 

Önemli bir golcü 

Ancak görüşünü aldğmz Fener-
bahçeli bir yetkili “Buopendza ligi-
mize renk katan önemli bir golcü. 
Ancak biz Fenerbahçe olarak bu 
oyuncuyla kesinlikle ilgilenmiyoruz. 
Ayrca telaffuz edilen 8-10 milyon 

Euro gibi bir rakamlar hiçbir futbol-
cuya vermeyi düşünmeyen bir yap-
mz var. Bu nedenle milli arada 
oynanacak stat açlş maçnn fut-
bolcu transferiyle hiçbir alakas bu-
lunmamaktadr. Hatay’a iki kulüp 
arasndaki iyi ilişkilerin ve dostluğun 
pekişmesinden başka bir gidiş ama-
cmz yok" dedi.  

Hatayspor açklamşt 

Hatayspor Basn Sözcüsü Rahmi 
Vard, Fenerbahçe'nin ilgisini net bir 
şekilde doğrulamş ve ''Açkças 
oyuncumuzun Türkiye’de kalp, Tür-
kiye’de hizmet etmesini isteriz. Tabii 
ki burada kalmasn isteriz. Fener-
bahçe’nin almasn isteriz. Galatasa-
ray da alabilir. Ama futbolcumuzun 
aklnda böyle bir şey yok. Açk söylü-
yorum Hatayspor’da başarl olduk-
tan sonra yurt dşna gitmek 
istediğini belirtti. Yurtiçi ve yurtdşn-
dan 6-7 kulüp teklif getirdi. Kimisi 
takas önerdi, kimisi teklif. Rusya’dan 
bir kulüp var. Dinamo Kiev talip. 
Türkiye’den de Fenerbahçe açk açk 
oyuncuyu istiyor. Fenerbahçe iyi bir 
teklif yapt.'' sözlerini kullanmşt.

Boupendza ile ilgilenmiyoruz
Süper Lig'de Hatayspor formas ile frtna gibi esen Boupendza’nn ad Fenerbahçe 
ile anlrken sar lacivertli yetkililerinden “ilgilenmiyoruz” mesaj geldi

Fraport TAV Antalyaspor'a 55 yllk kulüp tarihinde ilk kez 13 maçlk yenilmezlik  
serisi yakalatan teknik direktör Ersun Yanal ve takm, 2021 ylndaki ilk yenilgisini bir 
başka Antalya ekibi Aytemiz Alanyaspor karşsnda ald. Krmz beyazl takm, Yanal  
yönetiminde ligde çktğ 21 maçta 5 galibiyet, 12 beraberlik ve 4 yenilgi elde etti

2021 YILINDA  
TEK YENILGI 

TRABZONSPOR’DA 
her geçen sezon yükse-
len performansyla alkş 

toplayan Uğurcan Çakr, Avru-
pa’nn dev kulüpleri tarafndan iz-
leniyor. Son dönemde ise en ciddi 
takip İtalyan devi Juventus tara-
fndan başlatld. Juve’nin scout 
ekibi, yeni ve gelecek vaat eden bir 
kaleci arayşnda olduğu için 24 
yaşndaki Uğurcan’ listeye dahil 
etti. Sene başndan beri sürekli 
performansn artran Uğurcan, 
Juve yetkilileri tarafndan beğenili-
yor. Serie A ekibinin mevcut kad-
rosunda efsane eldiven Gianluigi 
Buffon’un 43 yaşna gelmesi ve 
artk veda zamannn yaklaşmas, 
30 yaşn aşan Wojciech 
Szczesny’ye alternatif aranmas 
nedeniyle Uğurcan Çakr bir anda 
liste başna çkt. 

Ugurcan Çakır’a 
Juventus talip  

Süper Lig'in 30. haftasnda Hikmet Ka-
raman'la birlikte çkşa geçen Ankara-
gücü, sahasnda son haftalarn forma 

takm Göztepe'yi 3-0 gibi net bir 
skorla mağlup ederek alt sralardan 
kurtulma adna önemli bir galibiyet 

daha elde etti. Sar lacivertliler, Hikmet 
Karaman yönetiminde çktğ 3. ma-

çnda 3. galibiyeti elde etti.

KAZAN Kremlin Cup'n finalinde 
Rus Zakharov'u yenen milli tenisçi-
miz Yank Erel profesyonel kariye-

rinin ilk ITF tekler şampiyonluğunu elde etti. 
Rusya'da sert zeminde düzenlenen toplamda 
15 bin dolar ödüllü ITF turnuvas Kazan 
Kremlin Cup'ta srasyla Moldoval, Rus, 
Özbek ve yar finalde de Rus rakibini yenen 
Yank Erel, finalde 1 numaral seri baş Alexey 
Zakharov'un rakibi oldu. 20 yaşndaki temsil-
cimiz, final mücadelesinde ev sahibi ülkeden 
Alexey Zakharov karşsnda 6-3, 3-0 öndeyken 
rakibinin maçtan çekilmesi ile şampiyonluğa 
ulaşt. Kariyerinin ilk profesyonel tekler zafe-
rini Rusya'da kazanan Yank Erel yaptğ açk-
lamada, "Umarm devam gelecek. Günün 
anlam ve önemine ithafen bu şampiyonluğu, 
canla başla pandemi ile savaşan sağlk çal-
şanlarmza armağan ediyorum. 14 Mart Tp 
Bayram kutlu olsun" dedi. DHA 

Milli tenisçinin 
ilk şampiyonluğu
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FRAPORT TAV Antalyaspor'un de-
neyimli teknik direktörü, kariyeri 
boyuncu 612 maçta görev ald. 
Yanal, bu maçlarda 273 galibiyet, 
153 beraberlik ve 186 yenilgi elde 
etti. Süper Lig'de ise 502 maçta tek-
nik adam olarak görev yapan teknik 
adam 213 galibiyet, 133 beraberlik 
ve 156 yenilgi ald. Ersun Yanal, 
Samet Aybaba, Şenol Güneş, Rza 
Çalmbay, Ylmaz Vural ve Aykut 
Kocaman ile birlikte Süper Lig'de 
500 maçta görev yapan 6 teknik di-
rektörden biri konumunda. Yanal, 
Denizlispor, MKE Ankaragücü, 
Gençlerbirliği, Manisaspor, Eskişe-
hirspor, Trabzonspor, Fenerbahçe 
ve Antalyaspor olmak üzere 8 ta-
km çalştrrken, A Milli Takmn 
başnda da yer ald. Deneyimli tek-
nik direktörün kariyerinde Fener-
bahçe ile de 1 Süper Lig 
şampiyonluğu bulunuyor. DHA 

YANAL’IN  
KARİYERİ

*
S por Toto Süper Lig'in 30'uncu haf-

tasnda deplasmanda Aytemiz 
Alanyaspor'a 4-0 kaybeden Fraport 

TAV Antalyaspor'un 13 maçlk yenilmezlik 
serisi sona ererken, teknik direktör Ersun 
Yanal da 2021 ylndaki ilk yenilgisini ya-
şad. Akdeniz temsilcisi 2021 ylnda teknik 
direktör Yanal gözetiminde çktğ 14 
maçta 3 galibiyet, 10 beraberlik ve sadece 
1 yenilgi elde edip, 19 puan toplad. 

13 maçlk seri bitti 

Krmz beyazl takm 2020 ylnn son 
günlerinde sahasnda 6-0 kaybettiği Ata-
kaş Hatayspor maçnn ardndan oyna-
dğ 14 maçta 3 galibiyetin yan sra 10 
beraberlik alrken, 30'uncu haftada bir 
başka Antalya ekibi olan Aytemiz Alan-

yaspor'a deplasmanda 4-0 kaybetti. Akde-
niz ekibi 2021 ylnda Fatih Karagümrük, 
Göztepe ve Gençlerbirliği maçlarn kaza-
nrken, Galatasaray, Trabzonspor, İH 
Konyaspor, Beşiktaş, Yukatel Denizlispor, 
BTC Türk Yeni Malatyaspor, Gaziantep 
FK, Medipol Başakşehir, Fenerbahçe ve 
Kasmpaşa ile de berabere kald. Antal-
yaspor'un, ligde devam eden 13 maçlk 
yenilmezlik serisi ise bu hafta 4-0 kaybedi-
len Aytemiz Alanyaspor maçnda son 
buldu. 

Yanal'n 4'üncü yenilgisi 

Ligin 9'uncu haftasnda Fraport TAV An-
talyaspor'un başna geçen ve yakaladğ 
istikrarl performansla takmn üst sra-
lara taşayan Ersun Yanal, Alanyaspor 

maçnda bu sezonki 4'üncü yenilgisini 
elde etti. Tecrübeli teknik direktör Antal-
yaspor ile bu sezon Türkiye Kupas maç-
lar da dahil olmak üzere toplam 25 maça 
çkt. 21 lig maçnda 5 galibiyet, 12 bera-
berlik ve 4 yenilgi alan Yanal, Türkiye  
Kupas'nda oynanan 4 maçn tamamn 
kazanarak takmn yar finale çkartma 
başars yakalad. Teknik direktör Ersun 
Yanal, Süper Lig'de çalştrdğ hiçbir ta-
kmla Aytemiz Alanyaspor'a karş galip 
gelmeyi başaramad. 59 yaşndaki Yanal, 
9 kez rakip olarak karşlaştğ Aytemiz 
Alanyaspor'a karş 2 beraberlik ve 7 ye-
nilgi elde ederken hiçbir maçta galip gele-
medi. Yanal'n Süper Lig'de bulunan 
Atakaş Hatayspor'a karş da galibiyeti 
bulunmuyor.

SÜPER Lig'in 30. haftasnda son 
haftalarn formda iki takm Ankara-
gücü ile Göztepe Eryaman Sta-

d'nda karşlaşt. Hikmen Karaman ile iyi bir 
çkş yakalayan Ankaragücü, bu maç da kaza-
narak alt sralardan kurtuluş mücadelesini 
devam ettirmek istiyor. Son 5 haftada 4 galibi-
yet 1 beraberlik alarak iyi bir seri yakalayan 
Göztepe de üst sralara trmanmann peşinde...  

İlk yar 1-0 

Maçn ilk yarsna ev sahibi Ankaragücü etkili 
başlad. 14. dakikada sol kanattan ceza saha-
snn ön çizgisine kadar gelen Lobjanidze’nin 
sert şutunda kaleci İrfan Can Eğribayat, topu 
kornere tokatlad. Ankaragücü, Borven'in at-
tğ golle 1-0 öne geçti. Sol kanatta Endri Çe-
kici topla rakiplerinden syrldktan sonra ceza 
sahasna ortasn gönderdi. Börven rakibinin 
önüne geçerek kafa vuruşunu yapt ve takmn 
1-0 öne geçirdi. 37. dakikada MKE Ankara-
gücü kontra atağnda Geraldo topun yönünü 
sağdan sol kanada çevirerek pasn Lobjanid-
ze’ye aktard. Bu oyuncunun ceza sahasna 
girmeden çektiği şutta top kaleci İrfan Can 
Eğribayat’n üzerine gitti. İlk yar bu skorla 
sona erdi. 

Net skor 

Maçn 61. dakikasnda Ankaragücü Börven'in 
attğ golle durumu 2-0'a getirdi. İkinci yarda 
oyuna giren Paintsil, topla birlikte ceza saha-
sna yaklaşt. Sağ kanattan bindirme yapan 
Kitsio tek pasla Börven'e gönderdi. Börven 
penalt noktasnn hemen ilerisinden şutunu 
att ve topu filelerle buluşturdu. 
 Ankaragücü bu golden 2 dakika sonra, dakika 
63'te fark 3'e çkard. Ceza sahasnn sağ çiz-
gisinde Kitsiou, dşardaki arkadaş Endri Çe-
kici'ye yerden pasn gönderdi. Endri, gelişine 
çok sert bir şut çekti ve topu ağlara gönderdi: 
3-0. MKE Ankaragücü, rakibini 3-0 yenerek 
bu sezon ilk kez üst üste 3. galibiyetini elde 
etti. Göztepe ise 5 maç sonra sahadan  
yenilgiyle ayrld. 

Ankaragücü 
3’te 3 yaptı

LİGDE attğ 18 golle bir 
anda dikkatleri üzerine 
çeken ve şimdiden transfe-

rin gözdesi haline gelen Boupendza 
konusunda da ilginç gelişme var. 
Hatayspor cephesinden geçtiğimiz 
haftalarda yaplan ‘Boupendza’y 
Türkiye’de kalacaksa Fenerbahçe’nin 
almasn isteriz’ açklamasndan 
sonra bu transferin gündemde ol-
duğu her platformda konuşulmaya 
başlamş, taraftarlar önümüzdeki 
yln kadrosunda Boupendza’y şim-
diden görmeye başlamşt. Özellikle 
önümüzdeki Milli maç arasnda Ha-
tayspor’un yeni stadnn açlşna Fe-
nerbahçe’nin katlmas ve açlş 
maçn Hatayspor Fenerbahçe’nin 
oynayacak olmas da bu transferin 
bitmesinin bir delili olarak görülm-
üştü. 

Önemli bir golcü 

Ancak görüşünü aldğmz Fener-
bahçeli bir yetkili “Buopendza ligi-
mize renk katan önemli bir golcü. 
Ancak biz Fenerbahçe olarak bu 
oyuncuyla kesinlikle ilgilenmiyoruz. 
Ayrca telaffuz edilen 8-10 milyon 

Euro gibi bir rakamlar hiçbir futbol-
cuya vermeyi düşünmeyen bir yap-
mz var. Bu nedenle milli arada 
oynanacak stat açlş maçnn fut-
bolcu transferiyle hiçbir alakas bu-
lunmamaktadr. Hatay’a iki kulüp 
arasndaki iyi ilişkilerin ve dostluğun 
pekişmesinden başka bir gidiş ama-
cmz yok" dedi.  

Hatayspor açklamşt 

Hatayspor Basn Sözcüsü Rahmi 
Vard, Fenerbahçe'nin ilgisini net bir 
şekilde doğrulamş ve ''Açkças 
oyuncumuzun Türkiye’de kalp, Tür-
kiye’de hizmet etmesini isteriz. Tabii 
ki burada kalmasn isteriz. Fener-
bahçe’nin almasn isteriz. Galatasa-
ray da alabilir. Ama futbolcumuzun 
aklnda böyle bir şey yok. Açk söylü-
yorum Hatayspor’da başarl olduk-
tan sonra yurt dşna gitmek 
istediğini belirtti. Yurtiçi ve yurtdşn-
dan 6-7 kulüp teklif getirdi. Kimisi 
takas önerdi, kimisi teklif. Rusya’dan 
bir kulüp var. Dinamo Kiev talip. 
Türkiye’den de Fenerbahçe açk açk 
oyuncuyu istiyor. Fenerbahçe iyi bir 
teklif yapt.'' sözlerini kullanmşt.

Boupendza ile ilgilenmiyoruz
Süper Lig'de Hatayspor formas ile frtna gibi esen Boupendza’nn ad Fenerbahçe 
ile anlrken sar lacivertli yetkililerinden “ilgilenmiyoruz” mesaj geldi

Fraport TAV Antalyaspor'a 55 yllk kulüp tarihinde ilk kez 13 maçlk yenilmezlik  
serisi yakalatan teknik direktör Ersun Yanal ve takm, 2021 ylndaki ilk yenilgisini bir 
başka Antalya ekibi Aytemiz Alanyaspor karşsnda ald. Krmz beyazl takm, Yanal  
yönetiminde ligde çktğ 21 maçta 5 galibiyet, 12 beraberlik ve 4 yenilgi elde etti

2021 YILINDA  
TEK YENILGI 

TRABZONSPOR’DA 
her geçen sezon yükse-
len performansyla alkş 

toplayan Uğurcan Çakr, Avru-
pa’nn dev kulüpleri tarafndan iz-
leniyor. Son dönemde ise en ciddi 
takip İtalyan devi Juventus tara-
fndan başlatld. Juve’nin scout 
ekibi, yeni ve gelecek vaat eden bir 
kaleci arayşnda olduğu için 24 
yaşndaki Uğurcan’ listeye dahil 
etti. Sene başndan beri sürekli 
performansn artran Uğurcan, 
Juve yetkilileri tarafndan beğenili-
yor. Serie A ekibinin mevcut kad-
rosunda efsane eldiven Gianluigi 
Buffon’un 43 yaşna gelmesi ve 
artk veda zamannn yaklaşmas, 
30 yaşn aşan Wojciech 
Szczesny’ye alternatif aranmas 
nedeniyle Uğurcan Çakr bir anda 
liste başna çkt. 

Ugurcan Çakır’a 
Juventus talip  

Süper Lig'in 30. haftasnda Hikmet Ka-
raman'la birlikte çkşa geçen Ankara-
gücü, sahasnda son haftalarn forma 

takm Göztepe'yi 3-0 gibi net bir 
skorla mağlup ederek alt sralardan 
kurtulma adna önemli bir galibiyet 

daha elde etti. Sar lacivertliler, Hikmet 
Karaman yönetiminde çktğ 3. ma-

çnda 3. galibiyeti elde etti.

KAZAN Kremlin Cup'n finalinde 
Rus Zakharov'u yenen milli tenisçi-
miz Yank Erel profesyonel kariye-

rinin ilk ITF tekler şampiyonluğunu elde etti. 
Rusya'da sert zeminde düzenlenen toplamda 
15 bin dolar ödüllü ITF turnuvas Kazan 
Kremlin Cup'ta srasyla Moldoval, Rus, 
Özbek ve yar finalde de Rus rakibini yenen 
Yank Erel, finalde 1 numaral seri baş Alexey 
Zakharov'un rakibi oldu. 20 yaşndaki temsil-
cimiz, final mücadelesinde ev sahibi ülkeden 
Alexey Zakharov karşsnda 6-3, 3-0 öndeyken 
rakibinin maçtan çekilmesi ile şampiyonluğa 
ulaşt. Kariyerinin ilk profesyonel tekler zafe-
rini Rusya'da kazanan Yank Erel yaptğ açk-
lamada, "Umarm devam gelecek. Günün 
anlam ve önemine ithafen bu şampiyonluğu, 
canla başla pandemi ile savaşan sağlk çal-
şanlarmza armağan ediyorum. 14 Mart Tp 
Bayram kutlu olsun" dedi. DHA 

Milli tenisçinin 
ilk şampiyonluğu
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FRAPORT TAV Antalyaspor'un de-
neyimli teknik direktörü, kariyeri 
boyuncu 612 maçta görev ald. 
Yanal, bu maçlarda 273 galibiyet, 
153 beraberlik ve 186 yenilgi elde 
etti. Süper Lig'de ise 502 maçta tek-
nik adam olarak görev yapan teknik 
adam 213 galibiyet, 133 beraberlik 
ve 156 yenilgi ald. Ersun Yanal, 
Samet Aybaba, Şenol Güneş, Rza 
Çalmbay, Ylmaz Vural ve Aykut 
Kocaman ile birlikte Süper Lig'de 
500 maçta görev yapan 6 teknik di-
rektörden biri konumunda. Yanal, 
Denizlispor, MKE Ankaragücü, 
Gençlerbirliği, Manisaspor, Eskişe-
hirspor, Trabzonspor, Fenerbahçe 
ve Antalyaspor olmak üzere 8 ta-
km çalştrrken, A Milli Takmn 
başnda da yer ald. Deneyimli tek-
nik direktörün kariyerinde Fener-
bahçe ile de 1 Süper Lig 
şampiyonluğu bulunuyor. DHA 

YANAL’IN  
KARİYERİ

*
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TÜRKIYE Kupası’nda Kon-
yaspor’u 2-0 mağlup ederek yarı 
finale yükselen Beşiktaş, Süper 

Lig’in 28’inci haftasında sahasında derbi 
maçta Galatasaray’ı konuk edecek. Der-
bi öncesinde basın mensuplarıyla yemek 
organizasyonunda bir araya gelen Fer-
nando Santos, açıklamalarda bulundu. 
Daha iyi olmak için çalışmalara devam 
ettiklerini belirten Fernando Santos, 
“Teknik olarak ilkbahara giriyoruz ama 
zor bir kış oldu. Kışın tamamen geçti-
ğini söyleyemem. Beşiktaş’ı istediğimiz 
yere getirmek için sürekli çalışmak için. 
Beşiktaş’a baharı getirmek için çalışmak 
zorundayız ama iyiye doğru gidiyoruz” 
diye konuştu.

Henüz 2 ay oldu
Oyuncuların kendi mantalitelerini anla-
mak için büyük çaba sarfettiğini belir-
ten tecrübeli teknik adam, “Birtakım 
şeylerin değiştiğini söyleyebiliriz. Hala 
da değişiyor. Takım gelişmeye devam 
ediyor. Henüz 2 ay oldu. Yüzde 100 
istediğim oyun anlayışının yerleştiğini 
söyleyemem. Bu çok doğal. Her zaman 
benzer şeyleri söylüyorum. Futbol dü-
şündüğünüz zaman basit bir oyun. Gol 
yemeyin, gol atın. Beşiktaş gibi takımlar 
oyunu kontrol etmeli, rakibi domine 
etmeli, iyi hücum etmeli ve iyi savunma 
yapmalı. Bu anlamda da geldiğimizden 
beri ekibimle birlikte takıma bunu aşı-
lamaya çalışıyoruz. Oyuncular da bizim 
mantalitemizi anlamak açısından iyi 
çaba sarf ediyor. Hepsi elinden geleni 
yapıyor. Çok çabalıyorlar. Bazı şeyleri 
değiştirmek, istediğiniz mantaliteyi 
oturtmak kolay değil. Bizler önce farklı 
hocalar vardı ve onların farklı anlayışları 
vardı. Hepsine saygı duyuyoruz. Benim 
de böyle futbol anlayışım var. Dengeyi 
bulmak, oyuncuların istediğimiz şeyleri 
sahaya yansıtmalarını sağlamak id-
manlarla olacak. Ben bu anlamda ciddi 
anlamda tatminim. Oyuncular istedi-
ğimiz Beşiktaş’ı ortaya çıkartmak için 
gerçekten büyük çaba sarf ediyorlar” 
ifadelerini kullandı.

Kollektif oyun şart
Şu anda oynanan oyunun yüzde 60’a 
yakın kısmının bireysel yeteneğe daya-
lı olduğunu söyleyen Santos, “Futbol 
kollektif bir oyun. Bireysel bir oyun 
değil. Bizim kollektif oyunu oynamayı 
daha da geliştirmemiz lazım. Benim 
düşünceme göre büyük bir takım yüzde 
80 kollektif, yüzde 20 bireysel oynadığı 
zaman başarılı olur. Biz biraz bunun 
tersindeyiz. Yüzde 60 bireyselliğe dayalı, 
yüzde 40 kollektif oyun içerisindeyiz. 
Bunu değiştirmeliyiz. Bunun için oyun-
cularım çabalıyor. İstediğimiz noktaya 
gelmek zorundayız. Kollektif oyun, 
beraber oynama alışkanlığı çok önemli. 
Topla hızlı olmalıyız, topu çevirmeliyiz. 
Oyun kontrol etmeliyiz. Bunu yapmak 
istiyoruz. Oyuncularım da benimle aynı 
sayfada burada. Onlar da çabalıyorlar. 
İstediğimiz seviyeye geleceğiz” şeklinde 
konuştu.

Önemli olan takım
Gedson Fernandes’in sarı kart cezası 
nedeniyle Galatasaray derbisinde görev 
alamayacağı hatırlatılan Santos, şöyle 
konuştu: “Eksik oynamayacağız. 11 kişi 
olacağız. Bazen bir oyuncu eksik ya da 
sakat olduğu zaman insanlar yorumlar 
yapabilir. Benim için önemli olan takım. 
Gedson’un yerine birisi oynayacak. O 
da benim istediklerimi sahaya verdiği 
zaman hiçbir sıkıntı olmayacak. Benim 
için önemli olan sahaya çıkan 11 oyun-
cu. Onların performansları önemli.” 
Takımın başına geçtikten sonra hücum-
da ve savunmada değişimler yaşandığını, 

bununla birlikte iyi yolda olduklarını 
ifade eden Fernando Santos, “İyiye 
giden şeyler var tam olarak değiştire-
mediğimiz ya da değiştirme yolunda 
iyi gittiğimiz şeylerden bahsedebilirim. 
Ofansif anlamda topu çok döndüremi-
yoruz. Aslında yavaşız. Daha akıcı, hızlı 
oynamak zorundayız. Bundan kastım 
topu alıp sürekli koşmak değil. Daha 
hedef odaklı, organize oynamak zo-
rundayız. Bazen geriye çok oynuyoruz. 
Çok pas hatası yaptığımız zamanlar da 
oluyor. Geriye dönük olarak bunları 
kıyasladığınız zaman iyi bir aşamaya 
getiriyoruz. Düzeltmeye başladık. Yine 
de benim istediğim aşamaya gelmedi. 
Oyuncularım çabalıyor. Rakip ceza 
sahasına çok fazla giremediğimizi düşü-
nüyorum. Oyuncularla yazılı ve görsel 
olarak bunları konuşuyoruz. Daha da 
iyiye gidecek. Biraz kontratak oynama 
alışkanlığı ya da direkt hücum yapma 
alışkanlığı, topa sahip olurken organi-
ze bir hücum değil de direkt uzun top 
atma alışkanlığı olduğunu görüyorum. 
Zamanla bunu toparlayacağız. Defansif 
olarak konuşacak olursak orada pozitif 
sinyaller var. Bu anlamda gelişiyoruz. 
Ligdeki tüm hocalara saygı duyuyorum. 
Türkiye’de çok fazla adam adama baskı 
yapılıyor. Bazen bir stoper, rakip forveti 
diğer ceza sahasına kadar kovalayabili-
yor. Bu bir eleştiri değil, benim düşün-
cem. Benim futbol anlayışımda bu yok” 
diye konuştu.

Sezonun ortası geldik
Uzun süre antrenmanlara eksik devam 
ettiklerini, kısa süre önce tam takım 
olarak çalıştıklarını söyleyen Fernan-
do Santos, “İdmanlarda da uzun süre 
tam takım olamamıştık. Afrika Kupası 
vardı, sakatlar vardı. Kısa süre önce tam 
olarak çalışmaya başladık. İdmanlar çok 
önemli. İdmanlarda yaptığınız, maçta 
ortaya çıkar. Bir zorluk yaşadık. Sezon 
öncesi kampı olsa fiziksel ve taktiksel 
olarak birçok şeyi deneriz. Zamanımız 
olur. Hazırlık maçlarında kayıplar, 
ligdeki kadar önemli olmaz. Biz sezonun 
ortasında geldik. Gelir gelmez maç oy-
namaya başladık. Bu anlamda da man-
taliteyi oturtmak zor oldu. Doğal olarak 
zorlanma yaşandı. Beşiktaş’taki kadroda 
olan her oyuncu, ilk 11 oyuncusu. 11 
değişebilir, antrenman performansına 
göre. Oynamayacağı tartışılacak bir 
oyuncumuz yok. Herkes 11’de değişiklik 
gösterebilir” dedi.

Milli takımı iyi tanıyorum
Türkiye’nin EURO 2024’te sürpriz yap-
maya en yakın takım olduğunu belirten 
Santos, “Türkiye’ye geldiğim için değil, 
milli takımı iyi tanıyorum. Katar’daki 
Dünya Kupası için eleme oynamıştık. 
Kazanmamız rağmen Türkiye bize çok 
zorluk çıkartmıştı. Çok ortada bir maçtı. 
Kaliteli, tecrübeli oyuncular var. Milli 
takımın çok güçlü bir orta saha oyun-
cusu var. Biz 2016’yı ve Uluslar Ligi’ni 
kazanmıştık. Ona rağmen bize o maçta 
ciddi sıkıntı çıkartmıştı Türkiye bize. Fa-
vori gösterilen 6, 7 takım vardır. Sürpriz 
yapmaya en yakın takım Türkiye. Bunu 
önceden de yapmıştı, tekrar yapabilir. 
İyi bir takım ve hocası var” şeklinde 
konuştu.

Büyük bir fark yoktu
Türkiye’de U19’un ardından bir alt lig 
olması gerektiğini, Portekiz’in 2002 
yılından sonra bunu yaptığını ve daha 
başarılı hale geldiğine dikkat çeken 
Santos, “2002 yılına gidecek olursak 
Türkiye’nin yarı finale çıktığı dönemde 
Türkiye ile Portekiz arasında çok büyük 
bir fark yoktu. Benzer görülüyordu 
seviyeler. Fakat o yıllardan beri altyapı 

ve sistem anlamında yatırım yaptılar. 
Benim Türkiye’de anlamadığım ve 
değişmesi gereken bir şeyler var. Por-
tekiz’de alt yaş kategorilerinde birçok 
lig var. Türkiye’de sadece U19 var. Az 
önce Tayyip Talha’yı sordunuz. Neden 
oynamıyor, çünkü fiziksel olarak iyi 
değil. Sakatlıktan çıktı. Ben onu nerede 
oynatacağım ? U23 olsa ben bu oyun-
cuyu orada değerlendirebilirim. Altyapı 
kötü işliyor demiyorum. Çok iyi oyuncu-
lar geliyor. Türkiye’de çok fazla yete-
nekli oyuncu var. Oyuncu iyi bir aşa-
maya geliyor, Beşiktaş’ta oynayamıyor. 
Bu oyuncu nerede oynayacak? Kiralık 
vereceksiniz. Bu oyuncuyu geliştirmek 
için oynatacak bir alan olmuyor. Sade-
ce U19 var. 20, 21 yaşında bir oyuncu 
orada bir şekilde kalabiliyor. Çok iyi 
oyuncu, A takım seviyesinde değil ama 
U19’dan da bir tık iyi. Portekiz’de bunu 
2002’lerde yapmaya başladık, müthiş işe 
yaradı ki sonuç ortada. Bu eleştiri değil. 
Sadece kıyaslama yaptığınız zaman bu 
bir gereklilik” diye konuştu. DHA

TURKİYE 
SURPRİZ 
YAPABİLİR!

Hücum anlamında henüz istedik-
leri seviyede olmadıklarını söy-
leyen Fernando Santos, “Hücum 
olarak istediklerimin yüzde 50’sini 
yansıttığımızı söyleyebilirim. 
Zorluklarımız var hücum olarak. 
Fazla bireyseliz. Oyuncu, topla 
fazla alan katetmeye çalışıyor. 
Koşup, yoruluyor. Top bizdeyken 
10 oyuncunun; çözüm, alan, op-
siyon göstermesi gerekiyor. Ama 
göstermediği zaman oyuncu topu 
kanat ya da merkeze atıyor. Böy-
le olduğu zaman topu döndüre-
miyoruz. Top bizdeyken durağan 
oynuyoruz. Topu, sırtımız kaleye 
dönük kontrol etme alışkanlığı-
mız zaman. Oyuncularıma söylü-
yorum her zaman hedefimiz rakip 
kale. Kendi kalemize gol atmaya-
cağız. Bu anlamda da öne gitme 
açısından, topu kontrol ettiğimiz-
de geri düşünme bir alışkanlık. 
Bunu düzeltmeye çalışıyoruz. 
Ofansif anlamda iyi organize 
olmadığımız, bireysele çok git-
tiğimiz zaman bir bakıyorsunuz 
takım boyu inanılmaz uzamış. Ra-
kip topu aldığında zaman da çok 
fazla geriye koşup, yoruluyoruz. 
O zaman da istediğimiz aksiyon-
ları yapamıyoruz. Bunu düzeltme-
ye çalışıyoruz” dedi. 

Kendi kalemize
gol atmayacağız!

Gözlemime göre bir sıkıntı yok 
ABOUBAKAR’IN aidiyetiyle 
ilgili sıkıntı olup, olmadığı 
yönünde gelen bir soru üzerine 
Fernando Santos, şu ifadeleri 
kullandı: “Fiziksel olarak 
kötü olsa maç kadrosun-
da olmazdı. Aboubakar, 
yüzde 100 olarak kendini 
Beşiktaş’a 
ait his-
sediyor. 
Benim 
gözlemi-
me göre bir 
sıkıntı yok. Ben 
oyuncuları maç 
kadrosuna alırken 
kalite önemli. Kadroya 
aldığım bir oyuncunun 

kendini takıma ait hissetmeme 
durumu olamaz. Kadroya gi-
ren her oyuncu yüzde 100 bu-
radadır. Olay Ahmet, Mehmet 

değil. Takım olarak nasıl 
oynuyoruz. Bazen 
bir oyuncu mükem-

mel oynayabilir, 
takım kötüdür. 

İşe yaramaz. 
Bir oyuncu 

özelinden 
konuşmak 
benim 
işim değil. 

Tek odaklandığım 
şey oyuncu takıma 
ne kadar fayda 
sağlıyor.”

Taraftarımızın ne 
istediğini biliyorum

Quaresma buraya aşık

GELECEK yıl için çalışmalara 
başladıklarını belirten Santos, 
“Taraftarın ne istediğini bili-
yorum. Beşiktaş’ın ne yapması 
gerektiğiyle aynı şey aslında. 
Beşiktaş her zaman kupa 
kazanmak, şampiyon olmak 
için oynar. Ben de taraftarlığın 
ne olduğunu biliyorum. Benim 
hayalim de aslında benzerlik 
gösteriyor. Bu yıl ligde üçüncü 
olup, kupayı almak istiyoruz. 
Elimizden geleni yapıyoruz. 
Gelecek yıl ben şampiyon 
olmak istiyorum. Avrupa’da 
iyi oynayan bir takım kurmak 
istiyorum. Bu anlamda da iyiye 
gittiğimizi biliyorum. Fernando 
Santos olarak taktiğe, kimin 
oynayacağına, oynamayacağına 
ben karar veriyorum. 
Ama işin diğer tarafı 
da hayallerimizi dü-
şünürken yönetim 
tarafı da var. Onlarla 
da iyi ilişki içindeyiz. 
Şimdiden önümüz-
deki yılın planlama-
sına başladık. Biraz 
zor olacak. Yabancı 
sınırı 14’tü, 12’ye ini-
yor. Çok fazla Türk 

oyuncu ihtiyacımız olacak. Plan 
yapmak zorundayız. Bu sadece 
yönetim ya da benim işim değil. 
Bunu için çalışıyoruz. Bura-
ya geldiğimde zaman yoktu. 
Transfer başlamıştı, kaotik 
bir durum vardı. Önümüzdeki 
sezonda nasıl bir kadro planla-
ması yapacağız, bunları konuşa-
cağız. Kararları benim verdiğim 
yerler var, yönetimin vereceği 
yerler var. Burada önemli olan 
iyi iş birliği içinde olmak. Şim-
diye kadar çok iyi gitti. Hedef 
her zaman soruluyor. Bu hedef 
her zaman şampiyonluklar 
yaşamak. Hedefe ulaşmak da 
sadece benim direkt söyleyebi-
leceğim bir şey değil” ifadeleri-
ni kullandı.

GALATASARAY maçıyla ilgili 
düşünceleri sorulan Santos, 
şöyle konuştu: “Küçük takımlar 
Galatasaray’a karşı savunma 
yaparlar ve kontratak oynar-
lar. Bu normal bir şey. Küçük 
derken yanlış anlaşılmasın, 
bütçe olarak daha güçsüz 
takımlar. Ama biz Beşiktaş’ız. 
Galatasaray maçına özel bir 
plan yapmayacağız. Her rakibe 
saygı duyuyoruz. Onları analiz 
ediyoruz. Önemli olan biz nasıl 
oynayacağız. Ben oyuncularıma 
nasıl oynamaları gerektiğini 
aşılamaya çalışıyorum. Tabi ki 
kazanmak istiyoruz. Herkes 
kazanmak istiyor. Galatasaray 
ile oynuyoruz, yenelimden 

ziyade biz nasıl oynayacağız. 
Oyuncularımız istediklerimizi 
nasıl sahaya yansıtacak. Aslında 
bu da gelecekle alakalı bir şey. 
Oturttuğumuz mantalite sadece 
bir maç için olmayacak. Taraf-
tarımız; iyi defans yapan, iyi 
hücum eden bir takım görecek.” 
Fernando Santos, son olarak 
siyah-beyazlı ekipte daha önce 2 
farklı dönemde Beşiktaş forması 
giyen vatandaşı Ricardo Qua-
resma ile ilgili de “Quaresma 
buraya aşık. Burayı çok seviyor. 
Taraftarların da onu ne kadar 
sevdiğini biliyorum. Sembol ol-
muş. Bana da anlatıyordu. Uzun 
süre oynamadı. Fiziksel olarak 
şu an mümkün değil” dedi. 
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Beşiktaş Belediyesi, ilçede yaşayan ve kalp sağlığı hizmeti almak isteyen ihtiyaç sahibi komşuları için 
Türk Kalp Vakfı ile bir protokol imzaladı. Beşiktaş’ta yaşayan ihtiyaç sahipleri yapılan protokol çerçevesinde 

Türk Kalp Vakfı’ndan ücretsiz kardiyoloji tedavisi alabilecek. Protokol, 
Beşiktaş Belediye Başkanı Rıza Akpolat ve Türk Kalp Vakfı Başkanı Kenan Güven’in imzalarıyla yürürlüğe girdi. 

Beşiktaş Belediyesi, sosyal belediyecilik alanında yaptığı çalışmalarla ilçede yaşayan komşularının hayatını kolaylaştırmaya devam
ediyor. Beşiktaş Belediyesi, Türk Kalp Vakfı ile yaptığı iş birliği sayesinde ilçede

yaşayan ihtiyaç sahibi vatandaşlar kardiyoloji alanında ücretsiz sağlık
hizmeti alabilecek. Herhangi bir yaş sınırının bulunmadığı

Beşiktaş’ta ikamet eden ve maddi yönden kriterlere uyan
kişilerin Kardiyolojik bakım ve tedavileri Türk Kalp Vakfı

Tıp Merkezi bünyesinde ve Vakfın programlayacağı
şekilde sadece ihtiyaç sahibi vatandaşların
yararlanabileceği ücretsiz kalp sağlığı hizmeti

için ilgili kişilerin Beşiktaş Belediyesi’nin
Çözüm Merkezi numarası olan 444 44

55’i arayarak talep oluşturması
gerekiyor. İhtiyaç sahibi kişiler,

uzman kadrosu ve donanımlı
altyapısıyla hizmet sunan Türk

Kalp Vakfı Tıp Merkezi’nin
kardiyoloji biriminden ücretsiz

tedavi hizmeti alabilecek. 

Türk Kalp Vakfı Tıp Merkezi
Adresi:

19 Mayıs Mahallesi, 
19 Mayıs Caddesi, 

No:8 Şişli/İST.

Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de Basın:(1992325)
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iHTiYAÇ SAHiPLERi ÜCRETSiZ 

KARDiYOLOJi TEDAViSi ALABiLECEK 
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